
CZWARTEK
2 grudnia 2021
NR 48 (1277)
CENA 4,30 ZŁ
(w tym 5% VAT)

Rok XXXI 
ISSN 1641-6260 

Oświadczenia majątkowe
burmistrza i radnych
gminy Stryków – str. 6

Mongolskie
korzenie Mąkolic?
Pisze Jacek Perzyński – str. 7

W Strykowie już 
podnieśli diety radnym
i pensję burmistrzowi – str. 5

Głowno | Jeden blok, ale wiele problemów

Odmawiać zdrowaśki, 
by nie runęło?
Z jednej strony gwałtowne podwyżki opłat za ogrzewanie i energię, z drugiej 
konieczność budowy nowego źródła ciepła – nastroje we wspólnocie mieszkańców 
wspólnoty mieszkaniowej Kopernika 33D są ostatnio minorowe. Niektórzy wprost 
mówią, że przestaną płacić rachunki, bo nie będzie ich stać.

Blok powstał ponad 30 lat 
temu, jako komunalny. Inwesto-
rem był Urząd Miejski w Głow-
nie. Miała go zasilać planowana 
wtedy miejska ciepłownia, któ-
rej konstrukcję widać z niektó-
rych okien, ale która nigdy nie 
powstała. 

Zastosowano więc prowizo-
ryczną instalację – co wtedy nie 
przeszkadzało ani odbierającym 

roboty urzędnikom, ani lokato-
rom, którzy cieszyli się z przy-
działu mieszkania. Ta prowi-
zoryczna instalacja pozostała 
w bloku do teraz.

Przez kolejne lata mieszkań-
cy stopniowo wykupywali swoje 
mieszkania na własność i zawią-
zali wspólnotę mieszkaniową, 
która ma podmiotowość prawną. 
Dziś należy do niej ok. 2/3 lo-
katorów bloku, pozostała część 
nadal jest w zasobach komunal-
nych miasta.

Kotłownia przy bloku jest 
starsza niż on i jej stan pozosta-
wia wiele do życzenia, niedaw-
no na przykład trzeba było ze 
względów bezpieczeństwa usu-
nąć część konstrukcji komina 
(skrócić go o  ok. 1/3). Na jed-
nym ze spotkań wspólnoty pa-
dły ze strony pracowników, wy-
konujących tam drobne prace, 
że kotłownia to „szmelc”, i  że 
„trzeba odmawiać zdrowaśki, 
żeby nic nie łupnęło”.

str. 8
Po odłączeniu obiektów spółdzielczych, z kotłowni korzystałyby tylko 
trzy bloki, koszty byłyby więc dla nich horrendalnie wysokie.
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Głowno | Inicjatywa Hufca ZHP

Czekolada od harcerza dla żołnierza
Od kilku miesięcy na polsko-

-białoruskiej granicy działa wiele 
służb mundurowych, m.in. żołnie-
rze, strażnicy graniczni i policjan-
ci. Harcerze i skauci postanowili 
przesłać im wyraz wsparcia wraz 
z  tabliczką czekolady. Akcja zo-
stała zainicjowana przez kape-
lanów trzech największych or-
ganizacji harcerskich w  Polsce. 
Przyłączył się do niej także Hu� ec 
ZHP Głowno. 

W sobotę 27 listopada druży-
ny zorganizowały Andrzejki, na 
które harcerze przynosili czeko-
lady. Następnie ładnie je pakowa-
li i wykonywali laurki z życzenia-
mi i słowami otuchy dla żołnierzy. 
„Bardzo dziękuję służbom mun-
durowym za służbę na granicy ko-
chanej Ojczyzny” – napisała Do-
rota Jędrzejczak.

Harcerze z  Głowna prowa-
dzą zbiórkę czekolad także wśród 
mieszkańców. Można je dostar-
czyć, razem z naklejoną kartecz-
ką z podziękowaniami, do siedzi-
by hufca przy ul. Partyzantów 2 
jeszcze tylko dziś, w czwartek 2 
grudnia. Później czekolady zosta-
ną dowiezione do punktu zbiórki 
do Niepokalanowa, a  docelowo 

tra� ą do mundurowych służących 
na polsko-białoruskiej granicy.

Komendant Hufca ZHP Głow-
no Iwona Waśkiewicz powiedzia-

ła nam, że do wtorku zebrano już 
ok. 150 tabliczek czekolady. aa

Harcerze z Głowna prowadzą zbiórkę czekolad dla żołnierzy na polsko-białoruskiej granicy. 
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Gmina Stryków | Rada uchwaliła

Za śmieci 
zapłacisz więcej
25 listopada na sesji 
Rady Miejskiej radni 
podjęli uchwałę 
w sprawie nowej, 
wyższej ceny za odbiór 
i zagospodarowanie 
odpadów komunalnych.

Od nowego roku mieszkań-
cy gminy Stryków będą płacić 
więcej za gospodarkę śmiecia-
mi. W tym roku stawka wynosi-
ła 23 zł, gdy odpady zbierane były 
w sposób selektywny i 46 zł, jeże-
li ów obowiązek nie był wypełnia-
ny, a od nowego roku ów koszt bę-
dzie wynosić kolejno 30 zł i 60 zł. 
Innymi słowy, stawki będą wyższe 
o 7 i 14 zł w stosunku do bieżą-
cego roku.

Bez zmian pozostała tymcza-
sem stawka obniżki, z jakiej będą 
mogli korzystać mieszkańcy po-
siadający kompostowniki. Nadal 
będzie ona wynosić 2 zł od każde-
go mieszkańca nieruchomości za-
budowanej budynkami mieszkal-
nymi jednorodzinnymi.

Jak czytamy w  uzasadnieniu 
do uchwały – w 2022 szacowane 
koszty związane z systemem go-
spodarowania odpadami wynosić 
będą 7,5 miliona złotych, a  licz-
ba osób objętych tymże systemem 
na październik 2021 równała się 
12 647 osobom, z których 3 375 
osób korzysta z ulgi z racji posia-
dania kompostownika.

Uzasadnienie zwraca też uwa-
gę, iż samorząd mógł przyjąć 
stawkę nie wyższą niż 38,38 zł. 
Taką właśnie opłatę przyjęło we 
wrześniu miasto Głowno.

W uzasadnieniu czytamy po-
nadto, że „przy stawce 30 zł od 
mieszkańca (stawka bez zwolnie-
nia) oraz przy stawce 28 zł (staw-
ka ze zwolnieniem) szacowane 
wpływy do budżetu za rok 2022 
z  tytułu opłaty za gospodarowa-
nie odpadami komunalnymi, na 
podstawie danych z października 

2021 roku ze wszystkich nierucho-
mości objętych systemem kształtu-
ją się na poziomie 4 574 394 zł”.

Tym samym szacowana kwota 
dopłat z budżetu gminy do „sys-
temu” wyniesie 2 988 132 zł, bo 
szacowane koszty związane z sys-
temem gospodarowania śmiecia-
mi mają wynosić 7 562 257 zł. 
Ceny narzucane przez � rmy od-
bierające śmieci – najczęściej ma-
jące na rynku monopolistyczną 
pozycję, rosną z roku na rok. Fak-
tem jest też, że rosną ilości odda-
wanych przez mieszkańców śmie-
ci. 

Na sesji, na której podjęto 
uchwałę śmieciową, burmistrz 
Witold Kosmowski powiedział, iż 
nowe stawki zwiększą budżet sa-
morządu i nie są największym ob-
ciążeniem dla mieszkańców, jakie 
mogło być przyjęte. Dodał przy 
tym, że rozumie krytykę miesz-
kańców, bo każda podwyżka ją za 
sobą niesie.

Przewodniczący Rady Paweł 
Kasica powiedział, że gmina bę-
dzie musiała sporo dopłacać do 
gospodarki komunalnymi już sa-
mej � rmie, która będzie się tym 
zadaniem zajmować, a  ponadto 
będzie musiała jeszcze przezna-
czyć dodatkowe środki na oczysz-
czanie gminy dla ZGKiM, czy dla 
pracowników PSZOK-u.

Sebastian Michalak

REKLAMA

Na sesji, na której 
podjęto uchwałę 
śmieciową, burmistrz 
Witold Kosmowski 
powiedział, iż rozumie 
krytykę mieszkańców, 
bo każda podwyżka ją 
za sobą niesie.TOMASZ

MATUSIAK

tomasz.matusiak@lowiczanin.info
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Głowno | Ul. Sikorskiego

Pożar sadzy przyczyną 
ewakuacji mieszkańców bloku
W związku z rozpoczęciem sezonu grzewczego coraz częściej słyszy się 
o interwencjach strażaków związanych z pożarami w kominie. Wszystko 
wskazuje na to, że nie są one odpowiednio czyszczone z sadzy.

24 listopada około godz. 21.00 
lokatorzy bloku 12 na ul. Sikor-
skiego w Głownie byli zmuszeni 
natychmiast opuścić swoje miesz-
kania z  powodu rozprzestrzenia-
jącego się tam dymu. Z  relacji 
rodziny, która wezwała straż po-
żarną, wiemy, że doszło do za-

palenia się sadzy w kominie. Na 
miejsce przyjechały cztery wozy 
strażackie. 

Lokatorzy są zaniepokojeni 
tym, że doszło do sytuacji, któ-
ra nigdy nie powinna mieć miej-
sca, a była – ich zdaniem – jedynie 
wynikiem zaniedbania.  

– W ostatnim czasie spółdziel-
nia mieszkaniowa podniosła nam 
czynsz, ale o  kwestie związane 
z  bezpieczeństwem nie byli już 
w stanie zadbać – mówi pani Ka-
tarzyna, mieszkanka bloku. – Je-
żeli my osobiście nie wezwiemy 
kominiarza, nikt o tym nie pomy-

śli. Kominy powinny być czysz-
czone co kwartał – dodaje.

Do obowiązku właściciela lub 
administratora, a w tym przypad-
ku jest to spółdzielnia mieszkanio-
wa, należy przygotowanie budyn-
ku na okres zimowy. Po ostatnim 
sezonie grzewczym mieszkańcy 
sami wezwali kominiarza, który 
wyczyścił go powierzchownie. W 
zdarzeniu, dzięki szybkiej reakcji 
lokatorów i  straży pożarnej, nikt 
nie został poszkodowany. zt

Strażacy podczas akcji na ul. Sikorskiego w Głownie. 
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Blok przy ul. Sikorskiego 12 w Głownie. 
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Głowno | Przejście dla pieszych przez DK 14

Same znaki to za mało
Jeden z naszych 
czytelników zwrócił 
nam uwagę, że przejście 
przez ul. Sosnową (DK 
nr 14 w Głownie), 
przy przystanku 
autobusowym, nie należy 
do najbezpieczniejszych. 
Łódzki oddział GDDKiA 
deklaruje, że podejmie 
działania dla poprawy tej 
sytuacji.

– Wiele jest przejść dla pie-
szych oznaczonych wzorowo, 

niestety zwykle dopiero po tym, 
jak wydarzyła się jakaś tragedia 
– mówił nam zgłaszający pro-
blem czytelnik. – Czy nie moż-
na o to zadbać zanim coś się wy-
darzy?

Oczywiście są wymalowane 
pasy i ustawione znaki D-6 z obu 
stron – czyli absolutne minimum. 
Zgłaszający problem uważa, że 
to zdecydowanie za mało.

Podaje on argumenty: natęże-
nie ruchu jest tam duże – w koń-
cu to droga krajowa. Ogranicze-
nia prędkości są, ale niestety nie 
każdy je respektuje, zdarzają się 
drogowi piraci. Z przejścia czę-

sto korzystają pasażerowie wy-
siadający z busów czy idący na 
busa, prowadzi ono też na miej-
ską plażę. Najgorzej jest oczywi-
ście po zmroku.

Zwróciliśmy się z tym tema-
tem do Macieja Zalewskiego, 
głównego specjalisty ds. ko-
munikacji łódzkiego oddzia-
łu GDDKiA. W  odpowiedzi 
Maciej Zalewski odpowiedział 
nam, że aby poprawić bezpie-
czeństwo na tym przejściu, zo-
stanie ono oświetlone, pojawi 
się też dodatkowy znak. Na razie 
nie został jeszcze określony ter-
min wykonania.  tm

Przed przejściem zawsze należy zachować „szczególną ostrożność”, ale dobrze wiemy, że nie wszyscy 
kierowcy się do tego przepisu stosują.
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Głowno | Pierwszy wykonawca zniknął

Drugie podejście  
do Modrzewiowej
24 listopada ogłoszone 
zostało drugie postępowanie 
na wykonanie prac 
budowlanych w ulicy 
Modrzewiowej. 
Zainteresowane 
wykonaniem zamówienia 
przedsiębiorstwa będą 
mogły składać swoje oferty 
do 9 grudnia.

Jak wyłuszcza „Specyfikacja 
Warunków Zamówienia”, a więc 
dokument niejako „z urzędu” to-
warzyszący różnego rodzaju za-
mówieniom – w ramach planowa-
nego przedsięwzięcia przewiduje 
się przebudowę ul. Modrzewiowej 
w Głownie w granicach istnieją-
cego pasa drogowego, w tym wy-
konanie chodników. Jezdnia ma 
wynosić 5,5 metra, a chodnik ma 
być jednostronny oraz dwustronny 
(w okolicy skrzyżowania z ulicą 
Zachodnią).

Warto przypomnieć, iż gło-
wieński samorząd już raz wyłonił 
wykonawcę powyższego zadania, 
lecz prace nie zostały podówczas 
rozpoczęte.

Rafał Jaśkowski, a zatem Kie-
rownik Referatu Promocji i  Ko-
munikacji Społecznej, informo-

wał, że przyczynę takiego stanu 
rzeczy zna tylko firma, która prze-
targ wygrała, czyli Instyle z No-
wego Bedonia, która nie odpo-
wiadała na wezwania pisemne 
i  telefoniczne Urzędu, przez co 
została z nią rozwiązana umowa, 
w dniu 17 września.

– Niestety aktualna sytuacja na 
rynku robót budowlanych (gwał-
towne wzrosty cen materiałów 
budowlanych i  kosztów pracy) 
skutkuje częstymi odmowami za-
równo zawierania umów (mimo 
wygranych przetargów), jak i od-
stąpieniem od umowy przez wy-
konawców. W  tym konkretnym 
przypadku umowa o  udzieleniu 
zamówienia publicznego zosta-
ła zawarta w dniu 23.06.2021 r., 
a  termin wykonania robót został 
określony na 90 dni od daty za-
warcia umowy. Stosunkowo dłu-
gi czas oczekiwania przez inwe-
stora (Urząd Miejski w Głownie) 
na przystąpienie przez wykonaw-
cę do realizacji inwestycji, spowo-
dowany był faktem, iż wykonawca 
zapewniał, że wkrótce rozpocznie 
prace, a  także perspektywą uzy-
skania wyższej ceny w ewentual-
nym kolejnym postępowaniu na 
realizację tej inwestycji – mówi 
Rafał Jaśkowski. sm

Albinów
Śmierć  
na podwórzu 

W piątek 19 listopada o godzi-
nie 17.50 strażacy ze Zgierza zo-
stali wezwani do otwarcia miesz-
kania w  Albinowie w gminie 
Głowno. Syn, który przyjechał do 
domu jednorodzinnego, do swo-
jego ojca, nie mógł dostać się do 
domu i wezwał straż. 

Po przejściu całego terenu na 
zewnątrz znaleziono osobę, któ-
ra leżała na podwórzu i  nie da-
wała oznak życia. Był to 76-letni 
mężczyzna. Straż oświetliła teren 
i miała udzielić pierwszej pomo-
cy. Jednak po dokładnym obejrze-
niu osoby okazało się, że leży ona 
już tak dłuższy czas, więc strażacy 
odstąpili od czynności udzielania 
pomocy. Na miejscu obecna była 
policja i ZRM. Teraz ustalane są 
okoliczności. az

Głowno | Pożar
Zapaliła się 
mikrofalówka

19 listopada o  godzinie 10.58 
straż ze Zgierza zadysponowa-
no do pożaru aneksu kuchenne-
go przy ulicy Bolesława Prusa 
w Głownie. Okazało się, że zapali-
ła się mikrofalówka, pożar jednak 
właściciele ugasili przed przyjaz-
dem straży. Powodem prawdo-
podobnie było zwarcie instalacji 
elektrycznej. Nikomu nic się nie 
stało, ale cały aneks kuchenny jest 
okopcony, a straty oszacowano na 
około 30 tysięcy złotych.  az

Stryków | Bulwersujące zdarzenie

Sprawca wykorzystał 
bezradność ofiary

Czy w centrum Strykowa do-
szło w  piątek, 26 listopada, do 
przestępstwa na tle seksualnym, 
o  czym pogłoski już obiegły lo-
kalne środowisko? Trwają czyn-
ności, które mają doprowadzić 
do wyjaśnienia i – jeśli podejrze-
nia się potwierdzą – postawienia 
sprawcy przed sądem.

Rzecznik prasowy Prokuratu-
ry Okręgowej w Łodzi Krzysztof 
Kopania potwierdził nam jedynie, 
że zgierska prokuratura prowadzi 
postępowanie z art. 198. KK, do-
tyczące zdarzenia, do jakiego do-
szło pod koniec ubiegłego tygo-
dnia. 

Ten artykuł kodeksu karnego 
mówi o  przestępstwie doprowa-
dzenia innej osoby do obcowa-
nia płciowego, poddania się innej 

czynności seksualnej lub do wy-
konania takiej czynności, z  wy-
korzystaniem przez sprawcę bez-
radności, braku zdolności do 
rozpoznania znaczenia czynu lub 
pokierowania swoim postępowa-
niem (wynikającego z upośledze-
nia umysłowego lub choroby psy-
chicznej ofiary).

Za przestępstwa tego rodza-
ju grozi od 6 miesięcy do lat 8. – 
Ze względu na charakter sprawy 
i to, że rozegrała się w małym, za-
mkniętym środowisku, nie udzie-
lamy informacji na temat śledz-
twa – mówi prokurator Kopania. 
Na ten moment zarzuty postawio-
no jednemu mężczyźnie. Nieofi-
cjalnie dowiedzieliśmy się, że to 
mieszkaniec Strykowa, narodo-
wości polskiej. tm

DK 14 | Na szczęście bez ofiar

Dachowanie w Krępie
Do groźnie wyglądającego zda-

rzenia doszło w poniedziałek 29 
listopada popołudniu na drodze 
krajowej nr 14 na odcinku między 
Głownem a Łowiczem, w bliskiej 
odległości od stacji benzynowej. 
Są to okolice miejscowości Krępa. 

Dachował samochód osobo-
wy marki Ford. Z naszych ustaleń 
wynika, że nikt nie został poszko-
dowany, droga przez cały czas 
była przejezdna.

Rzecznik policji w  Łowiczu 
kom. Urszula Szymczak poinfor-

mowała nas, że przyczyną zdarze-
nia był wystrzał opony w samo-
chodzie. Autem kierował 29-letni 
mieszkaniec pow. łowickiego. aa

Samochód znalazł się w rowie. 
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Dmosin | Andrzejki w strażnicy

Upragnione spotkanie 
ze znajomymi
Andrzejki to wieczór 
wróżb, które są 
odprawiane z 29 na 30 
listopada. W tym roku 
wypadały one jednak 
w nocy z poniedziałku 
na wtorek, dlatego 
wszystkie uroczystości 
związane z tym dniem 
odbyły się 27 listopada. 
W dobie pandemii, po 
tak długiej przerwie we 
wspólnych spotkaniach 
ze znajomymi, były one 
pożądane bardziej niż 
kiedykolwiek

Podobnego zdania były człon-
kinie Koła Gospodyń Wiejskich 
w Dmosinie, które zorganizowa-
ły Andrzejki we własnym gronie 
w strażnicy OSP w swojej wsi.

 Wspólna zabawa rozpo-
częła się około godziny 18.00,  
wzięło w  niej udział ponad 30 
osób. Znajdowały się tam rów-
nież osoby niezrzeszone, które, 
mimo że nie należą do grupy, to 
często biorą udział w wyjazdach, 

które są organizowane. Do Koła 
Gospodyń Wiejskich w  Dmo-
sinie należy 40 osób, z  których 
większość jest w  wieku eme-
rytalnym. Koło funkcjonuje od 
2015 roku – po dłuższej prze-
rwie.

Same Andrzejki odbyły się po 
rocznej przerwie spowodowanej 
pandemią. Rozpoczęły się one od 
wspólnej uczty, ponieważ tylko 
tak można nazwać obficie zasta-
wione stoły, na które każdy przy-
niósł coś od siebie. Nie zabrakło 
tam więc rozmaitych pieczeni, 
ciast i owoców.

Po posiłku nadszedł czas na 
główną część programu, którą 
były wróżby przygotowane przez 
byłą przewodniczącą grupy – Te-
resę Hymkę, która z powodu ob-
jęcia stanowiska członka Komisji 
Ochrony Zdrowia, Oświaty, Kul-
tury, Przestrzegania Prawa, musia-
ła zrezygnować z  wcześniej peł-
nionej funkcji, którą przekazała 
Marii Kapuście.

Każdy z  obecnych mógł tego 
wieczoru wysłuchać wróżb doty-
czących jego przyszłości, czemu 
towarzyszyła duża ilość śmiechu. 
Atrakcjami, które zostały przy-
gotowane, było m.in. przelewa-
nie wosku przez klucz, losowa-
nie karteczek z przepowiedniami 
oraz przedmiotów o  symbolicz-
nym znaczeniu, rzucanie mone-
tą za plecy, rzucanie kośćmi czy 
korzystanie z sentencji wcześniej 
stworzonego drzewka szczęścia.

Poza ogólną atmosferą zabawy, 
można było odczuć już tę świą-
teczną. Wszystko to dzięki bomb-
kom, które jedna z członkiń grupy 
– Agnieszka Markowicz – tworzy 
za pomocą materiału naciąganego 
na kule styropianowe. Wzbudziły 
one niemały zachwyt wśród zgro-
madzonych, które chętnie zaopa-
trzyły się w kilka z nich.

Spotkanie andrzejkowe było 
również powodem do świętowa-
nia 70. urodzin Elżbiety Kapusty.

 zt

Głowno | Mrożyczka

Koniec sezonu żeglarskiego
Mimo niesprzyjających warun-

ków pogodowych, w  niedzielę 
28 listopada instruktorzy żeglar-
stwa z Yacht Club Głowno z po-
mocą harcerzy przystąpili do zwo-
żenia łódek z zalewu Mrożyczka 
w bezpieczne miejsce, gdzie będą 
przechowywane przez zimę.

Zadanie zostało wykonane pod 
wodzą retmana hm. Alberta Waś-
kiewicza. Łódki zostały przewie-
zione do wynajętej hali, gdzie 

będą przechowywane przez zimę. 
Ze względów bezpieczeństwa że-
glarze nie ujawniają, gdzie się ona 
mieści.

- Zadanie nie było łatwe, gdyż 
zimowa aura utrudniała prace - re-
lacjonują członkowie Yacht Club 
Głowno. Przez zimę łódki zostaną 
poddane konserwacji i  szorowa-
niu, aby były gotowe na przyszły 
sezon. Żeglarze już nie mogą się 
go doczekać! aa

Łódki z zalewu Mrożyczka zostały przewiezione do wynajętej hali, gdzie 
będą przechowywane przez zimę. 
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Bombki pani Markowicz.

Gmina Głowno | Nowy cykl wykładów

Dwa oblicza noblisty 
„Nieznane oblicza znanych 

pisarzy” – to nowy cykl otwar-
tych wykładów przygotowanych  
przez Bibliotekę Publiczną Gminy 
Głowno we współpracy z Ośrod-
kiem Upowszechniania Kultu-
ry w Bronisławowie. Pierwszym 
spośród pisarzy, którym poświę-
cone będą cykliczne spotkania, 
jest Władysław Stanisław Rey-
mont (1867-1925).

Prelekcja „Realista i  spiry-
tysta. Dwie natury Władysława 
Stanisława Reymonta” odbędzie 
się w  rocznicę odejścia nobli-
sty, a więc w niedzielę 5 grudnia 
o  godz. 18.00 w  Ośrodku Upo-
wszechniania Kultury w  Broni-
sławowie. Poprowadzi ją pracu-
jąca na co dzień w  tym miejscu 
Agnieszka Wojcieszek – lite-
raturoznawca i  kulturoznawca, 
a wcześniej również dziennikarka 
„Wieści z  Głowna i  Strykowa”. 

Autorka publikacji z zakresu lite-
ratury Młodej Polski, onomastyki 
i  teatrologii w  niedzielnym wy-
kładzie zwróci uwagę na dwa ob-
licza twórczości Reymonta.

Pierwsze, powszechnie zna-
ne, to twórca prozy realistycz-
nej, mistrz obserwacji społecznej 
i psychologicznej, z czym kojarzą 
się zarówno „Chłopi”, jak i „Zie-
mia obiecana”. Mniej znane w do-
robku prozaika wciąż pozostają 
opowiadania i  nowele, nawiązu-
jące do typowych dla Młodej 
Polski wątków spirytystycznych 
i  parapsychologicznych. Warto 
wspomnieć, że Władysław Stani-
sław Reymont posiada w swoim 
dorobku twórczość inspirowaną 
„modą na latające stołki”, grozą 
i  opowieściami niesamowitymi. 
Najbardziej znanym tego przy-
kładem jest wydany w 1911 roku 
„Wampir”. tm
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Podlewanie wosku przez klucz.
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Losowanie karteczek z przepowiedniami.
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Gmina Dmosin | Program „Czyste powietrze”

Na co możesz dostać 
dofinansowanie
Myślisz o piecu na 
ekogroszek – to już 
prawdopodobnie ostatnia 
szansa, byś uzyskał 
pomoc w zakupie.

14 listopada obchodzimy Dzień 
Czystego Powietrza, który w Pol-
sce został ustanowiony w 2005 r. 
przez Fundację „Arka”. W Polsce 
z powodu chorób wywołanych za-
nieczyszczeniem powietrza umie-
ra rocznie około 45 000 osób. Za-
nieczyszczenie powietrza to jeden 
z  najistotniejszych problemów 
w naszym kraju. 

Z każdym oddechem wciąga-
my do płuc około pół litra powie-
trza. Zanieczyszczone powietrze 
może powodować choroby płuc, 
bóle głowy, alergie, niedokrwie-
nie serca oraz zaburzenia pracy 
wątroby. Skutki zanieczyszcze-
nia szczególnie silnie odczuwa się 
w perspektywie długoterminowej.

Na wiele czynników powodują-
cych wysoką emisję szkodliwych 

substancji nie mamy wpływu. 
Należą do nich procesy natural-
ne (wybuchy wulkanów, wyłado-
wania atmosferyczne, warunki to-
pograficzne, opady, temperatura), 
urbanizacja, rozwój motoryzacji 
i transportu, przemysł.

Co już dziś możemy zrobić? 
Możemy wziąć udział w progra-
mie „Czyste Powietrze” i  wy-
mienić swój stary, kopcący piec, 
na bardziej ekologiczne źródło 
ciepła. Jest to kompleksowy pro-
gram, którego celem jest zmniej-
szenie emisji gazów cieplarnia-
nych i poprawa jakości powietrza 
poprzez wymianę źródeł ciepła 
oraz poprawę efektywności ener-
getycznej budynków mieszkal-
nych jednorodzinnych.

Nawet do 37 tysięcy
Program realizowany jest w la-

tach 2018-2029. Mogą z  niego 
skorzystać osoby fizyczne, któ-
re są właścicielami bądź współ-
właścicielami budynków jedno-
rodzinnych, lub są właścicielami 

mieszkań posiadających wyodręb-
nioną księgę wieczystą. Dofinan-
sowanie można uzyskać w formie 
dotacji lub dotacji z przeznacze-
niem na częściową spłatę kapita-
łu kredytu bankowego. Maksy-
malna kwota dotacji, jaką można 
uzyskać z programu, to 37.000 zł.

Warunkiem przystąpienia do 
ubiegania się o  dotację jest de-
montaż nieefektywnego źródła 
ciepła na paliwo stałe. Stary piec 
można wymienić na pompę cie-
pła, kocioł na biomasę, ogrze-
wanie gazowe oraz do końca 
2021 roku na piec na ekogro-
szek. Z programu mogą również 
skorzystać osoby, które chciały-
by wymienić stolarkę okienną 
i drzwiową, ocieplić budynki, za-
instalować wentylację mechanicz-
ną z odzyskiem ciepła czy mikro-
instalację fotowoltaiczną.

Na stronie czystepowietrze.gov.
pl możemy dowiedzieć się, że od 
19 września 2018 r. do 12 listopa-
da 2021 r. w całym kraju złożono 
już 351.429 wniosków, wypła-

cono dofinansowania w  łącznej 
kwocie 2.104.527.310 zł.

Dowiedz się więcej – 
także w Dmosinie
Dotychczas Gmina Dmosin 

współpracowała z Wojewódzkim 
Funduszem Ochrony Środowiska 
i Gospodarki Wodnej w Łodzi na 
zasadzie porozumienia. W  dniu 
1 października 2021 roku został 
utworzony Gminny Punkt Kon-
sultacyjno-Informacyjny Progra-
mu Priorytetowego ,,Czyste Po-
wietrze’’ w  Gminnym Ośrodku 
Pomocy Społecznej. Jego celem 
jest m.in. udzielanie informacji 
o  programie osobom zaintereso-
wanym dofinansowaniem, wspar-
cie w  zakresie przygotowania 
wniosków o  dofinansowanie 
czy organizacja spotkań infor-
mujących o  zasadach programu. 
Pierwsze z nich odbyło się 26 paź-
dziernika 2021 roku w sali konfe-
rencyjnej Urzędu Gminy Dmosin.

Wnioski o  dofinansowanie 
można składać bez wychodzenia 
z  domu, na stronie internetowej 
gov.pl. Wszelkie szczegóły uzy-
skamy na portalu czystepowietrze.
gov.pl oraz www.wfosigw.lodz.pl.

W Urzędzie Gminy Dmosin 
punkt czynny jest w poniedziałki 
i wtorki w godzinach 8.00-11.00 
oraz w środy i czwartki w godz. 
14.00-16.00. 

Olga Łapacz

RZUT OKIEM | NIEWIDZIALNA RĘKA?

Przyzwyczailiśmy się do tego, 
że nie wiadomo kto podrzuca 
śmieci zawalające nasze lasy. 
Ale żeby ktoś miał chęć je 
z własnej inicjatywy zbierać 
– i też nie jest znany? Jeden 
z mieszkańców miasta podesłał 
nam fotografię wykonaną 21 
listopada w lesie za Polbafem, 
tam gdzie niegdyś były tory 
prowadzące do WZMot-u. Do 
dużych worków po karmie 
dla kotów ktoś zbierał śmieci, 
potem prawdopodobnie miał 
zamiar je wywieźć. Pytaliśmy 
w Towarzystwie Opieki nad 
Zwierzętami Arkadia czy to nie 
ich inicjatywa. Prezes Agnieszka 
Kacperska odpowiedziała nam, 
że nie, że wolontariusze Arkadii 
mają tyle pracy ze zwierzętami, 
że nie są w stanie zaangażować 
się w inne akcje. Choć oczywiście 
taką akcję sprzątania popierają 
i gdyby o niej wiedzieli i mieli czas 

– z chęcią by pomogli. Ktokolwiek 
to więc był – dziękujemy! A jeśli 
ma się ochotę ujawnić – prosimy 
o kontakt z redakcją Wieści. wal

Gmina Głowno | Zmiany w studium zagospodarowania 

Z obiektem sportowym na pierwszym planie
Na sesji 29 października 
radni gminy Głowno 
podjęli uchwałę w sprawie 
dokonania zmiany w Studium 
uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania 
przestrzennego. Przyczyną 
jej przyjęcia jest duża 
inwestycja, jaką planuje 
zrealizować samorząd, 
a więc budowa kompleksu 
sportowego w Popowie 
Głowieńskim.

Dotychczasowe studium przy-
jęto uchwałą w  2012 roku. 29 
października roku ubiegłego rada 
przyjęła z kolei uchwałę w kwe-
stii przystąpienia do wprowadze-
nia w  nim zmian. Zmiana obej-
muje obszar położony w Popowie 
Głowieńskim. Obowiązujące stu-
dium wyznaczało w tym miejscu 
tereny przeznaczone pod budow-
nictwo mieszkaniowe oraz tereny 
rolne, a celem sporządzenia zmia-
ny było wyznaczenie w tym miej-
scu terenów przeznaczonych pod 
usługi publiczne. Jest to związane 
z  zamierzeniami inwestycyjnymi 

gminy, które mają na celu zloka-
lizowanie na tym obszarze obiek-
tów infrastruktury sportowej, mię-
dzy innymi boiska do gry w piłkę 
nożną – ale powstać ma tam też 
tartanowa bieżna z  czterema to-
rami, na której mają być organi-
zowane zawody lekkoatletyczne, 
a  także zaplecze sanitarne i  so-
cjalne.

W ostatnim czasie w  kwestii 
przywoływanej inwestycji sporo 
się działo, gdyż gmina otrzymała 
na nią dofinansowanie z Progra-
mu Inwestycji Lokalnych “Polski 
Ład”, w wysokości 2,7 mln zło-

tych brutto. Odnosząc się do tej 
kwestii na sesji, wójt Marek Jóź-
wiak oznajmił, że wnioski złożo-
ne przez samorząd z Głowna (w 
tym wniosek na budowę stadionu) 
wpisały się w strategię rządu, mó-
wiącą, że priorytetem gmin w ca-
łej Polsce powinny być żłobki 
i właśnie stadiony.

Warto wspomnieć, że już wcze-
śniej głowieński samorząd otrzy-
mał dofinansowanie na budowę 
kompleksu sportowego w ramach 
Rządowego Funduszu Inwesty-
cji Lokalnych w wysokości 2 mln 
zł. W trakcie trwania procedury 
zmiany studium nie wpłynęły żad-
ne wnioski ani uwagi.

Uchwała została przyjęta jed-
nogłośnie – 10 głosami.  sm

Głowno | Przed Polskim Ładem

Zmiany w budżecie
10 listopada miała miejsce sesja 

Rady Miejskiej, na której, oprócz 
uchwały w  sprawie podniesie-
nia podatku od nieruchomości – 
o  czym więcej w  tym numerze 
„Wieści” – podjęte zostały jeszcze 
dwie inne uchwały – budżetowe. 
Doszło do zmian w planie budże-
tu gminy na rok bieżący, a w kon-
sekwencji tego również w Wielo-
letniej Prognozie Finansowej na 
lata 2021-2032.

Zmiany wynikły ze zwięk-
szenia dochodów samorzą-
du o  2.343.900 zł, w  związku 
z przyznaniem gminie tej kwoty 
z Ministerstwa Finansów w for-
mie subwencji ogólnej, w związ-
ku z  uzupełnieniem dochodów 
gmin.

Prócz tego w  planie budżetu 
wprowadzone zostały inwestycje, 
na które samorząd otrzymał pie-
niądze w związku z Polskim Ła-
dem, aby jak najszybciej wszczę-
to procedury ich realizacji. Chodzi 
o zadanie „Rozbudowa infrastruk-
tury drogowej wraz z odwodnie-
niem na terenie miasta Głowna” 

oraz „Rozbudowa infrastruktury 
drogowej wraz z  odwodnieniem 
w sąsiedztwie placówek oświato-
wych na terenie miasta Głowna”.

W uzasadnieniu do uchwały 
napisano, iż jak najszybsze wyło-
nienie wykonawców może oka-
zać się decydujące w kontekście 
gwałtownego wzrostu popytu na 
wykonawców robót budowlanych 
na rynku, a tym samym wzrostu 
cen tych robót.

I było to zgodne ze słowami 
burmistrza Grzegorza Janecz-
ka. Już na sesji 27 października, 
a więc tuż po informacji, że gmi-
na otrzyma promesę na wspo-
mniane dwa zadania, burmistrz 
wyraził obawę, że w  związku 
z  tym, że cała Polska naraz bę-
dzie budować, może nie starczyć 
wykonawców. A jeśli nawet star-
czy, to mogą wzrosnąć ceny usług 
przez nich oferowanych. To wyj-
dzie w tak zwanym praniu – po-
wiedział wówczas Grzegorz Ja-
neczek.

Obie uchwały zostały podjęte 
jednogłośnie „za”. sm

Gmina Głowno | Konsultacje społeczne

Konarzew i Piaski Rudnickie będą wsiami?
Głowieński samorząd ogło-

sił przeprowadzenie konsultacji 
społecznych dotyczących zmiany 
w  statusie dwóch miejscowości 
leżących na terenie gminy. Sprawa 
dotyczy Konarzewa oraz Piasków 
Rudnickich. Konsultacje potrwają 
do 16 grudnia. 

Konsultacje w kwestii Piasków 
Rudnickich dotyczą tego, że do 
tej pory były one traktowane jako 
część wsi Rudniczek, teraz mia-
łyby być uznane za odrębną wieś. 
Podobnie sprawa wygląda z Ko-
narzewem, który miałby prze-
stać być częścią Woli Zbrożko-
wej i także stać się oddzielną wsią, 
z tym że z jednoczesnym włącze-
niem w jego obszar miejscowości 
Ruchna (do tej pory również część 
wsi Wola Zbrożkowa).

Jak wynika z  treści ogłosze-
nia, konsultacje prowadzone są 

poprzez zbieranie uwag i  opinii 
w formie pisemnej, jak i online, 
za sprawą przygotowanych ankiet, 
a wypełniać je mogą mieszkańcy 
wszystkich miejscowości, których 
te konsultacje dotyczą.

Formularze konsultacji, które 
można znaleźć na stronie inter-
netowej gminy, a także dostać do 
ręki w  Urzędzie czy u  sołtysów 
i zawierają miejsce przeznaczone 
do wpisania imienia i  nazwiska 
oraz adresu i uwag własnych.

Prócz tego należy w nich odpo-
wiedzieć na pytania. W przypad-
ku Piasków Rudnickich pytanie 
jest jedno i  brzmi: Czy jesteś za 
zmianą rodzaju miejscowości Pia-
ski Rudnickie ustalonej urzędowo 
jako część wsi Rudniczek na Pia-
ski Rudnickie rodzaj miejscowości 
wieś. Z kolei w przypadku Kona-
rzewa pytania są dwa: Czy jesteś 

za zmianą rodzaju miejscowości 
Konarzew ustalonej urzędowo 
jako część wsi Wola Zbrożkowa 
na Konarzew rodzaj miejscowo-
ści wieś oraz Czy jesteś za zniesie-
niem miejscowości Ruchna jako 
część wsi Wola Zbrożkowa i włą-
czenia jej obszaru do miejscowo-
ści Konarzew.

Na każde z pytań można odpo-
wiedzieć Popieram zmianę albo 
Jestem przeciw.

W uzasadnieniu do zmiany 
urzędowego charakteru zarówno 
Piasków Rudnickich, jak i Kona-
rzewa, czytamy, między innymi, 
iż miejscowości te są samoistne 
i odpowiadają definicji wsi, ponie-
waż posiadają odrębną numerację 
adresową.

Zgodnie zaś z  rozporządze-
niem z  lipca br., nie prowadzi 
się numeracji porządkowej doty-

czącej części miejscowości, więc 
gmina powinna albo dokonać ich 
przenumerowania, albo zmienić 
ich rodzaj. Jak widać – wybrano, 
wstępnie, tę drugą opcję…

Co do kwestii włączenia m. 
Ruchna w obszar Konarzewa, to 
czytamy jeszcze: „Obszar miej-
scowości Ruchna utożsamiany 
jest obecnie z miejscowością Ko-
narzew, w związku z tym dla tego 
obszaru prowadzona jest numera-
cja adresowa jak dla miejscowości 
Konarzew, a jej mieszkańcy nale-
żą do sołectwa Konarzew. Sama 
nazwa Ruchna ma charakter je-
dynie historyczny i nie jest stoso-
wana przez organy administracyj-
ne. Powyższa zmiana doprowadzi 
do uporządkowania urzędowych 
nazw miejscowości ze stanem fak-
tycznym”.

Co ważne: Ogłoszenie o kon-
sultacjach sygnalizuje, że ich wy-
niki będą miały charakter opinio-
twórczy i  nie będą wiążące dla 
włodarzy gminy. sm
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Gmina Stryków | Wyższe diety radnych i wynagrodzenie burmistrza

Te podwyżki mogą 
szokować
Wraz z początkiem listopada weszła w życie nowelizacja ustawy 
o wynagrodzeniu osób zajmujących kierownicze stanowiska państwowe oraz 
o zmianie niektórych innych ustaw, determinująca większe maksymalne 
wynagrodzenia marszałków województwa, prezydentów miast, starostów, 
burmistrzów, wójtów, a także wyższe diety radnych. Na sesji, która odbyła 
się 12 listopada, strykowscy radni podjęli w tej sprawie uchwały. W związku 
z tym radni i burmistrz będą otrzymywali więcej pieniędzy. Dużo więcej.

Jeżeli chodzi o  radnych, to 
podjęcie uchwały było możli-
we, gdyż we wspomnianej usta-
wie zmienił się przelicznik, na 
podstawie którego wyliczane są 
diety radnych. (Zresztą to samo 
dotyczy burmistrza, ale o  tym 
później.) Odtąd, zgodnie z  pra-
wem, maksymalna dieta wyno-
si 2,4, a nie, jak dotychczas, 1,5 
kwoty bazowej. A ponieważ nie 
zmieniła się kwota bazowa, któ-
ra wciąż wynosi 1.789,42 zł, rad-
ny może otrzymywać miesięcz-
nie 4.294,61 zł (wcześniej było to 
2.684,13 zł).

Co wszak istotne, to, jak wy-
sokie diety mogą uzyskiwać rad-
ni, zależy tak naprawdę od tego, 
jak duża jest gmina. Wspomnia-
na kwota maksymalna, 4.294,61 
zł, przysługuje więc nie radnym 
ze Strykowa, lecz radnym z naj-
większych gmin – powyżej 100 
tysięcy mieszkańców. Jeśli cho-
dzi o strykowskich samorządow-
ców, kwota ta wynosi 2.147,30 
zł, jest więc o  połowę niższa. 
Oznacza to, mówiąc najściślej, 
iż dotychczas radny ze Strykowa 
mógł otrzymywać miesięcznie, 
maksymalnie, ekwiwalent utra-
conych korzyści w  wysokości 
1.342,07 zł, a teraz stawka ta wy-
nosi 2.147,30 zł.

Uchwała przyjęta przez rad-
nych na sesji Rady 12 listopada 
wprowadziła między innymi tę 
zmianę; między innymi, ponie-
waż doszło również do innych. 
Nadmienić bowiem należy, że do-
kładną wysokość miesięcznego 
„wynagrodzenia” ustalają sami 
radni. I  dlatego też w  uchwale 
przyjętej przez strykowskich sa-
morządowców występują rozgra-

niczenia między tym jaką staw-
kę kto w istocie rzeczy otrzyma; 
a które to stawki zależą od tego, 
jakie funkcje pełnią w Radzie po-
szczególne osoby.

Jak to się liczy
Krótko mówiąc, 50% 2,4 krot-

ności stawki bazowej, czyli wspo-
mniane 2 147,30 zł, przysługiwać 
będzie przewodniczącemu rady, a 
więc Pawłowi Kasicy, wiceprze-
wodniczącym Rady oraz prze-
wodniczącym Komisji 47% 2,4 
krotności kwoty bazowej, a za-
tem 2 018 zł, a pozostałym rad-
nym 44% 2,4 krotności tejże 
kwoty, czyli 1 889 zł.

Nawiasem mówiąc, procent, 
o jaki zmieszana jest stawka dla 
wiceprzewodniczących i  rad-
nych, jest taki sam, jak był do-
tychczas. Pensję radnego liczo-
no – jak dotąd – w następujący 
sposób: mnożono 1.789,42 zł 
razy 1,5 i  wyciągano z  otrzy-
manej liczby 44%. Teraz jest po-
dobnie, z tym, że kwotę bazową 

mnoży się nie przez 1,5, ale przez 
2,4. Innymi słowy, „zwykły rad-
ny” otrzymywał w ostatnim cza-
sie dietę w wysokości 1.181 zł na 
miesiąc, a teraz kwota ta będzie 
wynosić 1.889 zł, czyli 708 zło-
tych więcej. Również „procent” 
dotyczący obliczania diety prze-
wodniczącego nie uległ zmianie.

Absencja kosztuje
Co ważne: powyższe sumy 

przysługują radnym, tylko jeśli 
wykonują swoje obowiązki w 
całości. Tytułem przykładu: Co 
ważne: powyższe sumy przysłu-
gują radnym, tylko jeśli wyko-
nują swoje obowiązki w całości. 
Tytułem przykładu: W przypad-
ku nieobecności radnego na se-
sji lub posiedzeniu komisji wy-
sokość diety ulega obniżeniu o 
33,3% miesięcznej diety ryczał-
towej.

Burmistrz:  
prawie 20 tysięcy
Jeżeli chodzi o pensję burmi-

strza Witolda Kosmowskiego, to 
ona także się zmieniła, i  także 
w związku ze zmianą przepisów 
prawa i wejściem w życie roz-
porządzenia, zgodnie z  którym 
maksymalne wynagrodzenie za-
sadnicze burmistrza w  gminie 
do 15 tysięcy mieszkańców wy-
nosi, od tego momentu, 10.250 
zł brutto.

I taka też kwota zosta-
ła przyjęta przez radnych ze 
Strykowa uchwałą w  dniu 12 
listopada, przez co moc straciła 
uchwała z końcówki 2018 roku, 
mówiąca o  tym, że zasadnicze 
wynagrodzenie burmistrza na 
miesiąc ma wynosić 4.700 zł. 

Zmiana jest więc bardzo wyraź-
na, bo wynosi 5.550 złotych.

To jednak nie wszystko, po-
nieważ burmistrz może liczyć 
jeszcze na dodatek funkcyjny 
w wysokości 3.150 zł i dodatek 
specjalny w  wysokości 4.020 
zł, a także dodatek za wielolet-
nią pracę w wysokości 2.050 zł 
(Wszystkie kwoty to kwoty brut-
to – razem blisko 19,5 tys. zł.). 
Wcześniej kwoty te wynosiły 
kolejno 1.900 zł, 2.630 zł i 940 
zł.

Należy zaznaczyć, iż zmia-
ny wynagrodzeń włodarzy sa-
morządów wyniknęły z  faktu, 
że były zaniżone w  stosunku 
do najniższego pułapu wyna-
grodzenia minimalnego. Warto 
też przypomnieć, że rządy PiS 
w  2018 r. obniżyły uposażenie 
lokalnych włodarzy o 20%. In-
nymi słowy, trzy lata temu wy-
nagrodzenia obniżano, by teraz 
je podwyższyć.

Jak głosowali
Obie uchwały zostały przyję-

te przez strykowskich radnych 
13 głosami „za”. Radny Jaro-
sław Włodarczyk głosował „prze-
ciw”, a radny Mateusz Słojewski 
wstrzymał się od głosu w sprawie 
wynagrodzenia dla burmistrza 
i  zagłosował „przeciw” uchwale 
w sprawie diet.

Głowno  
jeszcze nie teraz
Co ciekawe: nie wszystkie sa-

morządy powiatu zgierskie-
go i  okolic podjęły już uchwały 
w  sprawie podwyżek. Dla przy-
kładu, według informacji przeka-
zanych nam przez Miasto Głowno 
– ów samorząd planuje przyjęcie 
uchwały w sprawie wyższego wy-
nagrodzenia burmistrza w  grud-
niu, lecz w  sprawie podwyżek 
diet radnych nie uzyskaliśmy ta-
kiego zapewnienia.

Ogólnie rzecz ujmując, uchwa-
ły w kwestii pensji wójtów, bur-
mistrzów i  prezydentów są po-
dejmowane, póki co, chętniej 
i szybciej niż te w sprawie wyż-
szych diet radnych, bo są wyraź-
niej wymagane ustawą. O tym, jak 
dalej będzie wyglądała sytuacja 
z podwyżkami dla samorządow-
ców, będziemy informować na ła-
mach Wieści. Sebastian Michalak 

Gmina Dmosin | Wyższe opłaty

Letnicy się nie ucieszą
Jedną z uchwał, jaką podjęli radni podczas ostatniej 
sesji Rady Miejskiej, która odbyła się 24 listopada, była 
uchwała zmieniająca stawkę opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnym dla nieruchomości, na której 
znajduje się domek letniskowy lub od innej nieruchomości 
wykorzystywanej na cele rekreacyjno-wypoczynkowe. 
W 2022 roku opłata będzie wyższa niż w roku 2021. To 
jednak nie wszystkie zmiany…

Stawka, o której mowa powy-
żej, będzie wynosić, począwszy 
od 1 stycznia 2022 roku, 191 zł, je-
żeli właściciel nieruchomości wy-
pełnia obowiązek zbierania śmie-
ci w sposób selektywny. Jeśli zaś 
tego nie robi – 382 zł, a dwa razy 
więcej. W bieżącym roku kwoty 
te wynosiły kolejno 169 i 338 zł.

Są to stawki ryczałtowe – za 
cały rok.

Warto nadmienić, że doszło 
do jeszcze jednej istotnej zmiany, 
albowiem dotąd było tak, iż po-
wyższe kwoty płacono od nieru-
chomości, na której znajduje się 
domek, a  od teraz będzie się je 

płaciło od samego domku. Inny-
mi słowy, jeśli domki na nieru-
chomości będą dwa, to nie zapłaci 
się 191 zł, lecz 382 zł; i tak dalej, 
jeżeli domków jest więcej. Po-
wyższą zmianę wymusiła ustawa 
z sierpnia bieżącego roku.

W ostatnim czasie również inne 
gminy przyjęły uchwałę w  spra-
wie kwoty ryczałtowej od dom-
ków letniskowych, na przykład 
gmina Stryków. Ów samorząd 
zadecydował, że stawki na tere-
nie gminy będą wynosić 191,90 
zł (gdy odpady są segregowane) 
oraz 575,70 zł (kiedy odpady nie 
są segregowane). sm
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Warto też przypomnieć, 
że rządy PiS w 2018 r. 
obniżyły uposażenie 
lokalnych włodarzy 
o 20%. Innymi 
słowy, trzy lata temu 
wynagrodzenia 
obniżano, by teraz je 
podwyższyć.

Głowno | Zmiana w centrum

Bank Pekao S.A. w nowym miejscu
W środę 1 grudnia w  samo 

południe nastąpiło otwarcie no-
wej placówki banku Pekao S.A. 
w  Głownie. Bank przeniósł się 
z  ulicy Swoboda na ulicę Bie-
lawską. Nowy budynek jest wy-
najmowany przez zarząd banku, 
a decyzja o przeniesieniu placów-
ki przyszła odgórnie. Teraz bank 
jest obecny w  samym centrum 
miasta. Bank Pekao S.A. w Głow-
nie funkcjonuje już ponad 20 lat.

W dniu otwarcia wejście ude-
korowane było białymi i  czer-
wonymi balonami, na każdego 
klienta czekały słodkie babeczki, 
cukierki, kawa, drobne upominki 

z logo banku, balony oraz szam-
pan - oczywiście bezalkoholowy, 
by każdy mógł celebrować. 

Otwarcie przyciągnęło wielu 
chętnych, niektórzy klienci wcho-
dzili do placówki przyciągnięci 
przez dzieci, zainteresowane balo-
nami na zewnątrz. Ludzie chętnie 
zapoznawali się z broszurami re-
klamowymi banku i ofertą. Z chę-
cią kosztowali też przygotowanych 
słodkości. 

Bank przygotował również 
różne atrakcyjne oferty, teraz na 
klientów czekać będzie wiele mi-
kołajkowych, promocyjnych ofert 
na konta, karty czy kredyty. az

Anna Szadkowska, właściciel placówki Banku Pekao w Głownie.
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Oświadczenia majątkowe za 2020 rok | Miasto i Gmina Stryków

Majątki i dochody samorządowców za 2020 rok
Kontynuujemy publikację oświadczeń majątkowych samorządowców z naszego 
terenu, tym razem kolej na gminę Stryków. Przypominamy, że są one przygotowane 
przez nas na podstawie dokumentów, jakie osoby publiczne ustawowo są 
zobowiązane składać co rok. Poniższe przedstawiają stan na koniec 2020 roku.

 � Witold Kosmowski – bur-
mistrz, zgromadził 392 tys. zł. 
Był współwłaścicielem domu 
o pow. 110 m² oraz właścicielem 
lub współwłaścicielem 3 miesz-
kań o pow. 60,3 m², 67 m² 22,2 
m², a  także współwłaścicielem 
nieruchomości o  pow. 5461 m². 
Dom stoi na działce o pow. 663 
m². Z  zatrudnienia w  Urzędzie 
Miejskim uzyskał wynagrodze-
nie 132 tys. zł. Uzyskał też dochód 
ze sprzedaży działki w  wysoko-
ści 200 tys. zł. Na koniec ubie-
głego roku nie miał zobowiązań 
pieniężnych powyżej 10 tys. zł. 
Posiadał samochód marki Ford 
Kuga z 2012 roku.

 � Aneta Jędrzejczak – sekre-
tarz, zastępca kierownika USC, 
na koniec roku miała zgromadzo-
ne 101 tys. zł. Uzyskała dochód ze 
stosunku pracy w wysokości 129 
tys. zł. Była właścicielem samo-
chodu Renault Clio z 2014 roku. 
Nie miała zaciągniętego kredytu.

 � Iwona Stańczyk – skarb-
nik gminy, zgromadziła w  2020 
roku 7,3 tys. zł. Była właścicielem 
mieszkania o  powierzchni 48,5 
m². Z tytułu zatrudnienia uzyska-
ła za 2020 rok dochód 141 tys. 
zł. Posiadała samochód Audi Q5. 

Miała zaciągnięty kredy na zakup 
samochodu w wysokości 31 tys. 
zł. Zadłużenie na dzień 31.12. wy-
nosiło 28 tys. zł.

 � Paweł Kasica – przewodni-
czący Rady. Zgromadził 5,2 tys. 
zł. Wspólnie z żoną posiada dom 
o  powierzchni 100 m², jak rów-
nież gospodarstwo rolne. Z tytułu 
posiadania gospodarstwa osiągnął 
dochód w  wysokości 15 tys. zł, 
jako radny – 16.104 zł, a z tytułu 
renty chorobowej – 16.323 zł. Na 
koniec roku był właścicielem sa-
mochodu osobowego Toyota Au-
ris z 2009 roku, ciągnika z 1998 r. 
i spychacza z 1988 r.

 � Adam Piestrzeniewicz – 
radny, kierownik dyspozytor-
ni ZGKiM. Posiadał dom o pow. 
135 m² oraz gospodarstwo rol-
ne o pow. 4,77 ha. Z racji zatrud-
nienia w ZGKiM zarobił 28 tys. 
zł. Miał samochód marki Volvo 
z 2004 roku. Miał zaciągnięty kre-
dyt hipoteczny w wysokości 224 
tys. zł na budowę domu.

 � Andrzej Janeczko – radny, 
artysta. Zgromadził 10,4 tys. zł. 
Posiadał wraz z żoną dom o pow. 
190 m² oraz 2 mieszkania o pow. 
37 m² i 33 m², jak również działkę 
o pow. 6000 m². Z umowy o dzie-

ło uzyskał dochód w  wysokości 
1,5 tys. zł, a z praw autorskich 9,9 
tys. zł. Z tytułu bycia radnym 15,7 
tys. zł. Z innych źródeł – 6,8 tys. 
zł. Posiadał samochód marki Opel 
Astra Sports Tourer z 2014 roku.

 � Anna Ślęzak – radna, eme-
rytka. Zgromadziła 3,7 tys. zł. Wy-
kazała posiadanie domu (w for-
mie współwłasności) o pow. 160 
m², a także gospodarstwa rolnego 
ogólnoużytkowego o pow. 1,178 
ha. Osiągnęła pieniądze z  tytu-
łu emerytury w  wysokości 24 
tys. zł, z działalności wykonywa-
nej osobiście 11,2 tys. zł, a z peł-
nienia obowiązków społecznych 
w wysokości 15 tys. zł. Posiadała 
dwa samochody – marek Renault 
Kango i Volvo XC60. Miała za-
ciągniętą pożyczkę w wysokości 
49,9 tys. zł i pożyczkę dla małych 
firm na działalność męża w wyso-
kości 32,6 tys. zł.

 � Damian Perek – radny. Na 
koniec ubiegłego roku zgroma-
dził 45 tys. zł na koncie w banku 
i 68 tys. zł w gotówce. Był współ-
właścicielem domu o pow. 220 m² 
oraz dwóch budynków gospodar-
czych i dwóch działek. Prowadził 
jednoosobową działalność go-
spodarczą, z której to tytułu uzy-

skał dochód w wysokości 70 tys. 
zł. Uzyskał dietę w  wysokości 
14.822 zł. Z tytułu bycia inkasen-
tem – 380 zł. Posiadał 4 samocho-
dy, z czego dwóch był współwła-
ścicielem.

 � Dariusz Dziewulski – rad-
ny, pracownik fizyczny w KMM 
„OKNO”. Zgromadził 22 tys. zł 
(małżeńska wspólność). Wskazał 
posiadanie mieszkania o pow. 48 
m² (spółdzielcze mieszkaniowe) 
oraz 1/16 nieruchomości rolnej 
położonej w  Strykowie, o  łącz-
nej pow. 1,2891 ha. Ze stosunku 
pracy zarobił 27,6 tys. zł. Z tytu-
łu bycia radnym 14,2 tys. zł tys. zł. 
Posiadał samochody marki Nissan 
Qashqai z 2012 roku.

 � Grzegorz Kozłowski – rad-
ny, ZGKiM w Strykowie – star-
szy mistrz. Zgromadził środki 
w wysokości 63,9 tys. zł. Wyka-
zał posiadanie – wraz z małżon-
ką – domu o pow. 140 m². Z racji 
swojej pracy zarobił 77,8 tys. zł, 
jako radny 15 tys. zł, a jako eme-
ryt 59,7 tys. zł. Wskazał na po-
siadanie – wspólnie z  małżonką 
– dwóch samochodu marki Opel 
Mokka z 2014 roku.

 � Jakub Mielczarek – rad-
ny. Zgromadził ok. 125 tys. zł. 
Oświadczył, iż posiada mieszka-
nie o pow. 75 m² i inną nierucho-
mość o  pow. 0,8870 ha (w obu 
przypadkach współwłasność). 
Z  umowy cywilno-prawnej uzy-
skał dochód 47 tys. zł. Z  umo-

wy o pracę 117 tys. zł, a z diety 
radnego 15 tys. zł. był współwła-
ścicielem samochódu VW Golf 
z 2010 r. Miał zaciągnięty kredyt 
hipoteczny w wysokości 150 tys. 
zł. Pozostało do spłaty 139 tys. zł.

 � Jarosław Włodarczyk – 
radny, rolnik. Zgromadził 31 tys. 
zł. Posiada gospodarstwo rolne 
o pow. 4,6141 ha, z którego uzy-
skał 1 tys. zł dochodu. Z diety rad-
nego uzyskał 14 tys. zł. Z tytułu 
bycia sołtysem 450 zł. Jako inka-
sent 3 tys. zł. Otrzymał dopłaty 
rolnicze w wysokości 5,1 tys. zł.

 � Karol Sitek – radny, zgroma-
dził 1 tys. zł. Był najemcą miesz-
kania o  pow. 47,9 m². Osiągnął 
dochód ze stosunku pracy w wy-
sokości 46 tys. zł. Jako radny za-
robił 14 tys. zł. Miał zaciągnięty 
kredy w związku z uposażeniem 
mieszkania w  wysokości 20.100 
zł. Pozostało do spłaty 11 tys. zł.

 � Łukasz Orłowski – radny, 
prowadzi zakład fryzjerski męski, 
z czego osiągnął dochód w wyso-
kości 46,2 tys. zł. Jako radny uzy-
skał 15 tys. zł. Posiadał dwa sa-
mochody: Mercedes Benz z 1984 
i Subaru Forester z 2005 roku.

 � Marek Gierat – radny, rol-
nik, zgromadził 27,3 tys. zł, po-
siadał dom o  pow. 120 m² oraz 
gospodarstwo rolne produkcyj-
ne o pow. 10 ha. Z gospodarstwa 
uzyskał dochód 18 tys. zł. Posia-
dał budynek handlowy z podda-
szem mieszkalnym o  pow. 198 

m². Jako radny uzyskał 15,9 tys. zł. 
Posiadał samochód Renault Trafic 
z 2020 roku. Miał zaciągnięty kre-
dyt na wykonanie sklepu w Goz-
dowie w wysokości 14,9 tys. zł.

 � Mateusz Słojewski – rad-
ny, specjalista ds. personalnych 
w  Corning Optical Communi-
cations. Zgromadził 53,9 tys. zł. 
Uzyskał dochód ze stosunku pra-
cy w wysokości 53 tys. zł, a z ty-
tułu diety radnego 14 tys. zł.

 � Tadeusz Rosiński – radny, 
emeryt. Zgromadził środki w wy-
sokości 543 zł na koncie w ban-
ku. Był współwłaścicielem domu 
o pow. 117 m² oraz działki letni-
skowej o pow. 2458 m². Z tytułu 
emerytury uzyskał 71 tys. zł, a z 
uwagi na bycie radnym 14,1 tys. 
zł. Posiadał samochód marki Peu-
geot 207 z 2011 roku.

 � Wincenty Majchrzak – 
radny. Zgromadził 309 tys. zł 
na rachunku bieżącym, na ra-
chunku oszczędnościowo-roz-
liczeniowym 39,6 tys. zł, a  na 
lokacie 16,5 tys. zł. Jako eme-
ryt uzyskał 3,7 tys. zł, jako rad-
ny 14,1 tys. zł, z produkcji rolnej 
16,8 tys. zł. Posiadał samochód 
osobowy marki VW Golf Spor-
tsman z  2017 roku, ciągnik rol-
niczy i  kombajn zbożowy, który 
przekazał wraz z gospodarstwem 
synowi Mariuszowi Majchrzako-
wi. Gospodarstwo rolne przekazał 
jeszcze synom Szymonowi i Do-
minikowi. .Sebastian Michalak
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Gmina Głowno | Jacek Perzyński o historycznych tradycjach

Mongolskie korzenie Mąkolic 
– czy coś jest na rzeczy?
W środę 24 listopada, na Narodowym Uniwersytecie 
Mongolskim w Ułan Bator, stolicy tego kraju, 
w ramach konferencji naukowej „Relacje polsko-
mongolskie: przeszłość, teraźniejszość i przyszłość”, 
jednym z prelegentów był Jacek Perzyński, historyk 
zajmujący się dziejami naszej okolicy. Wystąpił 
z referatem dotyczącym mongolskich korzeni wsi 
Mąkolice w gminie Głowno.

Na konferencję nie pojechał 
osobiście, uczestniczył w niej ze 
swym referatem on-line, podob-
nie jak kilku innych prelegentów. 
Do udziału został zaproszony 
przez ambasadę Polski w  Mon-
golii. Patronat honorowy nad kon-
ferencją objęli marszałkowie par-
lamentów obydwu krajów, którzy 
również wzięli udział w konferen-
cji. Byli to: wicemarszałek Sej-
mu Małgorzata Gosiewska oraz 
marszałek parlamentu Mongolii. 
W konferencji brał również udział 
Piotr Dziadzio – Minister Klimatu 
i Środowiska oraz Minister Edu-
kacji Mongolii.

Referaty wygłosili pracownicy 
naukowi m.in.: Akademii Sztuki 
Wojennej w  Warszawie, uniwer-
sytetów – Warszawskiego, Łódz-
kiego, Lubelskiego, Gdańskiego, 
Instytutu Geologii, a także ich od-
powiednicy reprezentujący mon-
golskie uczelnie wyższe. Jacek 
Perzyński mówił na temat: „Ślady 

osadnictwa mongolskiego we wsi 
Mąkolice”.

Temat nie jest nowy, przewijał 
się w badaniach historyków. Dla-
czego?

Mąkolice leżą na  obszarze 
dawnej ziemi łęczyckiej, w  od-
ległości około 20 km na wschód 
od Łęczycy i około 10 km na po-
łudniowy wschód od  Piątku. 
Obecnie wieś znajduje się w gmi-
nie Głowno. Mieszkańcy wsi za-
wsze powtarzali, że pochodzą 
od  osadzonych tu Mongołów, 
a wieś dawniej miała nazywać się 
Mongolice. Stało się to w wyniku 
najazdów mongolskich na Polskę 
w XIII wieku (o osadzeniu na te-
renach ówczesnej Polski takich 
grup ludności pisał kiedyś prof. 
Henryk Samsonowicz). 

Czy jednak rzeczywiście to 
prawda? Odmienność kulturowa 
mieszkańców Mąkolic i  jej spe-
cyfika od zawsze interesowały ba-
daczy. Przez lata istniała tam tzw. 

blokada informacji, tzn. w  zasa-
dzie nikt z zewnątrz nie był w sta-
nie bliżej poznać specyfiki tej 
miejscowości i  ludzi tam miesz-
kających.

Gruntowne badania etnogra-
ficzne, etnologiczne, językowe 
przeprowadzono na przełomie lat 
70.-80. XX wieku. Już po roku 
2000 były one podejmowane też 
m.in. przez pracowników Uni-
wersytetu Łódzkiego (m.in. został 
obroniony doktorat na temat: Pro-
cesy ustalania się nazwisk oraz ich 
derywatów na przykładzie parafii 
Mąkolice).

Nigdy jednak wyniki tych prac 
nie trafiły do  szerszej masy od-
biorców, a przede wszystkim nie 
zostały przeanalizowane i  przed-
stawione pod kątem domniema-
nej mongolskiej historii wsi. Tym-
czasem wydaje się, że właśnie 
mogą o  tym świadczyć. Autor 
wystąpienia przedstawił je i omó-
wił, jak również wyjaśnił pocho-
dzenie nazwy wsi, a  także przy-
toczył inne własne spostrzeżenia 
w tych kwestiach. Zostały przed-
stawione również fakty historycz-
ne, które mogą wskazywać na to, 
że ludność zamieszkująca dzi-

siejsze Mąkolice pochodzi wła-
śnie z mongolskich stepów. Autor 
konsultował je z badaczami histo-
rii ludów Wielkiego Stepu.

Cechy wyróżniające mieszkań-
ców to przede wszystkim zacho-
wane jeszcze do  niedawna oby-
czaje, charakterystyczna uroda 
i – rzecz unikatowa – zachowane 
do dziś we wsi „tamgi”, czyli naj-
starsze znaki własnościowe bądź 
identyfikacyjne (w kształcie strza-
ły) dawnych Mongołów.

Na co zwrócił uwagę badacz? 
Przede wszystkim na to, że życie 
mieszkańca tej wsi od urodzenia 
do  śmierci pełne było odwołań 
do tradycji mongolskiej. Na przy-
kład niezwykle charakterystycz-
nym zwyczajem był obrzęd po-
strzyżyn. Dzieci do 15. roku życia 
miały golone głowy (aby zapobie-
gać wszawicy) – jak w innych re-
gionach Polski. Różnica polegała 
jednak na tym, że zawsze na środ-
ku czoła chłopcom zostawia-
no kosmyk włosów, który mógł 
być prostokątny lub kwadratowy, 
skierowany pionowo bądź pozio-
mo. Dziewczynki z  kolei miały 
na czole wycinany ząbek z wło-
sów w kształcie litery V.

Uroda dzisiejszych miesz-
kańców Mąkolic to widoczna 
do  dziś spuścizna genetyczna. 
Urodę tę bez obaw można za-
liczyć do  mongolskiej: skośne 
oczy, wałki tłuszczowe, krępa, 
przysadzista budowa ciała. Spo-
tkać też można smagłe brunetki 
i  brunetów o  wyjątkowo ciem-
nych, twardych, mocnych wło-
sach i brwiach, z chudymi zapad-
niętymi policzkami i wystającymi 
kośćmi policzkowymi. Ich cera 
sprawia wrażenie jak gdyby była 
spalona na słońcu.

Społeczność, co jest tu charak-
terystyczne, przechowała w swo-
jej pamięci aż do  dziś protona-
zwiska przodków czy nazwy 
poimienne. Podobna rzecz była 
często charakterystyczna dla lu-
dów Wschodu.

Autor poruszył też w  swym 
wystąpieniu kwestię późnego ery-
gowania tutaj parafii rzymsko-ka-
tolickiej, bo dopiero w roku 1444. 
Sam fakt jej powstania powinien 
budzić zainteresowanie historyka. 
A  dlaczego? Otóż powstała ona 
tylko dla Mąkolic i tożsamej Woli 
Mąkolskiej. Taki układ przetrwał 
do dziś. 

Do dziś występuje tu ogromna 
ilość pieców chlebowych (rów-
nież na otwartych przestrzeniach). 
Jest to informacja ciekawa choć-
by w kontekście podboju Europy 
w XIII wieku przez Tatarów i in-
formacji zamieszczonej w  Wy-
kładach z  Historii Gospodarczej 
Europy wydanych przez PWN 
w 1986 roku. Według niej mieli 
oni, tam gdzie byli, masowo wy-
kradać chleb i  mąkę, a  później 
uczyć się wypieku chleba. Ma to 
związek z nazwą wsi Mąkolice.

Tamgi (w kształcie strzały) to-
warzyszyły natomiast mieszkań-
com umieszczane na ich domach 
(ścianach, oknach) czy wytworach 
sztuki ludowej, takich jak ogrom-
ne chusty wielkości dywanów za-
wieszane na  ścianach mieszkań. 
Były synonimem szczęścia i po-
wodzenia, miały nieco orientalny 
charakter.

Podobieństwa można odnaleźć 
również porównując śpiew, taniec 
i muzykę dawnych Mongołów – 
i mieszkańców Mąkolic – twier-
dzi Jacek Perzyński.  

opr. wal

Jacek Perzyński w rozmowie z ambasadorem Mongolii w Polsce, 
panem Dorj Barkhasem w ambasadzie w Warszawie.
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Głowno | Przytulisko dla zwierząt

Święty Mikołaj nie tylko dla ludzi
Początek grudnia jest czasem, 

kiedy wszyscy ludzie zaczynają 
myśleć nad tym, jak i gdzie spę-
dzą święta. Sklepy są zapełnio-
ne klientami, kupującymi coraz 
to nowe upominki dla swoich bli-
skich. W  całym tym zabieganiu 
zapomina się często o  tych, któ-
rzy naprawdę potrzebują pomo-
cy w tym okresie. Warto jest więc 
wziąć udział w jednej z akcji cha-
rytatywnych, które organizuje na-
sze otoczenie i dać chwile szczę-
ścia i  poczucia bezpieczeństwa 
innym. 

Jednym z  miejsc, które stale 
potrzebuje wsparcia dla swoich 

podopiecznych jest Przytulisko 
w Głownie.

Placówka dla zwierząt, już po 
raz 8 organizuje akcję charyta-
tywną pod hasłem: ,,Paczka dla 
Zwierzaczka 2021”. W  związku 
z  nadchodzącymi świętami, or-
ganizatorzy starają się namówić 
ludzi do  tego, by ofiarowali coś 
również czworonożnym potrze-
bującym. ,, Każdego dnia w Przy-
tulisku dla Zwierząt w  Głownie 
staramy się przywracać zwierzę-
tom wiarę w  ludzi, pomagać im 
„być grzecznymi”, by znajdowały 
dom, miały szasnę cieszyć się no-
wym życiem. – można przeczytać 

na stronie facebooka, która doty-
czy całej akcji – Od kilku lat co 
roku wspiera nas w tym Mikołaj, 
który przyjeżdża przed Świętami 
do  Przytuliska i  wręcza wszyst-
kim zwierzakom prezenty.”.

Akcja trwa od  22 listopada 
do 18 grudnia. Żeby wziąć w niej 
udział, należy wejść na  stro-
nę przytuliska i  wybrać zwierzę 
bądź zwierzęta, do  których chce 
się skierować swoją paczkę. Dar-
czyńca o  swoim wyborze po-
winien poinformować wolonta-
riusza, pilnującego, by prezenty 
dotarły do ich adresatów. Przygo-
towane paczki można dostarczyć 

dzięki samym wolontariuszom 
lub wysłać je na adres przytuliska. 
Kolejną opcją jest wpłata dowol-
nej sumy pieniężnej, za którą bę-
dzie skomponowana paczka pre-
zentowa.

Ostatniego dnia akcji w przytu-
lisku w  Głownie o  godz. 10.00, 
odbędzie się wspólne wręczanie 
prezentów zwierzętom. Tego dnia 
wszyscy darczyńcy są serdecznie 
zaproszeni do  wspólnego cele-

browania tej wyjątkowej chwili. ,, 
Pamiętajcie, by zabrać ze sobą ja-
kieś świąteczne gadżety – czapki 
i stroje Mikołajów, rogi reniferów 
i co tam jeszcze macie.” – dodają 
organizatorzy na koniec. zt
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dokończenie ze str. 1

Zarząd Wspólnoty otrzymał 
już informację z Miejskiego Za-
kładu Komunalnego, że kotłow-
nia ma funkcjonować jeszcze 
nie dłużej niż do września przy-
szłego roku, ale przedstawiciele 
wspólnoty powątpiewają w to, że 
będzie w stanie działać tak dłu-
go. Od dłuższego czasu myślą 
więc o nowym, bardziej wydaj-
nym i  tańszym źródle ogrzewa-
nia, jakim byłoby podłączenie się 
do sieci gazowej.

Wspólnota ma już przepro-
wadzony audyt, a  dwie firmy, 
niezależnie od siebie, mają jej 

w  najbliższym czasie przedsta-
wić jeszcze bardziej szczegółowe 
kalkulacje i  praktycznie można 
by przygotowywać się do inwe-
stycji. Liczy tu na pomoc MZK 
i miasta, sama ma bowiem ogra-
niczone możliwości działania 
– zarząd został powołany w za-
sadzie do nadzorowania spraw 
bieżących, nie do podejmowania 
inwestycji, choć poprosił miesz-
kańców o  upoważnienie. – Nie 
liczymy na to, że ktoś zrobi za 
nas wszystko, ale oczekiwaliby-
śmy wsparcia, biorąc pod uwagę, 
że w bloku wciąż są także loka-
le komunalne – wyjaśnia Jerzy 
Osiński.

Bliski koniec  
kotłowni  
nieunikniony
Dyrektor głowieńskiego 

MZK Jacek Skwierczyński po-
twierdza, że kotłownia ma zo-
stać wyłączona z użytku, co jest 
konsekwencją ustaleń z  2018 
i  2019 roku. Od kilku lat wia-
domo było, że trzeba ją albo cał-
kowicie zmodernizować, albo 
zamknąć. – Przeszło 40-letnie 
kotły zwyczajnie mają już pra-
wo się psuć – mówi. MZK pro-
wadziło rozmowy w tej sprawie 
ze spółdzielnią mieszkaniową, 
do której należy przeszło 70% 
podłączonych do tej kotłow-
ni budynków mieszkalnych. To 

spółdzielnia zadecydowała, że 
będzie budowała własne źródło 
ciepła, które ma być gotowe do 
września przyszłego roku.

– Ostateczne potwierdze-
nie otrzymaliśmy dopiero w we 
wrześniu tego roku, dlatego w 
październiku poinformowali-
śmy o tym w oficjalnym piśmie 
wspólnotę przy Kopernika, choć 
na zebraniach było to sygnalizo-
wane już wcześniej - mówi dy-
rektor Skwierczyński. - W mo-
mencie odłączenia zasobów 
spółdzielni, utrzymywanie ko-
tłowni przy ul. Kopernika nie 
będzie miało żadnego sensu.

Wyjaśnia, że zostałyby pod-
łączone do kotłowni trzy bloki, 
w  dodatku oddalone od siebie, 
co jeszcze generowałoby koszty 
– oprócz Kopernika 33D, także 
Słowackiego 12 i Kopernika 25. 
Wspólnoty już od dawna były 
informowane o takiej możliwo-
ści, to zresztą MZK nakłaniał je 
do przeprowadzenia audytów. 
Kopernika 25 i Słowackiego 12 
już poinformowały MZK, że sta-
rają się o  ogrzewanie gazowe, 
co do Kopernika 33D to dyrek-
tor Skwierczyński mówił nam 
wczoraj, że nadal czeka na infor-
mację od zarządu w tej sprawie, 
nie poinformowano go bowiem, 
czy wspólnota także chce mieć 
ogrzewanie gazowe, czy jednak 
węglowe.

– Termin wyłączenia kotłowni 
przy Kopernika to wrzesień przy-
szłego roku, ale mamy taką niepi-
saną umowę, że gdyby spółdziel-
nia jednak z jakiegoś powodu nie 
zdążyła uruchomić swojej, to nie 
wyłączymy tej na sezon grzew-
czy – mówi dyrektor MZK.

Wyraził też zdziwienie, gdy po-
wiedzieliśmy o obawach zarządu 
Kopernika 33D o  to, czy MZK 
zechce współpracować przy budo-
wie i uruchamianiu nowego źró-
dła ogrzewania. – Mamy świado-
mość, że w  bloku jest nadal 11 
mieszkań komunalnych i  od po-
czątku deklarowaliśmy, że będzie-
my w sposób proporcjonalny par-
tycypować w kosztach – mówi.

Rachunki,  
które jeżą włos  
na głowie
Mieszkańcy wręcz nie dowie-

rzali, kiedy MZK przedstawił 
im nowe stawki opłat za ener-
gię i  ogrzewanie. Od 1 grudnia 
mają wynosić: za energię ciepl-
ną na podstawie odczytów licz-
nika 85,81 zł/1GJ, za zamówioną 
moc – 4.184,48 zł/m-c, a za no-
śnik energii 41 zł/m3 (są to staw-
ki netto).

Znaczna część wspólnoty 
uważa, że podwyżka w  takim 
wymiarze, jaki narzuca miejski 
zakład, jest nie do przyjęcia.

Reprezentujący zarząd Jerzy 
Osiński stwierdza, że nowe staw-
ki dla wielu lokatorów byłyby po-
czątkiem finansowego krachu ich 
domowych budżetów, a  wielu 
stanęłoby przed dylematem: ku-
pić chleb, czy opłacić rachunki.

Dyrektor Skwierczyński 
mówi, że zakład nie jest w  sta-
nie nic z tym zrobić. – My na tym 
nic nie zarabiamy, musimy tylko 
zaproponować stawki, które po-
kryją koszty – mówi. – Zapro-
ponowane stawki to efekt wielu 
czynników, na żaden z nich nie 
mam wpływu. Nie mam wpły-
wu na wzrost cen węgla (ok. 70% 
tych kosztów), na wynik przetar-
gu na dostawę węgla, na wzrost 
cen energii, na wzrost wynagro-
dzenia minimalnego dla pracow-
ników i inne koszty.

Płacą  
podwójnie
Lwia część kosztów jakie po-

noszą mieszkańcy Kopernika 
33D to cena dystrybucji i  cało-
rocznego podgrzewania wody, 
jaką użytkują. – Nasz blok nie 
ma osobnego zasilania w ciepłą 
wodę, dlatego w sezonie grzew-
czym, to co mamy w  mieszka-
niach, ogrzewane jest z instalacji 
CO, powodując większe zużycie 
– mówi Jerzy Osiński. – W ten 
sposób płacimy podwójnie, bo 
po pierwsze za zużycie wody, 
po drugie za zużycie ciepła do 
jej ogrzania. Wcześniej jakoś to 
znosiliśmy, ale przy tych cenach, 
jakie są nam narzucane teraz, to 
staje się naszym „być albo nie 
być”.

Oczywiście, konieczność pod-
grzewania wody z instalacji CO 
wpływa też na zużycie ciepła 
przez cały rok, nawet w miesią-
cach letnich.

Jerzy Osiński powołuje się na 
rozporządzenie MSWiA z  16 
sierpnia 1999 roku, które mówi, 
że dla budynków wybudowanych 
przed 16 grudnia 2002 roku tem-
peratura ciepłej wody użytkowej 
powinna wynosić od 45 do 55 
stopni Celsjusza, przy czym mi-
nimalna granica 45 stopni do-
tyczy temperatury w  najnieko-
rzystniej położonym punkcie.  

A 55 nie powinna być przekro-
czona na przewodzie.

Zdaniem przedstawicieli 
wspólnoty warunek ten nie jest 
spełniony. – Pierwsza klatka, 
w  której mieszkam, ma jeszcze 
dobrze, bo na dole jest przepom-
pownia, ale w położonych dalej 
problemy z  ciepłą wodą są no-
toryczne – mówi Jerzy Osiński. 
– W czwartej klatce to nawet 30 
stopni nie zawsze mają. – Jeże-
li sytuacja się radykalnie nie po-
prawi, zarząd będzie sugerował 
lokatorom wstrzymanie opłat za 
ciepłą wodę, dopóki nie zostanie 
osiągnięty stan zgodny z przepi-
sami prawa.

– Jeżeli ja mam zgodnie 
z obowiązującym prawem obo-
wiązek płacić, to mogę powie-
dzieć:  „sprawdzam!” – mówi 
pan Jerzy.

Dyrektor MZK mówi nato-
miast, że zakład wywiązuje się ze 
swojego obowiązku. – Nawet cał-
kiem niedawno robiliśmy pomia-
ry dostarczanej wody – mówi. 
– Na wejściu, czyli w  momen-
cie dostarczenia, miała temp. 52 
stopni Celsjusza, na wyjściu 46 
stopni. Problem niskiej tempera-
tury w części lokali jest mi znany, 
ale wynika z  wad konstrukcyj-
nych budynku i jego instalacji, za 
które ja nie odpowiadam.

Dyrektor przywołuje tu po-
wszechną zasadę, że nabywając 
na własność mieszkanie, bierze 
się je „z całym inwentarzem”. 
Mieszkańcy wykupujący lokale 
zapewne zdawali sobie już wte-
dy sprawę z  problemów. – Do-
skonale rozumiem, że ktoś może 
zapytać co go obchodzi tempe-
ratura wody na wejściu, kiedy 
w kranie ma zimną – mówi dy-
rektor Skwierczyński. – Ale ja 
mam prawo odwrócić to pytanie: 
dlaczego zakład miałby ponosić 
dodatkowe koszty, kiedy z umo-
wy dostarczenia wody się wy-
wiązuje? 

Dyrektor zobowiązuje się 
w  najbliższym czasie spotkać 
z mieszkańcami bloku przy Ko-
pernika, aby dokładnie przedys-
kutować z nimi te problemy.

Tomasz Matusiak

REKLAMA

Ani z punktu widzenia ekologii, ani ekonomii – dalsze utrzymywanie kotłowni przy Kopernika nie będzie 
miało sensu.
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Głowno | Jeden blok, ale wiele problemów

Odmawiać zdrowaśki, by nie runęło?

Nowe stawki  
dla wielu lokatorów 
byłyby początkiem 
finansowego krachu 
ich domowych 
budżetów, a wielu 
stanęłoby przed 
dylematem: kupić 
chleb czy opłacić 
rachunki.

Jeżeli sytuacja 
się radykalnie nie 
poprawi, zarząd 
będzie sugerował 
lokatorom 
wstrzymanie 
opłat za ciepłą 
wodę, dopóki nie 
zostanie osiągnięty 
stan zgodny 
z przepisami prawa.
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Samorząd lokalny | Sejm dopieścił rządzących w gminach

Wielkie podwyżki 
dla wójtów i burmistrzów
Przyjęta we wrześniu ustawa o wynagrodzeniach osób pełniących 
kierownicze stanowiska w administracji państwowej i samorządowej może 
być różnie przez te osoby przyjęta – bo z jednej strony podnosi stosunkowo 
niskie – jak na zakres odpowiedzialności – uposażenia, z drugiej podnosi je 
tak radykalnie, że naraża samorządowców na społeczną niechęć i hejt. 

Skala podwyżek, jaką parla-
mentarzyści załatwili wójtom 
i burmistrzom, jest bezpreceden-
sowa – i to nawet jeśli się weźmie 
pod uwagę, że wcześniej, w roku 
2018, większość sejmowa staw-
ki tych wynagrodzeń obniżyła. 
Wzrosty o 70 czy nawet 80% – 
a  tak w niektórych przypadkach 
bywa, są z  pewnością dla więk-
szości mieszkańców trudne do 
wytłumaczenia, by nie rzec – nie-
akceptowalne.

Z jednej strony radni nie mie-
li wyjścia, ustawa określiła ile sa-
morządowi liderzy mają zarabiać. 
Z  drugiej: można zauważyć, że 
rady miały ograniczone pole ma-
newru, ale nie znaczy, że nie mia-
ły go w ogóle. Mogły podwyżkę 
ustalić w  wysokości maksymal-
nej, mogły w  wysokości 80% 
maksymalnej. Mogły przyznać 
podwyżkę z  wyrównaniem od 
sierpnia tego roku, mogły tego bo-
nusu nie stosować. W jakiej wy-
sokości pensje uchwalono – czy-
tajcie poniżej w naszym raporcie.

Przed podwyżką wynagro-
dzenie wójtów w gminach takiej 
wielkości jak występujące u nas, 
uwzględniając wszystkie składni-
ki i dodatki, nie mogło być wyż-
sze niż 7-krotność kwoty bazo-
wej, czyli górna granica wynosiła 
12.525 zł brutto. Po obecnej zmia-
nie przepisów wynagrodzenie to 
nie może przekraczać 11,2-krot-
ności kwoty bazowej, czyli 20 
041,50 zł brutto na miesiąc. Jed-
nocześnie minimalne nie może 
być niższe niż 80% maksymalne-
go, czyli 16 033,02 zł brutto mie-
sięcznie.wal

Łowicz:  
6 tysięcy podwyżki 
dla burmistrza. Wielu 
wójtów dostanie więcej
Rada Miejska w Łowiczu prze-

głosowała podwyżkę miesięczne-
go wynagrodzenia dla burmistrza 
miasta Krzysztofa Jana Kaliń-
skiego w  czwartek 25 listopada. 
Jego zarobki wzrosły z  10.620 
zł do 16.104 zł brutto miesięcz-
nie. To stosunkowo – jak zoba-
czycie Państwo w  dalszej części 
raportu – niewiele. Radni przyję-
li minimalną stawkę, jaką mogli 
dać – maksymalna wyniosłaby  
(z uwzględnieniem dodatków 
funkcyjnego, stażowego i specjal-
nego – 20.130 zł brutto).

Za przyjęciem uchwały głoso-
wało 16 radnych, 1 był przeciwko 
(Lech Aniszewski), a 4 wstrzyma-
ło się od głosu (pozostali z klubu 
Łowickie.pl).tm

Powiat łowicki
Wynagrodzenie starosty łowic-

kiego Marcina Kosiorka ustalo-
ne zostało na pierwszej w obec-
nej kadencji sesji Rady Powiatu 
Łowickiego – 29 listopada 2018 
roku i od tego czasu się nie zmie-
niało. Wynosi ono 10.620 zł 
z  czego wynagrodzenie zasad-
nicze wynosi 4.800 zł, dodatek 
funkcyjny – 2.100 zł, wysługa 
lat – 960 zł, dodatek specjalny 
(40% wynagrodzenia zasadni-
czego oraz dodatku funkcyjnego) 
– 2.760 zł.

Dieta radnych nie zmienia-
ła się od 1 stycznia 2014 roku – 
uchwałę o  jej wysokości radni 
przyjęli 29 stycznia 2014 roku. 
Dieta przewodniczącego RPŁ to 
miesięczny ryczałt w  wysoko-
ści 2.240 zł, radni będący człon-
kami jednej komisji otrzymują 
dietę w wysokości 1.280 zł mie-
sięcznie, jeśli pracują w  dwóch 
komisjach – 1.696 zł.

Członek Zarządu Powiatu Ło-
wickiego, który nie jest zatrudnio-
ny w starostwie na etacie otrzymu-
je dietę w takiej samej wysokości 
jak przewodniczący – 2.240 zł.

Przewodniczący Rady Marek 
Jędrzejczak powiedział nam, że 
chciałby, aby decyzja dotyczą-
ca wynagrodzenia starosty zapa-
dła w grudniu, tym bardziej, że 
w ustawie określone jest, że po-
winna ona zostać podjęta „nie-
zwłocznie”, więc uważa, że nie 
ma sensu przesuwać jej w czasie. 
Przyznał jednak, że sprawa jest 
trudna dla wszystkich ze wzglę-
du na skalę podwyżki, jaka zo-
stała samorządowi narzucona 
ustawowo, dlatego chce ją z rad-
nymi przedyskutować. Przypomi-
na też, że w 2017 roku, czyli jesz-
cze w poprzedniej kadencji Rada 
Powiatu obniżała wynagrodzenie 
staroście o 20% (wtedy odczuł to 
poprzedni starosta Krzysztof Figat 
– przyp.red.).

Pytany o  diety radnych Ma-
rek Jędrzejczak mówi, że być 
może jakieś decyzje w  tej spra-
wie również zapadną. Deklaruje 
jednak, że nie będzie w tej spra-
wie przedstawiał radnym żadnej 
swojej propozycji. Chce szerokich 
konsultacji, dlatego wysłucha zda-
nia wszystkich klubów radnych na 
ten temat i będzie dążył do kon-
sensusu.

Gmina Bolimów  
– jeszcze przed decyzją
Rada gminy Bolimów zadecy-

duje o wysokości wynagrodzenia 
wójta Stanisława Linarta na gru-

dniowej sesji, temat będzie dopie-
ro omawiany też na komisji bu-
dżetu i finansów. 

Obecnie wójt otrzymuje wyna-
grodzenie w wysokości 9.850 zł. 
Na kwotę tę składa się wynagro-
dzenie zasadnicze – 4,7 tys. zł, do-
datek funkcyjny – 1.9 tys. zł, do-
datek specjalny – 2.310 zł oraz 
dodatek za staż pracy – 940 zł.

Wysokość wynagrodzenia nie 
uległa zmianie od 25 czerwca 
2018 roku, gdy radni pod koniec 
kadencji 2014-2018 podjęli de-
cyzję o jej podniesieniu o 140 zł, 
względem wcześniej obowiązują-
cej kwoty 9.710 zł. 

Sekretarz gminy Andrzej Czar-
nota powiedział nam że radni zde-
cydują, czy wójt otrzyma maksy-
malną wysokość wynagrodzenia, 
czyli 17.420, czy też minimalną 
dopuszczalną (80% maksymal-
nej) – czyli13 936. Do tego do-
liczyć jeszcze należy dodatek za 
wysługę lat w  wysokości 20%, 
który może wynieść 2.050 zł przy 
maksymalnej wysokości wyna-
grodzenia.

Gmina Bielawy
Wysokość wynagrodzenia wój-

ta gminy Bielawy Sylwestra Ku-
bińskiego została ustalona 21 
grudnia 2018 roku – a więc na po-
czątku obecnej kadencji. Poszcze-
gólne składniki zostały określone 
w następującej wysokości: wyna-
grodzenie zasadnicze 4.700 zł, do-
datek funkcyjny 1.900 zł, dodatek 
specjalny 2.640 zł, stażowy – 940 
zł. Razem jest to 8.479 zł.

Jak nam powiedziała sekretarz 
gminy Stanisława Błaszczyk, na 
sesji Rady Gminy Bielawy, pla-
nowanej na 15 grudnia planowane 
jest podjęcie nowej uchwały na te-
mat wynagrodzenia wójta. Radni 
będą sprawę omawiać najpierw na 
komisjach stałych, które obrado-
wać będą od 6 grudnia. 

Diety radnych ustalone zosta-
ły również na początku kadencji 

w wysokości 200 zł za każde po-
siedzenie komisji lub udział w se-
sji, z  wyjątkiem wiceprzewodni-
czącego Rady Gminy, którego 
dieta za udział w sesji wynosi 250 
zł. Przewodniczący Rady Gminy 
ma miesięczny ryczałt w wysoko-
ści 1.375 zł. 

W chwili obecnej nie jest przy-
gotowywana uchwała dotyczą-
ca podniesienia diet radnych, ale 
mogą oni wyjść z taką inicjatywą.

Gmina Chąśno  
– nie można było  
dać mniej
W gminie Chąśno zarobki 

wójta Dariusza Reczulskiego zo-
stały ustalone na minimalnym 
poziomie dopuszczalnym przez 
nowe zapisy ustawowe: 8200 zł 
zasadniczego, 13.936 zł uwzględ-
niając dodatki funkcyjny i  spe-
cjalny, a  z dodatkiem stażowym 
15.576 zł.

Od 2018 roku zarobki wójta 
wynosiły 4.700 zł wynagrodzenia 
zasadniczego, z dodatkami funk-
cyjnym i specjalnym 9240 zł, a ze 
stażowym 10.180 zł. Przed ob-
niżką z  2018 roku było to 5900 
zł wynagrodzenia zasadniczego, 
9250 zł ze specjalnym i funkcyj-
nym, a  10.430 zł z  uwzględnie-
niem stażowego.

Gmina Domaniewice - 
pensja jeszcze  
nie ustalona
W gminie Domaniewice obec-

na pensja wójta Pawła Kwiatkow-
skiego wynosi 10 tysięcy 180 zło-
tych brutto. Nowa kwota zostanie 
ustalona na sesji rady gminy 7 
grudnia.

Gmina Kiernozia  
– wzrost pensji  
o 7 tysięcy
W gminie Kiernozia podczas 

sesji rady 25 listopada ustalono 
nową pensję dla wójt Beaty Mia-
zek. Podwyżka została zaakcep-
towana niemalże jednogłośnie, 
z jedynie jednym głosem wstrzy-
mującym. Nowa pensja będzie 
wynosić aż 17 tysięcy 523 złote. 
W skład jej wchodzi wynagrodze-
nie zasadnicze 9 tysięcy 225 zło-
tych, dodatek funkcyjny 2 tysią-
ce 835 złote, specjalny – 3 tysiące 
618 złotych, a stażowe – 1 tysiąc 
845 złote. Przed podwyżką pensja 
wynosiła 10 tysięcy 180 złotych, 
w  co wchodziło wynagrodzenie 
zasadnicze 4 tysiące 700 złotych, 
dodatek funkcyjny 1 tysiąc 900 
złotych, dodatek specjalny 2 tysią-
ce 640 złotych i dodatek stażowy 
940 złotych.

Gmina Kocierzew 
Południowy 
– na minimalnej 
dopuszczalnej stawce
Także Rada Gminy Kocierzew 

Płd. na sesji 24 listopada przyjęła 

uchwałę zwiększającą wynagro-
dzenie wójt Agnieszki Wojdy. Na 
tej samej sesji podniesione zostały 
również diety radnych i sołtysów.

Radni uchwalili wynagrodze-
nie wójta na minimalnym do-
puszczalnym poziomie. Będą się 
na nie składały następujące skład-
niki: wynagrodzenie zasadnicze 
w  wysokości 8 200 zł, dodatek 
funkcyjny w wysokości 2 520 zł 
i dodatek specjalny w wysokości 
30% łącznie wynagrodzenia za-
sadniczego i dodatku funkcyjne-
go – 3216 zł. Do tej kwoty należy 
doliczyć dodatek stażowy w wy-
sokości 1 640 zł.

Łączna kwota wynagrodzenia 
będzie zatem wynosiła 15 576 zł 
brutto.

Poprzednia uchwała regulująca 
zarobki wójta była przyjmowana 
w 2018 r. Ustalono wówczas wy-
nagrodzenie w wysokości 8 448 
zł brutto (do tej kwoty należy do-
liczyć dodatek stażowy – 940 zł). 
Łączna suma wynagrodzenia wy-
nosiła zatem 9 388 zł brutto. 

Na tej samej sesji przyjęto rów-
nież uchwały zwiększające diety 
radnych i sołtysów, które nie były 
zmieniane od 2016 roku. 

Dietę radnego uchwalono 
w  wysokości 250 zł za udział 
w  posiedzeniach rady i  komi-
sji, zaś poprzednio było to 150 
zł. Z kolei miesięczny ryczałt dla 
przewodniczącego Rady Gminy 
Kocierzew Płd., którym jest obec-
nie Marek Borkowski, zwiększo-
no z 850 zł na 1 200 zł. 

Natomiast dietę sołtysa uchwa-
lono w wysokości 180 zł za udział 
w  sesji, zaś poprzednio było to 
110 zł.

Gmina Łowicz  
– więcej  
niż minimalne
Nowa stawka wynagrodzenia 

zasadniczego wójta gminy Ło-
wicz Andrzeja Barylskiego to 
10.000 zł miesięcznie wynagro-
dzenia zasadniczego, a  z dodat-
kiem funkcyjnym i  specjalnym 
– 16.276 zł, a  po uwzględnie-
niu dodatku stażowego – 18.276 
zł. Minimalna granica wynagro-
dzenia bez dodatku stażowego to 
w  przypadku gminy: 13.936 zł 
(8200 zł zasadniczego).

Do tej pory wójt zarabiał mie-
sięcznie 4.700 zł wynagrodze-
nia zasadniczego, a z dodatkiem 
funkcyjnym i  specjalnym 9240, 
ze stażowym 10.180 zł. Przed ob-
niżką z 2018 roku było to 5800 za-
sadniczego, a 10.100 zł z dodat-
kami funkcyjnym i specjalnym.tm

Wynagrodzenie  
wójta gminy Nieborów  
– w grudniu
Wynagrodzenie wójta gmi-

ny Nieborów Jarosława Papu-
gi będzie tematem ostatniej sesji 
w tym roku Rady Gminy Niebo-

rów, która zaplanowana jest na 28 
grudnia. Przewodniczący Rady 
Krzysztof Osóbka powiedział 
nam, że wstępnie nad tematem 
już rozmawiano. Wśród radnych 
krążyła opinia, aby wójtowi pod-
nieść wynagrodzenie korzysta-
jąc z  maksymalnych dostępnych 
progów jego składowych. Sam 
wójt jednak oponował i wskazał, 
aby korzystać z progów minimal-
nych. Powoływał się przy tym, że 
pełni pierwszą kadencję i byłoby 
to nie w porządku wobec innych 
wójtów, którzy mają bogatsze do-
świadczenie w tym zakresie.

Pierwotnie wynagrodzenie 
wójta zostało ustalone przez rad-
nych na sesji 21 listopada 2018 
roku, po objęciu przez niego 
urzędu, na 9.630 zł, składało się 
na nie wynagrodzenie zasadni-
cze – 4.600 zł, dodatek funkcyj-
ny – 1.900 zł, dodatek specjalny 
w wysokości 34% (łącznie wyna-
grodzenia zasadniczego i dodatku 
funkcyjnego) – 2.210 zł, dodatek 
za wieloletnią pracę w wysokości 
20% wynagrodzenia zasadnicze-
go – 920,00 zł.

Od 2019 roku dyskutowa-
no w  radzie o  podniesieniu mu 
tego wynagrodzenia, argumen-
tem była jego aktywność na spra-
wowanym urzędzie. Możliwości 
były niewielkie, chodziło bowiem 
o około 500 zł. W 2020 roku, jak 
wyjaśnia przewodniczący Osób-
ka, pomysł upadł, też za namową 
wójta, który przekonywał, iż krok 
taki w obliczu problemów zwią-
zanych z  pandemią byłby nie-
właściwy. Ostatecznie jednak po-
wrócił wiosną tego roku i  radni 
w czerwcu tego roku zdecydowali 
o podwyżce dla wójta na 10.180 
zł. Składało się na nie wynagro-
dzenie zasadnicze – 4.700 zł, do-
datek funkcyjny – 1.900 zł, do-
datek specjalny (podniesiono go 
do wysokości 40% wyn. zasad-
niczego i  dodatku funkcyjnego) 
– 2.640,00 zł, dodatek za wielolet-
nią pracę – 940,00 zł. 

Na grudniowej sesji radni usta-
lą wynagrodzenie wójta, które 
będzie mieściło się w przedziale 
ustalonych progów dla gminy do 
15 tys. mieszkańców. Przewodni-
czący Osóbka zaznaczył, że jest 
daleki, aby wyrokować, jaka de-
cyzja zapadnie na sesji. Ale waż-
ny będzie też głos wójta, który już 
mówił, że nie chce, aby wynagro-
dzenie oparło się o maksymalne 
składowe.

Skarbnik gminy Anna Kwiat-
kowska-Gajda podała nam, że 
maksymalne wynagrodzenie 
może wynieść 17.420 zł, na co 
składać będzie się wynagrodze-
nie zasadnicze – 10.250 zł, doda-
tek funkcyjny – 3.150 zł, dodatek 
specjalny (30% wyn. zas. + dod. 
funk.) – 4.020 zł. Do kwoty wy-
nagrodzenia należałoby doliczyć 
jeszcze dodatek stażowy w wyso-
kości 20% wynagrodzenia zasad-
niczego, czyli 2.050 zł. Czyli wójt 
mógłby zarabiać 19.470 zł. 

Natomiast minimalnie wyna-
grodzenie, jakie mógłby otrzy-
mywać, wyniosłoby 13.936 zł, 
czyli 80% maksymalnego wyna-
grodzenia (17.420 zł). Do tej kwo-
ty należy jednak doliczyć dodatek 
stażowy w wysokości wspomnia-
nych wyżej 20% wynagrodze-
nia zasadniczego, najniższa war-
tość tego dodatku jest ustalona na 
1.514 zł.  str. 15

Raport

Przewodniczący 
Rady Powiatu Marek 
Jędrzejczak przyznał, 
że sprawa jest trudna dla 
wszystkich ze względu 
na skalę podwyżki, jaka 
została samorządowi 
narzucona ustawowo. 
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Punkt zapalny
Społeczeństwo | Wulgaryzmy

Niestosowność czy już część współczesnej 
kultury?
Jest uczennicą szkoły średniej. Interesuje się 
sportem, modą, a jej marzeniem są podróże. 
Przykłada się do szkolnych obowiązków i ma 
wielu przyjaciół. Ale bez wulgaryzmów nie 
wyobraża sobie codziennej komunikacji. Takich 
dziewczyn przybywa wokół nas.

Wulgaryzmy. Coraz częściej 
można je dostrzec w  wypowie-
dziach osób w  różnym wieku, 
zarówno kobiet, jak i mężczyzn. 
Nierzadko stanowią one element 
otoczenia publicznego, pojawia-
jąc się na ścianach budynków 
w formie nielegalnych grafik, na-
klejek i plakatów. Werbalne nie-
stosowności spotyka się również 
we współczesnej literaturze, fil-
mie, a przede wszystkim w prze-
strzeni internetowej: na forach 
internetowych i  wśród treści pu-
blikowanych w mediach społecz-
nościowych. Czy rzeczywiście 
akceptujemy lub nawet nie do-
strzegamy wulgarnego stylu wy-
powiedzi swoich i osób z własne-
go otoczenia?

Rodzice? Znajomi? 
Szef? A może wszyscy?
Obserwując radosną i  tłumnie 

przebijającą się przez blokowiska 
młodzież można odczuć ich mło-
dzieńczą frywolność i beztroskę. 
Rozweselone twarze, energiczna 
gestykulacja i  lekkie ruchy spra-
wiają, że obserwator z fascynacją 
podąża wzrokiem za grupą, zasta-

nawiając się nad tematem ich roz-
mów i powodem do radości.

Atmosfera przyjemnej tajem-
nicy przemija wraz ze zmniejsza-
jącym się dystansem dzielącym 
przechodniów od obserwatora. 
Tematem rozmowy jest szkol-
na dyskoteka i wygłupy jednego 
z  chłopców. Choć opowiadana 
przez nastolatków historia może 
wywoływać uśmiech na ustach 
postronnego słuchacza, tak spo-

sób jej wygłaszania budzi niepo-
kój i nasuwa myśl nawołującą do 
reakcji. A tymczasem zachowanie 
młodzieży zostaje zignorowane.

Chwilę później, zza jedne-
go z  budynków wychodzi star-
szy człowiek. Mężczyzna trzy-
ma w  drżącej dłoni pęk kluczy 

i podąża wolnym krokiem przed 
siebie, zatrzymując się co kilka 
metrów w celu zaczerpnięcia głę-
bokiego oddechu i  odpoczynku. 

W  pewnej chwili nerwowo pry-
cha pod nosem i energicznie roz-
gląda się, jakby szukał sprawcy 
swego niezadowolenia. Zaczyna 
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Wulgaryzmy słyszymy – i widzimy – wszędzie wokół nas.

REKLAMA

– W moim rodzinnym 
domu nigdy nikt nie 
używał wulgaryzmów. 
Traktowane były one 
jako coś wstydliwego 
i nieodpowiedniego, 
skrajnie 
niegrzecznego. 
Młodsze pokolenia nie 
mają takich oporów…
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Łowicz | Stanowisko Rady Miejskiej

Poparcie dla mundurowych 
Rada Miejska w Łowiczu jed-

nogłośnie wyraziła 25 listopa-
da swoje wsparcie dla polskich 
służb mundurowych strzegących 
naszej wschodniej granicy z Bia-
łorusią. Propozycję zajęcia stano-
wiska w tej sprawie złożył radny 
Krzysztof Igielski w imieniu ca-
łego klubu PiS i Niezależni.

W stanowisku podkreślony zo-
stał też obowiązek humanitarne-
go traktowania wszystkich osób, 
które znalazły się w  tragicznej 

sytuacji z powodu wojny hybry-
dowej na granicy. Łowiccy radni 
jednoznacznie potępiają proceder 
wykorzystywania ludzi jako „ży-
wych tarcz” w celu destabilizacji 
sytuacji na granicy Polski, Unii 
Europejskiej i NATO.

Oczywiście przyjęcie stano-
wiska nie pociąga za sobą dalej 
idących skutków, należy je trak-
tować jak akt o charakterze inten-
cyjnym.

Tomasz Matusiak

mówić. Przeklina. Znowu nikt nie 
posprzątał po swoim czworonoż-
nym pupilu.

W moim rodzinnym domu ni-
gdy nikt nie używał wulgary-
zmów. Traktowane były one jako 
coś wstydliwego i  nieodpowied-
niego, skrajnie niegrzecznego. Na-
wet w chwilach dużego wzburze-
nia mój ojciec wolał zdusić gniew 
w  sobie. Robił wtedy poważną 
minę i patrzył się w jeden punkt, 
jakby chciał w samotności zgasić 
wewnętrzną złość i niezadowole-
nie. Nigdy nie przeszłoby mi przez 
myśl, aby użyć wulgarnych słów 
do rówieśników, nauczycieli czy 
sprzedawców w  sklepie. Młod-
sze pokolenia nie mają takich opo-
rów… – mówi emerytowana na-
uczycielka szkoły podstawowej.

Zgodnie z  wynikami badań 
przeprowadzonych przez Cen-
trum Badania Opinii Społecznej 
w  październiku 2013 roku, aż 
91% Polaków posiada przekona-
nie, iż stosowanie wulgaryzmów 
jest nieprzyzwoite, szkodliwe 
i  sprzeczne z  normami społecz-
nymi. Częściej przeklinają męż-
czyźni niż kobiety, a także osoby 
młodsze niż starsze. Ponadto, nie-
mal we wszystkich grupach wie-
kowych zmniejszył się w  ciągu 
ostatnich sześciu lat odsetek osób 
niestosujących w ogóle wulgary-
zmów w codziennej komunikacji. 
A zatem, czy proces wulgaryzacji 
języka stanowi powszechny pro-
blem? Kto stosuje najwięcej wul-
garyzmów?

– Chyba nie znam osoby, która 
nie używałaby wulgaryzmów. No, 
może poza dziećmi, one jeszcze 
nie mają na to społecznego przy-
zwolenia. W pracy, w autobusie, 
w sklepie… nieważne czy kobie-
ta, czy mężczyzna, każdy czasem 
zabluzga – mówi pani Klaudia, 
matka trójki dzieci.

– Teraz bluźnią wszyscy. Cięż-
ko jest mi wyobrazić sobie dzień 
bez tego. To mi czasem pomaga. 
Moi rodzice i znajomi, ludzie spo-
tkani w sklepie, praktycznie każ-
dy bluźni – mówi licealistka.

– Moim zdaniem nie ma regu-
ły. Każdy od czasu do czasu lubi 
„porzucać mięsem”. Uważam, że 
to niedobrze, ale jest jak jest… 
[…] Im wyższe stanowisko i bar-
dziej stresująca praca, tym więcej 
tego… – mówi pan Władysław.

Zdaniem mieszkańców, któ-
rych pytaliśmy na ulicach, wul-
garne słowa i wyrażenia stanowią 
powszechny element werbalnych 
kontaktów interpersonalnych oraz 
występują niezależnie od wieku, 
płci, wykształcenia, statusu spo-
łecznego czy pełnionego zawodu.

Co w domu, to zostaje 
w domu…
„Nie stosuję wulgaryzmów, 

a jeśli już, to tylko w domu”, tak 
brzmiało najczęściej wypowia-
dane zdanie przez mieszkańców 
Żychlina, których pytaliśmy o  tę 
kwestię. Wydawać się może, iż 
przekonanie, aby to sfera publicz-
na była wolna od niestosowności, 
zaś prywatna je kumulowała, jest 
powszechne. Przestrzeń domo-
wa jest najczęściej utożsamiana 
z  bezpiecznym azylem. To wła-
śnie tam człowiek spędza czas 
z rodziną i relaksuje się po cięż-
kim dniu w pracy. Poczucie kom-
fortu i bezpieczeństwa sprawia, że 
w domu ludzie nie muszą ukry-
wać swoich emocji i naturalnego 
dla siebie stylu bycia.

Taki sposób myślenia sprzyja 
relaksowi w  domowym zaciszu, 
ale równocześnie upowszechnia 
nienormatywne zachowania i daje 
złudne przekonanie, iż wydarze-
nia rozgrywające się w sferze pry-
watnej nie mają wpływu na życie 
publiczne i przemiany społeczne.

– Pracując z  dziećmi widzia-
łam jak wiele pozytywnych, ale 
i  negatywnych zachowań wyno-
szą one z domu. Niestety byłam 
świadkiem ich rozmów z wyko-
rzystaniem wulgarnych epitetów, 
ale nigdy nie zostawiałam takich 
zachowań bez reakcji. Trzeba re-
agować i uczyć szacunku do języ-
ka – opowiada emerytowana na-
uczycielka.

Język, jakim ludzie posługu-
ją się w  kontaktach prywatnych, 
jest tak samo istotny, jak tre-
ści publiczne. Podobnie jak inne 
czynniki wychowawcze – styl 
i  forma wypowiedzi – kształtu-
ją tożsamość młodego człowie-
ka oraz uczą go funkcjonowania 
w  społeczeństwie. Wulgaryzacja 
języka w  kontaktach nieformal-
nych wpływa na sposób jego po-
strzegania, a  także narusza jego 
wartość kulturową. Niestety, wul-
garne wyrażenia bardzo rzadko 
podlegają reakcji otoczenia. Cza-
sem barierą jest strach lub wstyd, 
ale coraz częściej niedostrzeganie 
problemu.

Przyzwyczajenie, 
złość a może euforia? 
Dlaczego ludzie stosują 
wulgaryzmy?
– Ja nie używam wulgary-

zmów, ale z własnych obserwacji 
mogę powiedzieć, że najczęściej 
używają ich osoby zdenerwowa-
ne, wkurzone i poirytowane. […] 
Niedawno byłem świadkiem jak 
dwie młode dziewczyny ogląda-
jąc kosmetyki w  sklepie rzucały 

wulgaryzmami. Chyba podoba-
ły się im te rzeczy, bo to można 
było wywnioskować z ich rozmo-
wy. Więc pewnie u  podstaw ta-
kich słów leżą jakieś odczucia… 
– mówi mieszkaniec Żychlina.

Za pośrednictwem emocji czło-
wiek wyraża swój stosunek do 
otaczającej go rzeczywistości. 
Komunikuje w ten sposób innym 
osobom z otoczenia to jak się czu-
je i jak wygląda jego stosunek do 
konkretnych spraw. Niestety, to 
właśnie wtedy, w emocjach, wul-
garyzmy najczęściej przenikają do 
powszechnego użytku.

– W złości padają różne „wią-
zanki słów”. Dzięki temu to, co 
człowiek mówi, jest bardziej do-
sadne… – mówi pan Marcin.

Ludzie używają wielu nie-
uprzejmych zwrotów podczas du-
żego wzburzenia emocjonalnego: 
złości, smutku, rozczarowania, 
euforii czy radości. Ponadto sto-
sowanie wulgaryzmów nierzadko 
stanowi wyraz chęci wzmocnienia 
siły odziaływania wyrażenia, czę-
sto nacechowanego emocjonalnie.

– Jak widzę na przykład moją 
przyjaciółkę, umalowaną, ucze-
saną i fajnie ubraną, to nie mogę 
powiedzieć, że wygląda tylko „faj-
nie”. […] Jak powiem samo „faj-
nie” to nie będzie to komplement. 
Powinnam powiedzieć, że wyglą-
da „zaje****** fajnie”– mówi li-
cealistka.

Częściej wulgaryzmy są wyko-
rzystywane jednak w celach oka-
zania niechęci wobec innej osoby, 
obrażenia jej, niż w celu wyraże-
nia zadowolenia i sympatii.

– Wystarczy wyrazić swoją 
opinię, na przykład w kwestiach 
poglądów politycznych, a  już 
można zostać wyzwanym od naj-
gorszych… – mówi jeden z  na-
szych rozmówców.  – Ludzie nie 
wysłuchają do końca, a już obra-
żają.

Wulgaryzmy bardzo często są 
używane również jako swego ro-
dzaju kod językowy. Niestosow-
ne wyrażenia budują wówczas 
wspólnotę znaczeń i skrótów my-
ślowych. Tak używane wulga-

ryzmy pełnią rolę zwyczajnych 
elementów komunikacji między-
ludzkiej, stanowią akceptowalny 
element w przyjętym przez gru-
pę stylu komunikacji. W  takich 
okolicznościach wulgaryzmy nie 
do końca są odbieranie przez sto-
sujące je osoby jako forma nie-
stosowna. Można wówczas mó-
wić o  niedostrzeganiu tego typu 
nieobyczajnych słów i  zwrotów 
w komunikacji i  traktowaniu ich 
jak kolokwialnych „przecinków” 
w wypowiedzi.

A może nie ma 
problemu?
Wśród wielu osób dostrzegają-

cych problem stopniowego pogar-
szania się jakości języka polskiego 
podczas interakcji społecznych, 
znajdują się również tacy, którzy 
tego problemu nie dostrzegają lub 
go bagatelizują.

– Wulgaryzmy były, są i będą. 
Tak już jest – mówi pani Wiesła-
wa.

Zdaniem wielu językoznaw-
ców wulgaryzacja języka polskie-
go jest jednak bardzo poważnym 
problemem, ma realny wpływ 
na funkcjonowanie społeczeń-
stwa. Wulgaryzmy stanowią wy-
raz braku poszanowania do języ-
ka i kultury, ale również świadczą 
o lekceważącym stosunku do od-
biorców nadanych komunikatów. 
Ignorowanie i  bagatelizowanie 
tego zjawiska językowego wpły-
wa również na stabilność struktur 
społecznych, które współtworzą 
ład społeczny. Bez poszanowa-
nia norm społecznych i gloryfika-
cji elementów kultury może dojść 
do jej zaniku lub nieodwracalnych 
zmian znacząco wpływających na 
jakość życia człowieka.

Nie bój się reagować
Największym błędem jest igno-

rowanie problemu. Brak reakcji 
na wulgaryzmy pojawiające się 
w trakcie rozmowy z innymi oso-
bami bardzo często jest równo-
znaczny z tolerancją lub akcepta-
cją tego typu treści przez odbiorcę. 
Zwrócenie uwagi drugiej osobie 
będzie taktownym i bardzo warto-
ściowym działaniem.

Reakcja jest szczególnie istot-
na wobec dzieci, które w wyniku 
naśladownictwa powtarzają wul-
garyzmy i niegrzeczne wyrażenia 
zasłyszane z  otoczenia. Rozmo-
wa już od najmłodszych lat i brak 
przyzwolenia na tego typu zacho-
wanie spowoduje, że dziecko bę-
dzie w  sposób odpowiedzialny 
traktowało język i osoby ze swo-
jego otoczenia.

Malwina Lewandowska

REKLAMA

– Pracując z dziećmi 
widziałam jak wiele 
pozytywnych, ale 
i negatywnych 
zachowań wynoszą one 
z domu.

Drogi | Rozwiązanie budzi wątpliwości

Będzie asfalt pomiędzy 
Zabostowem a Bednarami?
Kilkakrotnie, na prośbę 
naszych czytelników 
pisaliśmy o fatalnym stanie 
drogi gruntowej pomiędzy 
Zabostowem Dużym 
a Bednarami, po której, 
wobec rozebrania mostu 
na Bzurze w Kompinie, 
wytyczono objazd. Pojawił 
się pomysł położenia na niej 
asfaltu, jednak nie wszyscy 
uznają go za sensowny.

Od sierpnia, gdy zamknięto 
most w  Kompinie, zły stan dro-
gi między Zabostowem Dużym 
a Bednarami powracał na naszych 
łamach. Mieszkańcy skarżyli 
się, że nawierzchnia, szczególnie 
po deszczach, ulegała degrada-
cji, pojawiały się na niej głębo-
kie dziury. Skarżono się także na 

luźne kamienie, mogące uszko-
dzić podwozie i karoserię. Po na-
szych interwencjach dokonywano 
poprawy nawierzchni, przez zasy-
pywanie dziur, jednak nie starcza-
ło to na długo.

Z inicjatywy starostwa w  Ło-
wiczu, które jest inwestorem bu-
dowy nowego mostu w Kompinie 
i które miało zająć się bieżącym 
utrzymaniem drogi, doszło do 
rozmów z wójtami gminy Łowicz 
Andrzejem Barylskim i  gminy 
Nieborów Jarosławem Papugą 
w sprawie trwałej poprawy jej na-
wierzchni. Zrodziła się inicjatywa, 
aby położyć na niej nawierzch-
nię asfaltową. Jest to o tyle proste, 
że droga na całej długości ma już 
wykonaną podbudowę z tłucznia. 
Powiat zadeklarował przekazanie 
na ten cel 100 tys. zł dotacji (45 
tys. dla gminy Nieborów i 55 tys. 
zł dla gminy Łowicz).   str. 14

Droga wymaga co pewien czas naprawy. Asfalt aż się prosi, ale...
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Aktualności
Oświadczenia majatkowe za 2020 rok | Gmina Domaniewice 

Majątki i dochody samorządowców w 2020 roku
Kontynuujemy publikację oświadczeń majątkowych 
samorządowców z naszego terenu, tym razem kolej 
na gminę Domaniewice. Przypominamy, że są one 
przygotowane przez nas na podstawie dokumentów, jakie 
osoby publiczne ustawowo są zobowiązane składać co rok. 
Poniższe przedstawiają stan na koniec 2020 roku.

 � Paweł Kwiatkowski – wójt 
gminy, zgromadził środki pie-
niężne w  wysokości 150 tys. zł, 
w tym 30 tysięcy na Funduszu In-
westycyjnym. Posiadał dom o po-
wierzchni 180 m² oraz był współ-
właścicielem mieszkania o  pow. 
66 m², jak również gospodar-
stwa sadowniczego o  pow. 2,30 
ha, z  którego osiągnął dochód 
w  wysokości 12 tys. zł. Posia-
dał także garaż i las o pow. 0,82 
ha. W  związku z  zatrudnieniem 
w  Urzędzie Miejskim uzyskał 
wynagrodzenie w wysokości 145 
tys. zł brutto. Z innych źródeł 4,2 
tys. zł. Posiadał samochody marki 
Volkswagen Transporter z  2004 
roku i Fiat Bravo z 2008 r. oraz 
ciągnik rolniczy z 1984 r.

 � Marlena Różycka-Żak – 
zastępca wójta, sekretarz gmi-
ny, na  koniec roku miała zgro-
madzone 78,6 tys. zł (małżeńska 
wspólność majątkowa). Uzyskała 
dochód ze stosunku pracy w wy-
sokości 103 tys. zł oraz z  umo-
wy zlecenia w wysokości 35 tys. 
zł. Była współwłaścicielem samo-
chodu BMW X5 z 2007 roku.

 � Grzegorz Grzelak (pierwsze 
oświadczenie w  związku z  za-
trudnieniem) – skarbnik, zgroma-
dził w 2020 roku 15 tys. zł (mał-
żeńska wspólność majątkowa). 
Był współwłaścicielem domu 

o powierzchni 129 m² oraz miesz-
kania o pow. 42 m², jak również 
dwóch działek o  pow. 1149 m² 
(zabudowana wspomnianym do-
mem) i 750 m² (zabudowana do-
mem o  pow. 160 m²). Z  tytu-
łu zatrudnienia uzyskał dochód 
w wysokości 39 tys. zł. Miał kre-
dyt hipoteczny na zakup mieszka-
nia w wysokości 140 tys. zł (pozo-
stało do spłaty, na dzień 3.05.2021 
r., 47 tys. zł) i  kredy hipoteczny 
na  budowę domu w  wysokości 
350 tys. zł (pozostało do spłaty, 
na dzień 3.05.2021 r., 334 tys. zł).

 � Bartłomiej Jurga – prze-
wodniczący radny. Zgromadził 
10 tys. zł. Prowadził jednooso-
bową działalność gospodarczą 
– AGROBART. Z  tego tytułu 
osiągnął dochód w wysokości 49 
tys. zł. Z  tytułu pełnienia funk-
cji przewodniczącego i  radnego 
osiągnął 15,6 tys. zł. Miał samo-
chód marki Opel Insignia z 2012 
r. i  Volkswagen Passat z  2015 
r., jak również ciągnik rolniczy 
z  2007 r., agregat uprawo-siew-
ny z  2008 r., kultywator dłuto-
wy MANDA z  2020 r., a  tak-
że bronę talerzową Agro Masz 
z siewnikiem poplonów z 2018 r. 
Miał zobowiązania pożyczkowe 
w związku z pożyczką leasingo-
wą na zakup ciągnika, brony tale-
rzowej oraz samochodu.

 � Paulina Jabłońska – radna. 
Zgromadziła 5,2 tys. zł. Wspólnie 
z mężem była właścicielem domu 
o  pow. 108 m² i  działki o  pow. 
0,36 ha – posiadała las i działkę 
o pow. 0,21 ha, na której stoi ten 
dom, a także garaż o pow. 60 m². 
Z  tytułu bycia radną uzyskała 3 
tys. zł. Miała samochód osobowy 
Mazda 5 z 2006 r. (wspólność ma-
jątkowa małżeńska).

 � Sławomir Karcz – radny. 
Z  tytułu bycia radnym uzyskał 
dietę w wysokości 3,6 tys. zł, z ty-
tułu zatrudnienia 10 tys. zł, z eme-
rytury 9 tys. zł, z zasiłku chorobo-
wego 26 tys. zł.

 � Ireneusz Kuciński – radny. 
Zgromadził 27 tys. zł (wspólność 
majątkowa małżeńska). Wyka-
zał posiadanie domu (w formie 
współwłasności) o pow. 110 m², 
a  także gospodarstwa rolnego 
o pow. 5,09 ha, z którego osią-
gnął dochód w wysokości 10 tys. 
zł. Ponadto uzyskał dochód z die-
ty radnego w wysokości 3 tys. zł, 
a z tytułu zatrudnienia 74 tys. zł. 
Posiadał ciągnik z 1978 r. i miał 
zaciągnięty kredyt na fotowolta-
ikę w wysokości 36 tys. zł.

 � Anna Loba – radna. Na ko-
niec ubiegłego roku zgromadzi-
ła 35 tys. zł (wspólność małżeń-
ska). Była współwłaścicielem 
domu o pow. 250 m² oraz dział-
ki, na  której stoi dom o  pow. 
0,062 ha, jak również garaż 
o pow. 20 m². Nie uzyskała do-
chodu ze stosunku pracy, gdyż 
była bezrobotna. Uzyskała dietę 
w wysokości 3,6 tys. zł. Posia-
dała samochód marki Ford Kuga 
z 2010 r.

 � Dorota Lusztak – radna. 
Zgromadziła środki pieniężne 
w wysokości 107 tys. zł (małżeń-
ska wspólność). Wskazała posia-
danie domu o pow. 100 m² oraz 
gospodarstwa rolnego o  pow. 
6,4673 ha o wartości 130 tys. zł. 
Z prowadzenia gospodarstwa uzy-
skała dochód w wysokości 20 tys. 
zł. Z tytułu bycia radną uzyskała 
3 tys. zł, a z zatrudnienia 37 tys. 
zł brutto. 14,2 tys. zł tys. zł. Posia-
dała samochody marki Kia Ceed 
z 2014 i Mitsubishi ASX z 2013 
oraz traktor rolniczy marki UR-
SUS.

 � Grzegorz Marczak – radny. 
Zgromadził środki w  wysokości 
40 tys. zł. Wykazał posiadanie – 
wraz z małżonką – domu o pow. 
120 m² i mieszkania o pow. 44 m², 
jak również dwóch działek o pow. 
60 m². Prowadził działalność go-
spodarczą, z której miał dochód 
126 tys. zł, jako radny uzyskał die-
tę 3 tys. zł, a jako emeryt 59,7 tys. 
zł. Wspólnie z małżonką posiada 
dwa samochody.

 � Małgorzata Ogonowska 
– radna. Zgromadziła 80 tys. zł 
(wspólność majątkowa małżeń-
ska). Oświadczyła, że ma garaż 
o pow. 15 m². Ze stosunku pracy 
osiągnęła dochód w wysokości 82 
tys. zł. Otrzymała też dietę w wy-
sokości 3,6 tys. zł. Była współ-
właścicielką samochodu marki 
Mercedes Benz z roku 2006. Nie 
miała zobowiązań pieniężnych 
powyżej 10 tys. zł.

 � Małgorzata Pawlata – rad-
na. Wykazała, że była współwła-
ścicielem domu o  pow. 131 m² 
oraz właścicielem mieszkania 

o pow. 26 m². Była też współwła-
ścicielem gospodarstwa rolnego 
o pow. 5 ha. Z tytułu zatrudnienia 
osiągnęła dochód wynoszący 78 
tys. zł. Jej dieta radnej wyniosła fi-
nalnie 3,8 tys. zł. Była właściciel-
ką samochodu marki Mercedes 
Benz z 2009 r. Miała zaciągnięty 
kredyt gotówkowy, do spłaty zo-
stało jej 9 tys. zł.

 � Jan Spychała – radny, rol-
nik. W  roku 2020 zgromadził 
147 tys. zł (wspólność majątko-
wa małżeńska). Był współwłaści-
cielem domu o pow. 185 m², jak 
również gospodarstwa rolnego 
o pow. 17,58 ha. Z tytułu posia-
dania gospodarki uzyskał dochód 
w wysokości 57 tys. zł. Poza tym 
był właścicielem jeszcze innego 
gospodarstwa, o  pow. 13,54 ha, 
z  którego prowadzenia osiągnął 
dochód równy 5,2 zł. Jego die-
ta radnego wyniosła 3,6 tys. zł. 
Otrzymał też dopłaty AR i  MR 
w wysokości 38 tys. zł. Posiadał 
maszyny rolnicze takie jak ciągnik 
Zetor z 1990 roku, ciągnik Fendt 
z 1998, kombajn Bizon z 1990 r., 
rozrzutnik z 1999 r., prasę zwija-
jącą z 2004 r., koparko-ładowarkę 
z 1992 r., jak również dwa samo-
chody osobowe z 2007 i 1998 r.o-
raz Stara z 1996 r.

 � Marcin Rolewski – radny. 
Z tytułu zatrudnienia osiągnął do-
chód w wysokości 26 tys. zł. Jego 
dieta radnego wyniosła 3,3 tys. zł.

 � Arkadiusz Stajuda – rad-
ny. Był współwłaścicielem domu 
o  pow. 240 m² i  mieszkania 
o pow. 90 m² oraz działki, na któ-
rej stał wspomniany do o pow. 0,8 
ha. Z tytułu zatrudnienia osiągnął 

dochód w  wysokości 88 tys. zł. 
Jako radny uzyskał 3,9 tys. zł die-
ty. Posiadał samochód marki Hon-
da Jazz z 2012 roku i samochód 
marki Mercedes Benz z  2008 
roku. Miał zaciągnięty kredyt 
na  zakup samochodu. Pozostało 
mu do spłaty 2,7 tys. zł.

 � Michał Szafraniec – rad-
ny. Na koniec roku 2020 miał 
zgromadzone 20,9 tys. zł, posia-
dał dom o pow. 168 m² oraz go-
spodarstwo rolne o pow. 1,85 ha, 
a także działkę rekreacyjną o pow. 
0,07 ha. Z umowy o pracę uzy-
skał dochód w wysokości 70 tys. 
zł. Jego dieta radnego osiągnęła 
kwotę 2,1 tys. zł. Osiągnął też do-
chód z zasiłku chorobowego – 1,4 
tys. Był właścicielem Forda Focu-
sa z 2013 r.

 � Wiesława Wojda – radna. 
Była współwłaścicielką domu 
o  pow. 120 m² i  gospodarstwa 
rolnego o  pow. 23,50 ha. Posia-
dała udział w  spółce handlowej 
OSM Łowicz. Z tego tytułu osią-
gnęła dochód w wysokości 26 tys. 
zł. Uzyskała też dochód ze świad-
czenia KRUS – 15,9 tys. zł i diety 
radnej – 3 tys. zł. Była właściciel-
ką Toyoty Avensis z 2007 r.

 � Sławomir Ziarnik – radny. 
Zgromadził 10 tys. zł. Prowadził 
działalność gospodarczą – mobil-
ny serwis opon, z której osiągnął 
dochód w  wysokości 25 tys. zł. 
Z tytułu zatrudnienia – 64 tys. zł, 
a z diety radnego – 3,9 tys. zł. Był 
właścicielem samochodów mar-
ki Volkswagen Sharan i Reanault 
Master, jak również ciągnika rol-
niczego z 2000 roku.

Sebastian Michalak

REKLAMA



13www.lowiczanin.info     nr 48       2 grudnia 2021

Łowicz | Wszyscy są dobrej myśli, co nie znaczy, że nie mają obaw

Czy studniówki są zagrożone?
– Młodzież nie dopuszcza nawet takiej myśli, że studniówka mogłaby się 
nie odbyć. Przygotowania idą pełna parą: uczniowie przychodzą 
co tydzień na próby poloneza, prowadzą ze mną rozmowy o innych sprawach 
organizacyjnych – mówi Agnieszka Ruta-Kucińska, dyrektor II Liceum 
Ogólnokształcącego im. Mikołaja Kopernika w Łowiczu.

Dyrektorka „Kopernika” ma 
nadzieję, że bal się odbędzie 
w ustalonym już terminie i miej-
scu. A  ten wyznaczono na  22 
stycznia 2022 roku w  sali ban-
kietowej „Mediolan” w Strzelce-
wie. Na tę datę czekają trzy klasy 
maturzystów, w  których jest 90 
uczniów, ale też ich rodzice, wy-
chowawcy i nauczyciele.

Dyrektor podkreśla, że to, 
czy studniówka się odbędzie, 
zależy od  wielu czynników – 
głównie związanych z  sytuacją 
epidemiczną – czy nie wyda-
ny zostanie zakaz organizowa-
nia imprez lub liczba osób, któ-
re mogą w niej uczestniczyć, nie 
zostanie ograniczona tak bardzo 
(np. do 50 osób – przyp. red.), że 
nie będzie możliwe zorganizowa-
nie studniówki, bo ona nie będzie 
miała sensu. Nie można przecież 
selekcjonować, kto może w  niej 
uczestniczyć, a kto nie. Ona musi 
się odbyć dla wszystkich chętnych, 
albo wcale.

Wprawdzie nie wszyscy 
uczniowie zadeklarowali, że 
chcą uczestniczyć w  studniów-
ce, ale też wśród tych, którzy chcą 
przyjść, mogą zdarzyć się osoby, 
które tra� ą do izolacji lub na kwa-
rantannę. O to również się obawia.

Już przed rokiem przekonała 
się, że plan alternatywny – zor-
ganizowanie balu maturalnego 
w czerwcu, nie ma sensu. W po-
przednim roku szkolnym były ta-
kie przymiarki, ale potem okaza-
ło się, że młodzież ma już inne 
nastawienie do  wspólnej zaba-
wy gdy egzaminy maturalne ma 

za sobą. Nie czują się już zwią-
zani ze szkołą i zaczynają reali-
zować nowe życiowe plany. Sama 
studniówka to dla nich coś waż-
nego, symbolicznego, bo to im-
preza w karnawale, na około 100 
dni przez maturą, po której wie-
dzą, że trzeba się zmobilizować 
do nauki. 

Dorota Dziekanowska, dyrek-
tor I  LO im. Józefa Chełmoń-
skiego, również ma nadzieję, że 
studniówka tegorocznych matu-
rzystów się odbędzie. Raczej nie 
zakłada, że ponownie zapadną 
decyzje o zakazie organizowania 
tego typu imprez. Na pozytywne 
informacje na  temat studniów-
ki czeka setka uczniów z trzech 
kas trzecich. Impreza zaplano-
wana jest 15 stycznia w Dworze 
Soplicowo w Woli Gosławskiej. 
– Spokojnie na  to patrzę. Mam 
nadzieję, że rząd nie zdecydu-
je się wszystkiego pozamykać – 
mówi dyrektor. 

– Nie jestem spokojny o stud-
niówkę, bo jak mogę być, pa-

miętając to, co działo się przed 
rokiem i  widząc co obecnie się 
dzieje – mówi z  kolei Dariusz 
Żywicki, dyrektor Zespołu Szkół 
Ponadpodstawowych nr 1. Z dy-
rektorem rozmawialiśmy krót-
ko w poniedziałek, 22 listopada, 
właśnie w momencie, gdy dostał 
informację, że trzy klasy muszą 
zostać wysłane na zdalne naucza-
nie. Trudno było więc, aby epato-
wał optymizmem. W szkole przy 
ul. Podrzecznej jest 35 maturzy-
stów, data studniówki została wy-
znaczona na 29 stycznia, miejsce 
– restauracja Szkiełka w  Parku 
Błonie w Łowiczu. 

Dlaczego studniówka 
jest ważna
Dyrektor pijarskiego LO 

w Łowiczu Przemysław Jabłoń-
ski przyznał, że ma ma pewien 
niepokój związany z tym, że boi 
się czy epidemia nie pokrzyżu-
je planów zorganizowania stud-
niówki, biorąc pod uwagę to, 
co działo się w minionym roku 

szkolnym, gdy nawet uczniów 
nie było w  szkole. – Czekamy 
cierpliwie i z nadzieją na decyzje 
zewnętrzne, ponieważ od nich je-
steśmy uzależnieni – deklaruje 
Przemysław Jabłoński.

Czeka też 63 maturzystów 
i  cała społeczność szkolna, bo 
studniówka w  pijarskim LO 
wygląda inaczej niż w  pozosta-
łych szkołach – przede wszyst-
kim organizowana jest w murach 
szkoły, ale do udziału w niej za-
praszana jest też delegacja młod-
szych uczniów szkoły i szerokie 
grono nauczycieli. Planowana 
jest na 15 stycznia.  

Dyrektor pijarskiego LO, py-
tany przez nas o  to, czy ten bal 
jest ważny, przyznaje, że jak naj-
bardziej. Wątek ten przewija się 
we  wszystkich wspomnieniach 
absolwentów, którzy wspomi-
nając go zwracają uwagę na  in-
tegrację podczas przygotowań 
do studniówki, np. przy dekoro-
waniu sali. Ich zaangażowanie 
jest wynagrodzone w ten wyjąt-
kowy wieczór – gdy widzą efekt 
swojej wspólnej pracy i  mogą 
być z niego dumni albo cieszyć 
się nim. 

– Nam bardzo na  tym zale-
ży, aby oni czuli, że robią coś dla 
siebie od początku do końca, bo 
efekt tego jest zupełnie inny niż 
by był gdyby szli bawić się do re-
stauracji – dodaje dyrektor.

Gastronomia też 
na te imprezy czeka
A jednak większość maturzy-

stów bawi się na  studniówkach 
poza szkołą. Imprezy te nie są 
bez znaczenia dla gastronomii. 
Katarzyna Kośmider, właści-
cielka m.in. restauracji Szkiełka 
w Łowiczu i Biała Dama w Nie-
borowie, powiedziała nam, że 
przed epidemią w działalności tej 
występowała pewna cykliczność. 
Sezon rozpoczynał się od  stud-

niówek, potem w karnawale były 
wesela, wiosną – I komunie św., 
latem i jesienią wesela, połowin-
ki i inne tego typu imprezy, a se-
zon kończył się balem sylwe-
strowym. Raczej sezon imprez 
jednego rodzaju nie kolidował 
z innymi. Teraz ten kalendarz się 
zachwiał i trudno jest cokolwiek 
planować z  dłuższym wyprze-
dzeniem. Jej zdaniem ostatecz-
ne decyzje co do studniówek za-
padać będą na  przełomie roku 
2021 i 2022. 

 – Miejmy nadzieję, że te im-
prezy się odbędą – powiedzia-
ła nam restauratorka, nie ukra-
wając, że z  punktu widzenia 
jej działalności to są ważne zle-
cenia. Ona również wspomi-
na o tym, że w ubiegłym roku, 
choć były planowane, to się nie 
odbyły. I podobnie jak dyrektor-
ka II LO przypomina, że plan 
zorganizowania bali matural-
nych w  zamian za  studniów-
ki nie powiódł się, ponieważ po 
maturze nikomu z organizatorów 
szczególnie już na tym nie zale-
żało. 

Jak będzie tym razem ze stud-
niówkami w styczniu? – Obser-
wujemy to, co się dzieje. Na ra-
zie nie są planowane obostrzenia. 

Jeśli nic się nie zmieni, obowią-
zują nas dotychczasowe przepi-
sy: w imprezie może brać udział 
150 osób plus osoby, które są za-
szczepione – przypomina Kata-
rzyna Kośmider. Podkreśla, że 
tak ona, jak i  inne osoby pro-
wadzące tego typu działalność 
na  naszym terenie, dostosowuje 
się do przepisów. Nie sądzi, aby 
ktoś chciał narażać się na  kon-
sekwencje prawne i organizował 
studniówki gdyby obowiązywał 
zakaz. 

Sylwestrowe 
dylematy
Nasza rozmówczyni wspomi-

na również o tym, że inaczej niż 
przed epidemią wygląda rezer-
wacja przedświątecznych spo-
tkań � rmowych – jest ich mniej 
niż kiedyś – oraz przygotowania 
do Sylwestra – zwykle o tej po-
rze roku lista gości była zamknię-
ta, a ewentualne zmiany na niej 
– sporadyczne. Teraz każdy cze-
ka z decyzją do ostatniej chwili 
i wiele osób jeszcze nie zapłaci-
ło zaliczek. Katarzyna Kośmi-
der wyznaczyła na to czas do 10 
grudnia, ponieważ musi wcze-
śniej wszystko zaplanować: za-
mówić zespół, zorganizować 
pracowników, zrobić zaopatrze-
nie etc. Nie może czekać z decy-
zją do 24 grudnia – a tak chcie-
liby niektórzy klienci, bo tydzień 
na  przygotowania (w tym dwa 
dni Bożego Narodzenia) to było-
by za mało. 

Katarzyna Kośmider planuje 
zorganizowanie balu sylwestro-
wego na Szkiełkach, a jeśli chęt-
nych będzie więcej – to również 
w Białej Damie.

Marianna Sierota, która wraz 
synem Bogusławem prowadzi 
trzy sale bankietowe, powiedzia-
ła nam, że nastawiają się na zor-
ganizowanie kilku studniówek: 
maturzystów z Blichu – 15 stycz-
nia, II LO – 22 stycznia i Liceum 
Ekonomicznego ze Skierniewic 
– 6 lutego. Wszystkie zaplano-
wano w „Mediolanie” w Strzel-
cewie, ponieważ to największa 
z sal, jakimi dysponują i najbar-
dziej nowoczesna, z dużym tere-
nem wokół.

– Zapowiadają się dość duże 
studniówki, ale martwimy się 
o  zachorowania – mówi restau-
ratorka. Pytana o to, ile studnió-
wek współorganizowała przed 
epidemią, mówi, że w 2020 roku 
odbyły się cztery – dwóch szkół 
z Łowicza i dwóch ze Skiernie-
wic – obie w „Mediolanie”. Tutaj 
również planuje zorganizowanie 
w tym roku balu sylwestrowego, 
podaje te same liczby co Katarzy-
na Kośmider – 150 osób, nie li-
cząc zaczepionych. Ma nadzieję, 
że epidemia nie pokrzyżuje tych 
planów.  

To zdjęcie wykonaliśmy na studniówce ZS nr 1 w Bratoszewicach 
11 stycznia 2020 roku. 
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Trochę wspomnień przedcovidowych. Skupieni maturzyści II LO 
w Łowiczu podczas ostatniej próby poloneza. Ich studniówka odbyła się 
11 stycznia 2020 roku. 
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GŁOWNO I BRATOSZEWICE: UCZĄ SIĘ I CZEKAJĄ NA TEN DZIEŃ
O studniówki zapytaliśmy 
również w szkołach w Głownie 
i Bratoszewicach. Okazuje się, 
że w dwóch z czterech szkół 
ponadpodstawowych na tym 
terenie studniówek na pewno 
nie będzie. Co z pozostałymi?
W Publicznym Katolickim 
Liceum Ogólnokształcące im. 
Jana Pawła II w Głownie w tym 
roku nie ma klas maturalnych, 
więc nie będzie studniówki. Nie 
będzie jej również w Zespole 
Szkół nr 1 w Głownie, czyli 
dawnym „Cebertowiczu”, 
ponieważ naukę w szkle 
kończą tylko dwie małe klasy, 
w których większość uczniów 
to panowie, więc trudno byłoby 
dla nich zorganizować bal. 
Studniówki w tej szkole nie 
odbywają się już od dłuższego 
czasu.
Inaczej wygląda to w Zespole 
Szkół nr 1 Bratoszewicach, 
gdzie tradycja organizowania 
studniówek jest kultywowana, 
pomimo że w dwóch klasach 
maturalnych jest 34 uczniów. 
Są to uczniowie Technikum 
Logistycznego, Technikum 

Żywienia. Technikum 
Mechatronicznego oraz 
Technikum Mechanizacji 
Rolnictwa i Agrotechniki.  
Studniówka zaplanowana jest 
29 stycznia w Willi Impresja 
przy ul. S. Wyspiańskiego 
w Głownie. – Wszyscy 
liczymy na to, że epidemia 
nie pokrzyżuje tych planów 
i studniówka się odbędzie 
– mówi dyrektor szkoły 
w Bratoszewicach Beata 
Jachurska, dodając, że 
uczniowie już ćwiczą poloneza 
podczas prób, które odbywają 
w szkole, w sali gimnastycznej.
W rozmowie z nami dyrektor 
podkreśla, że studniówka 
to nie tylko piękna tradycja 
szkoły, ale też bardzo ważne 
wydarzenie dla młodych ludzi, 
którzy kończą naukę na tym 
poziomie. Wspomnienia z tego 
wydarzenia są dla nich bardzo 
istotne. – Niech mają trochę 
przyjemności w tym momencie 
kiedy kończą szkołę. Za nimi 
trudny czas zdalnej nauki, 
która trwała półtora roku – 
dodaje.

Uczniowie technikum 
w okresie studniówkowym 
są w trakcie zdawania 
egzaminów kwalifi kacyjnych, 
które są rozłożone na styczeń 
i luty, więc ten czas też dla 
nich jest intensywny. W nim 
nie ma czasu na dłuższą 
przerwę. W przeciwieństwie 
do uczniów liceów, od grudnia 
2020 do czerwca 2021 
mieli oni w szkole zajęcia – 
z przedmiotów zawodowych. 
Zwykle było to raz w tygodniu, 
około 6 godzin. To jednak był 
cenny czas, gdy mogli mieć 
kontakt osobisty ze sobą oraz 
nauczycielem. 
– Mieli utrudnione 
przygotowania, ale bądźmy 
dobrej myśli. Obecnie 
wszystkie klasy są w szkole 
i frekwencja jest dość dobra 
– mówi dyrektor Beata 
Jachurska. 
Studniówka maturzystów I LO 
w Głownie, jak się nieofi cjalnie 
dowiedzieliśmy, zaplanowana 
jest 11 lutego – tuż przed 
feriami. Czy się odbędzie – 
czas pokaże. mwk

MIRKA WOLSKA
-KOBIERECKA

mirka.wolska@lowiczanin.info

REKLAMA

Czekamy cierpliwie 
i z nadzieją 
na decyzje 
zewnętrzne, 
ponieważ od nich 
jesteśmy uzależnieni 
– deklaruje 
Przemysław 
Jabłoński.
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Drogi | Rozwiązanie budzi wątpliwości

Będzie asfalt pomiędzy Zabostowem a Bednarami?
dokończenie ze str. 11
Kalkulacje wykonane przez 

Zarząd Dróg Powiatowych mó-
wią, że wydatki na inwestycję po 
stronie gminy Łowicz wyniosą 
145 tys. zł, po stronie gminy Nie-
borów 129 tys. zł.

W Nieborowie  
na tak
Na sesji Rady Gminy Niebo-

rów 29 listopada wójt gminy Ja-
rosław Papuga zaproponował 
w  zmianach budżetu zabezpie-
czenie 150 tys zł na budowę na-
wierzchni na należącym do gminy 
odcinku wspomnianej drogi – od 
mostu na Bzurze w Bednarach na 
długości 670 m. Propozycja zosta-
ła przyjęta i radni zagłosowali za 
zmianami w budżecie.

Wójt, odpowiadając na pyta-
nie wiceprzewodniczącego Rady 
Henryka Bakalarskiego wyjaśnił, 
że na drodze zostanie ułożona jed-
na warstwa nawierzchni bitumicz-
nej, droga będzie miała szerokość 
2,5 m, czyli nie będzie spełniać 

standardów, które mówią o szero-
kości 4 m. Dlatego też przewidzia-
no na niej zatoki do wymijania się 
pojazdów.

Wójt zaznaczył, że położenie 
jednej warstwy bitumicznej ozna-
cza, że droga będzie przeznaczo-
na wyłącznie dla ruchu lokalne-
go, samochodów osobowych. 
– Mamy zdjęcia na których jest 
jadąca tą drogą 40-tonowa cięża-
rówka, na szczęście nie wjechała 
ona na most, trudno powiedzieć 
co by wówczas się z nim stało – 
powiedział Jarosław Papuga. Do-
dał też, że starostwo zadeklaro-
wało, że na wjeździe na drogę 
zainstalowane będą bramki oraz 
boczne ograniczniki, które unie-
możliwią wjazd samochodu cię-
żarowego. Uznano, że znaki stoją-
ce na drodze i ograniczające tonaż 
to za mało.

Opóźnienie  
w budowie mostu
Wicestarosta Piotr Malczyk 

powiedział nam, że rozwiąza-

nie jakie zaproponowano sa-
morządowcom, to wyjście na-
przeciwko oczekiwaniom 
mieszkańców, którzy korzysta-
ją, często codziennie, z tej drogi 
dojeżdżając do pracy lub wożąc 
dzieci do szkół. 

Warto przypomnieć, że wy-
konawca mostu w  Kompinie, 
po rozebraniu drewnianej kon-
strukcji, przerwał prace, a staro-
stwo wobec braku porozumienia 
w sprawie ich dalszego realizo-
wania zgodnie z projektem, roz-
wiązało z  nim umowę. Wobec 
powyższego powiat, w piątek 26 
listopada ogłosił nowy przetarg 
na budowę mostu. 

Procedura jednak potrwa po-
nad miesiąc, a  pierwsze pra-
ce ruszą najszybciej w  stycz-
niu. Nowy most ma być gotowy 
do końca sierpnia. Wicestaro-
sta Malczyk powiedział nam, że 
według projektantów budowa 
powinna potrwać około 6 mie-
sięcy, więc termin ten jest jak 
najbardziej realny.

W Łowiczu  
z dużą rezerwą
Na sesji Rady Gminy Łowicz 

temat budowy nawierzchni na 
drodze wywołał dyskusję i poka-
zał, że nie do końca radni są prze-
konani co do sensu tej inwestycji. 
Po stronie gminy jest budowa na-
wierzchni na przeszło 880 m.

Przewodniczący Rady Maciej 
Malangiewicz powiedział nam, że 
wątpliwości pojawiły się w uwa-
gach podnoszonych przez radne-
go z Zabostowa Dużego Marcina 
Marczaka, który mówił, że droga 
powstanie na podmokłym grun-
cie w sąsiedztwie Bzury, co może 
grozić jej zapadaniem się. Na sesji 
padło też stwierdzenie, że z drogi 
tej częściej korzystają mieszkańcy 
gminy Nieborów, a więc Kompi-
ny i Patok a nie gminy Łowicz.

Przewodniczący Malangie-
wicz natomiast ma wyraźne wąt-
pliwości, czy wydawać pieniądze 
na drogę o szerokości 2,5 m, czy-
li nienormatywną, na której samo-
chody nie będą mogły się wymi-

nąć a  budowa mijanek niewiele 
da. Tym bardziej, że asfalt na tej 
drodze będzie zaproszeniem do 
korzystania z  niej także dla kie-
rowców spoza rejonu – co ozna-
cza wzmożony ruch.

Krytycznie też podchodzi, po-
dobnie jak radny Marczak, do 
pomysłu budowy na wjeździe na 
nią bramek ograniczających wy-
sokość pojazdów oraz ogranicz-
ników szerokości. – To fatalny 
pomysł, jakby nie uwzględniają-
cy tego, że droga ta stanowi do-
jazd do pól i  łąk dla rolników. 
Pod taką bramownicą nie zmie-
ści się kombajn, także nie każdy 
ciągnik – mówi. Dodaje, że pozo-
staje kwestia zabezpieczenia spły-
wu wody w kierunku rzeki, część 
drogi znajduje się w  dole. Jego 
zdaniem propozycja budowy ro-
wów odwadniających sprawi, że 
szerokość jezdni zostanie jesz-
cze bardziej ograniczona i nie po-
zwoli wyminąć się samochodom, 
chcącym skorzystać z  pobocza. 
– Tę drogę można traktować jako 
ścieżkę rowerową, a nie drogę dla 
samochodów – ocenił.

Radni gminy Łowicz zdecy-
dowali więc ostatecznie, w  wy-

niku tej dyskusji, o zabezpiecze-
niu 120 tys. zł w  budżecie, ale 
ujęto je w ogólnym dziale „drogi 
gminne”, nie wskazując konkret-
nego przeznaczenia. – Będziemy 
się zastanawiać jeszcze nad reali-
zacją tej drogi – powiedział nam 
przewodniczący RG Łowicz. 
Natomiast radny Marczak z Za-
bostowa zapowiedział zwołanie 
w sprawie budowy drogi zebra-
nia wiejskiego i  przeprowadze-
nia konsultacji z mieszkańcami.

To niezdecydowanie może 
dziwić gminę Nieborów, bowiem 
podmokły teren, a więc i poten-
cjalny kłopot, jest na odcinku na 
jej terenie – a nie w gminie Ło-
wicz. Wójt Papuga deklaruje, 
że droga na tym odcinku zosta-
nie podniesiona i ustabilizowana 
przez dowiezienie większej ilości 
tłucznia. Oprócz tego na sesji wy-
raźnie zaznaczył, że chodzi o do-
raźną poprawę stanu tego traktu, 
bo po oddaniu mostu w Kompi-
nie droga będzie tylko marginalnie 
wykorzystywana przez kierow-
ców. Bardziej będzie pełnić funk-
cję ścieżki rowerowej i drogi do-
jazdowej do pól. 

Tomasz Bartos

REKLAMA
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Łowicz | Klub Seniora

Cały czas działają prężnie
Łowicki klub seniora 
„Radość” cały czas działa 
prężnie. W ostatnim 
czasie odbyło się aż pięć 
dużych wydarzeń  
dla członków klubu. 

W czwartek 18 listopada 
uczestnicy mieli zorganizowa-
ne szkolenie z  ziołolecznictwa 
prowadzone przez Irminę Bełz. 
Prowadząca opowiedziała o  za-
letach, wadach, sposobach i dłu-
gości stosowania ziół oraz o prze-
ciwwskazaniach do stosowania. 
Cykl spotkań na temat ziołolecz-
nictwa będzie kontynuowany, po-
nieważ zioła muszą stosowane być 
umiejętnie. Pani Irmina każdego 
uczestnika obdarowała paczusz-
ką ziół oraz broszurami informa-
cyjnymi.

W środę 24 listopada dla 
uczestników zorganizowano za-

bawę andrzejkową, która odby-
ła się w godzinach 15:30-20:30 
w Zaciszu. Było aż 50 osób. Za-
bawę odwiedził burmistrz Ło-
wicza Krzysztof Jan Kaliński, 
a  grał muzyk Szymon Mońka. 
Był obiad, ciasta, kawa i herba-
ta. Wszyscy uczestnicy świetnie 
się bawili, każdemu brakowało 
w minionych miesiącach takich 
zabaw.

W piątek 26 listopada nato-
miast, w  ZSP nr 1 w  Łowiczu 
zorganizowano uroczystości dla 
Niepodległej z udziałem senio-
rów klubu i  uczniów szkoły. 
Uroczystości przeplatane były 
wykładem historycznym pro-
wadzonym przez Zbigniewa Za-
gajewskiego. Wystąpił zespół 
śpiewaczy klubu seniora, grupa 
Uśmiech seniora oraz młodzież 
ze szkoły.  Całość została zakoń-
czona „Rotą”. Obecnych było 
około 100 osób.

W poniedziałek 29 listopa-
da seniorzy z klubu mieli wykła-
dy z Teresą Zabost z fundacji Si-
łaczka pt. „Ile chleba w chlebie”. 
Uczestnicy dowiedzieli się co 
w chlebie się znajduje, jakie chle-
by się wybiera, czym chleby się 
od siebie różnią. Powiedziano też 
o chemii w chlebie oraz o piecze-
niu domowego chleba na zakwa-
sie. Obecnych było na wydarzeniu 
30 osób. 

We wtorek 30 listopada nato-
miast odbył się w siedzibie klubu 
seniora wieczór koncertowo-ludo-
wy z elementami folkloru łowic-
kiego. Wszyscy uczestnicy byli 
w łowickich koszulkach i śpiewa-
li łowickie przyśpiewki. Wystą-
pił też duet uczestników Jadwiga 
Sfarnowska i Tadeusz Karda. Za-
śpiewała też Zofia Gala, a do du-
etu z Tadeuszem Kardą dołączył 
Włodzimierz Gala.  az

Gmina Chąśno | Strażacka zgoda

Życzenia, aby wszystkie 
straże się zachowały
Ireneusz Sołtysiak 
ponownie został wybrany 
na stanowisko prezesa 
Zarządu Oddziału 
Gminnego Związku 
Ochotniczych Straży 
Pożarnych RP w Chąśnie. 
W pracy wspierać go będą 
wiceprezesi Piotr Malczyk 
oraz Mariusz Woźniak.

W skład zarządu, wybranego 
jednogłośnie, podczas gminnego 
zjazdu sprawozdawczo-wybor-
czego, który odbył się 27 listopada 
w Chąśnie Drugim, weszli ponad-
to: Jarosław Kołaczek – sekre-
tarz, Robert Sobieszek – skarbnik, 
Witold Tarkowski –  komendant, 
Witold Dutkiewicz – zastępca 
komendanta oraz Irena Kolos –  
kronikarz. 

Członkami Komisji Rewizyj-
nej zostali: Sebastian Dęgus –  
przewodniczący, Tomasz Jane-
czek–  sekretarz i  Łukasz Dzik 
–  członek. Wszystkie głosowa-
nia przeprowadzono jednogło-
śnie. Gościli na nim również po-
seł na Sejm RP Paweł Bejda, wójt 
gminy Chąśno Dariusz Reczulski, 
Tomasz Ledzion z Komendy Po-
wiatowej PSP w  Łowiczu, pre-
zes Zarządu Powiatowego Związ-
ku OSP w Łowiczu Jacek Chudy 
oraz prezes Zarządu Gminnego 
Związku OSP w Kiernozi Janusz 
Wasilewski.

W zebraniu wzięło w  nim 
udział 32 delegatów, reprezentu-
jących 11 jednostek OSP działa-
jących na terenie gminy Chąśno.

Na wstępie Ireneusz Sołtysiak 
przedstawił sprawozdanie z dzia-
łalności straży na terenie gminy 
Chąśno. Wymieniał wyposaże-
nie każdej z jednostek, źródła fi-
nansowania, liczbę interwencji, 
jakie miały w  ostatnich latach. 
Mówił o  jubileuszach, jakie zo-
stały zorganizowane w tej kaden-
cji: 90-lecie jednostki OSP Prze-
mysłów (w 2018 roku), 100-lecie 
OSP Goleńsko (w 2018 roku) 
i  90-lecie OSP Skowroda Pół-
nocna (2019 roku). 

Przypomniał, że na terenie 
gminy jest tylko jedna jednostka 
w Krajowym Systemie Ratowni-
czo-Gaśniczym – w Karsznicach 
Dużych, ale od 2018 roku czynio-
ne są starania, aby do systemu we-
szła również jednostka z Przemy-
słowa. 

Na koniec dziękował straża-
kom – ochotnikom za pełnioną 
służbę, paniom z  miejscowych 
Kół Gospodyń Wiejskich za do-
brą współpracę, Państwowej Stra-
ży Pożarnej – za współpracę i zro-
zumienie. –  Ja wiem, że macie 
w PSP dużo pracy z ochotniczy-
mi strażami, ale ochotnicy się 
wam odwdzięczają, gdy zajdzie 
taka potrzeba. Jesteśmy jedną 
wielką strażacką rodziną – mówił 
Ireneusz Sołtysiak na koniec i zo-
stał za to nagrodzony brawami. 

Zarząd Oddziału Gminnego 
OSP w Chąśnie otrzymał jedno-
głośnie absolutorium – co wyda-
wało się formalnością. Formalno-
ścią były też wybory, po których 
wzruszony prezes zabrał głos.

– Znacie mnie, staram się wy-
konywać obowiązki, które do 
mnie należą, może nawet więcej, 
bo taka jest moja rola. Obiecuję, 
że nadal będę to robić – mówił.

Po nim przemówienie wygłosi-
li zaproszeni goście. Janusz Wasi-
lewski dziękował za pomoc, jaką 
strażacy z gminy Chąśno okaza-
li mieszkańcom gminy Kiernozia 
po lipcowej nawałnicy, która naj-
bardziej dotknęła właśnie dotknę-
ła mieszkańców z gminy Kierno-
zia. Deklarował, że jeśli będzie 
taka potrzeba, straże z  gminy 
Kiernozia zawsze będą gotowe 
nieść pomoc mieszkańcom  gmi-
ny Chąśno.

Wójt Dariusz Reczulski dodał, 
że on życzy wszystkim jednost-
kom, jakie istnieją na terenie gmi-
ny, aby przetrwały i nadal działały, 
bo stanowią ważną tradycję. De-
klarował, że samorząd będzie się 
starał wspierać je na miarę swoich 
możliwości. 

Po części oficjalnej strażacy 
i  ich goście zasiedli do wspólnej 
biesiady mwk

Ireneusz Sołtysiak (pośrodku) dziękuje za zaufanie i ponowne 
wybranie go na stanowisko prezesa Zarządu Gminnego.
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Gmina Nieborów | Zaproszenie

Rozświetlenie choinki
Gmina Nieborów po raz pierw-

szy zaprasza najmłodszych miesz-
kańców na wspólne zaakcentowa-
nie nadchodzących świąt Bożego 
Narodzenia przez rozświetlenie 
choinki przed Urzędem Gminy 
w Nieborowie

Gmina Nieborów po raz pierw-
szy zaprasza najmłodszych miesz-
kańców na wspólne zaakcentowa-
nie nadchodzących świąt Bożego 
Narodzenia przez rozświetlenie 
choinki przed Urzędem Gminy 
w Nieborowie. Wydarzenie zapla-

nowano na poniedziałek 6 grud-
nia. Rozpocznie się ono o godz. 
15.30, gdy zaczyna zmierzchać. 
W programie jest także wspólne 
kolędowanie z Zespołem Śpiewa-
czym Bednary a także słodkości, 
które wręczy Mikołaj. Dla dzie-
ci z gminnego żłobka w Dzierz-
gówku, gminnych przedszkoli 
oraz dzieci z  roczników 2015 - 
2018 zameldowanych na terenie 
gminy zapewniono paczki ze sło-
dyczami, które będzie można ode-
brać od godz. 15. do godz. 17.  tb

Samorząd lokalny | Sejm dopieścił rządzących w gminach

Wielkie podwyżki dla wójtów i burmistrzów
dokończenie ze str. 9

Należy pamiętać, że wójt bę-
dzie zmuszony odprowadzać od 
niego 32% podatku.tb

Gmina Sanniki
Podczas sesji w gminie Sanni-

ki 29 listopada uchwalono pod-
wyżkę wynagrodzenia burmistrza 
miasta i gminy Sanniki Gabriela 
Wieczorka.   

W  sprawie podwyżki 11 gło-
sów było za, a  2 głosy wstrzy-
mujące od Wiesława Nowickiego 
i Wojciecha Gładocha.

Teraz wynagrodzenie burmi-
strza będzie wynosić: wynagro-
dzenie zasadnicze – 9 tysięcy 300 
złotych, dodatek stażowy 1 tysiąc 
860 złotych, dodatek funkcyjny 3 
tysiące 150 złotych, dodatek spe-

cjalny 3 tysiące 735 złotych, co ra-
zem daje 18 tysięcy 45 złotych.

Podwyżka wynika ze zmian 
w  rozporządzeniu Rady Mini-
strów. Rozporządzenie podaje te-
raz widełki, pomiędzy którymi 
musi być płaca. Rada wypośrod-
kowała pensję i nie zdecydowała 
się na najniższą opcję, ale też nie 
na tą najwyższą. Zgodnie z rozpo-
rządzeniem maksymalna pensja 
burmistrza Sannik mogłaby wy-
nosić 19 tysięcy 470 złotych.

Pensja burmistrza przed pod-
wyżką wynosiła: wynagrodzenie 
zasadnicze 4 tysiące 700 złotych, 
dodatek funkcyjny 1 tysiąc 900 
złotych, dodatek specjalny 2 tysią-
ce 640 złotych i dodatek stażowy, 
co łącznie dawało 10 tysięcy 180 
złotych. Wzrost jest więc bardzo 
duży.  Radny Wojciech Gładoch 

wstrzymał się od głosu, ponieważ 
jego zdaniem podwyżka jest bar-
dzo duża i  uważa, że spokojnie 
można było zrobić mniejszą. Nie 
minimalną, ale mniejszą niż zosta-
ła ustalona. – Nie jest przeciwny, 
ale wolałem się wstrzymać od gło-
su – komentuje.

Gmina Zduny
Wynagrodzenie wójta gminy 

Zduny Krzysztofa Skowrońskiego 
ustalone zostało 17 sierpnia 2020 
roku (z mocą obowiązującą od 1 
lipca 2020 r.). Krzysztof Skowroń-
ski otrzymał wówczas podwyż-
kę wynagrodzenia zasadniczego 
o  400 zł i  dodatku funkcyjnego 
o 200 zł, co skutkowało też wzro-
stem dodatku specjalnego, obli-
czanym na podstawie tych dwóch 
pierwszych składników o 312 zł – 

ten początkowo miał ustalony jako 
30% wynagrodzenia zasadnicze-
go i dodatku funkcyjnego, w dru-
giej uchwale – 32%.

Na początku kadencji wójt za-
rabiał 8.660 zł w tym: wynagro-
dzenie zasadnicze wynosi 4.300 
zł, dodatek funkcyjny – 1.700 zł, 
wspomniany dodatek specjalny – 
1.800 zł, wysługa lat (20% wyna-
grodzenia zasadniczego) – 860 zł. 
Obecnie uchwała wymienia wy-
nagrodzenie zasadnicze w wyso-
kości 4.700 zł, dodatek funkcyj-
ny – 1.900 zł i specjalny – 2.112 
zł. Nie jest wymieniona wysługa 
lat, która wynosi 20% czyli 940 zł. 
Razem jest to 9.652 zł.

Diety radnych ustalone są 
w  formie miesięcznego ryczał-
tu. Przewodniczący Rady Gminy 
otrzymuje go w wysokości 1.200 
zł, pozostali radni – 450 zł. Diety 
są obniżane o 20% za nieobecność 
na każdym posiedzeniu komisji 
lub na sesji.    aa, az, mwk, tb, tm, wal

REKLAMA

Członkowie łowickiego klubu seniora „Radość” w ostatnim czasie 
mieli pięć dużych wydarzeń. 
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Yoyo | Kolejne mistrzostwo!

Kacper Pałatyński po raz 4. 
został Mistrzem Polski
Kacper Pałatyński, 
tegoroczny maturzysta 
z Zespołu Szkół 
Ponadpodstawowych 
Nr 4 w Łowiczu, po raz 
4. z rzędu obronił tytuł 
Mistrza Polski w yoyo. 
Młody łowiczanin 
potwierdził doskonałą 
formę na krajowych 
mistrzostwach, które zostały 
rozegrane w sobotę 27 
listopada w Klubie Firlej  
we Wrocławiu.

W tegorocznych Mistrzostwach 
Polski w  yoyo wystartowało  
17 zawodników, zaś do ścisłego fi-
nału zakwalifikowało się 9 z nich. 
W pokazie finałowym Kacper za-
prezentował 3-miunutową dyna-
miczną kombinację tricków do 
muzyki w stylu dubstep. W roz-
mowie Kacper z nami przyznaje, 
że nie do końca był zadowolony ze 
swojego występu. Na samym po-
czątku popełnił kilka błędów, jed-
nak szybko się zmobilizował i po-
kazał mistrzowski poziom.

Młodego łowiczanina zasko-
czył fakt, że z  każdymi kolejny-
mi mistrzostwami towarzyszy mu 
coraz większa trema przed wystę-
pem. Sądzi, że jest to spowodowa-
ne presją związaną z tym, że jako 
mistrz stoi przed trudnym zada-
niem obrony tytułu.

Uczeń Ekonomika ma na kon-
cie sporą ilość sukcesów w  ma-
chaniu yoyo, które od dziecka jest 
jego pasją. Sięgał już m.in. po Mi-
strzostwo Polski i  Europy, a  na-

wet wystartował w Mistrzostwach 
Świata rozgrywanych w Stanach 
Zjednoczonych.

W ubiegłym roku Kacper wraz 
z pięcioma kolegami wystartował 
z nowym projektem „Skillcorp”, 
który ma na celu promowanie 
yoyo i innych sportów niszowych. 
Należą do nich balisongi (noże 
motylkowe) oraz kendamy, któ-
re przypominają młoteczek z pił-
ką do podrzucania. Jak się okazu-

je, w Polsce są duże społeczności 
osób, które się nimi pasjonują.

Dlatego też tegoroczne Mi-
strzostwa Polski w  yoyo przero-
dziły się w  Olimpiadę Zajawek, 
którą poszerzono o  dwie wspo-
mniane dyscypliny. Każda kate-
goria została rozegrana osobno, na 
oddzielnej scenie i zakończyła się 
wyłonieniem Mistrza Polski. Co 
ciekawe, były to pierwsze w Pol-
sce mistrzostwa dla zawodników, 

którzy wykonują tricki przy uży-
ciu balisongów.

Kacper Pałatyński ocenia za-
wody jako bardzo udane. – Myślę, 
że przewinęło się przez nie około 
300 osób: zawodników i publicz-
ności – relacjonuje. Chciałby, aby 
przyszłoroczna Olimpiada Zaja-
wek przybrała jeszcze większy 
rozmach i  przerodziła się w  tar-
gi dla miłośników sportów niszo-
wych. aa

Łowicz | Przedświąteczne oczekiwanie

To będzie już 13. edycja świecenia w ogrodzie 
przy ulicy Małszyce
Niektórzy mieszkańcy 
Łowicza nie potrafią już 
wyobrazić sobie Świąt 
Bożego Narodzenia bez 
wizyty w rozświetlonym 
ogrodzie państwa 
Tadeusiaków przy ul. 
Małszyce w Łowiczu. Dla 
wielu rodzin spacer po nim 
stał się już niemal wigilijną 
tradycją. Mamy rewelacyjną 
wiadomość: w tym roku 
świąteczna tradycja również 
zostanie podtrzymana.

Właściciel posesji, Dariusz Ta-
deusiak, powiedział nam, że bę-
dzie robił wszystko, aby w  tym 
roku przed świętami przygotować 
świąteczne dekoracje. – Będzie to 
wymagało dużo pracy i prąd jest 
coraz droższy, ale chyba już nie 
mogę nie świecić – stwierdza.

Świąteczne dekoracje w  swo-
im ogrodzie przygotuje już po raz 
13. – Ludzie też się do tego przy-
zwyczaili – zauważa.

W tym roku dekoracje mają być 
gotowe na niedzielę 19 grudnia. 
Począwszy od tego dnia, w godz. 
16.00-20.00 będzie można space-

rować po ogrodzie i poczuć ma-
gię świąt.

Świąteczne „miasteczko” przy 
ul. Małszyce będzie można od-
wiedzać do Święta Trzech Kró-
li, czyli do 6 stycznia. Zwiedza-
nie jest darmowe. Pan Dariusz 

chciałby jednak kontynuować po-
mysł, który zapoczątkował spon-
tanicznie w ubiegłym roku. Dla-
tego zwraca się z apelem do osób 
przychodzących oglądać ilumina-
cje o  dobrowolne przynoszenie 
na jego działkę karmy dla zwie-

rząt, która zostanie przekazana 
na rzecz Schroniska dla Zwierząt 
w Łowiczu.

W ubiegłym roku akcja spotka-
ła się z bardzo dużym odzewem. 
Zebrano ponad 500 kg karmy dla 
zwierząt ze schroniska. aa

Łowicz | Szlachetna Paczka blisko finału

Jeszcze kilka rodzin czeka 
na darczyńców
– Zostało jeszcze 
kilka rodzin, którym 
chcielibyśmy pomóc. 
W tym roku bardzo szybko 
zgłaszali się darczyńcy – 
powiedziała nam Sylwia 
Plichta, wolontariuszka 
Szlachetnej Paczki ze sztabu 
w Łowiczu. Pierwszego 
dnia, gdy baza rodzin 
została udostępniona  
(13 listopada), aż 10 z nich 
znalazło darczyńców.

W chwili zamykania tego nu-
meru NŁ w bazie rodzin zakwali-
fikowanych do pomocy były dwie 
z naszego powiatu – ponieważ ło-
wicki sztab działa nie tylko na te-
renie miasta, ale również na tere-
nie całego powiatu. 60-letni pan 
Krzysztof z żoną o rok od niego 
starszą potrzebują węgla na opał, 
farby do malowania ścian oraz 
trwałej żywności. Mają poważ-
ne problemy ze zdrowiem, któ-
re zaczęły się w momencie, gdy 
z  miasta przeprowadzili się na 
wieś, ich dochody są bardzo ni-
skie.

Żywność, środki czystości 
i  łóżko to potrzeby 50-letniego 
pana Jana, który utrzymuje się  
z renty i pomocy społecznej. Ma 
bardzo poważne problemy ze 
zdrowiem i  jest nosicielem wi-

rusa HIV. Czuje się bardzo sa-
motny. 

Ale w tych dniach w bazie ro-
dzin pojawić się mogą opisy jesz-
cze maksymalnie 5 osób i wolon-
tariuszom bardzo zależy, aby nie 
zostały one bez pomocy. Dlatego 
proszą osoby, które mogą pomóc, 
aby włączyły się do akcji.

A tych ludzi jest już sporo. 
W  łowickim sztabie działa 20 
wolontariuszy, darczyńców jest 
jeszcze więcej. 41 rodzin ma 
już przygotowywaną Szlachetną 
Paczkę. Stowarzyszenie Wiosna, 
które jest organizatorem akcji ob-
liczyło, że podczas poprzedniej 
edycji pomoc dla jednej rodziny 
organizowało średnio grono 24 
darczyńców – są to zwykle grupy 
przyjaciół, współpracowników, 
rodziny. Łatwo wytłumaczyć, 
dlaczego tak liczne. Wartość ta-
kiej paczki wynosiła średnio 
3.640 zł. Można ją przygotować 
z pomocą sponsorów albo złożyć 
się i kupić potrzebne artykuły.

Finał akcji nazywany Weeken-
dem Cudów zaplanowany jest na 
11-12 grudnia. Magazyn, do któ-
rego paczki będą dowożone przez 
darczyńców, a  stamtąd wożone 
przez wolontariuszy, z  pomocą 
strażaków i innych instytucji, któ-
re akcję wspierają, urządzony bę-
dzie w budynku Urzędu Miejskie-
go w Al. Sienkiewicza 62 (dawne 
Gimnazjum nr 1).  mwk

Gmina Zduny | Dla dzieci

Radość w Dzień misia
25 listopada obchodzony był 

Światowy Dzień Pluszowego 
Misia. W  Bibliotece Publicznej 
w Zdunach trwał on dwa dni. 

W  czwartek odbyła się część 
pierwsza, a „Miś Czytuś” odwie-
dził trzy przedszkola w  gminie 
Zduny: Bąków Górny, Nowe Zdu-
ny oraz  Złaków Borowy. Dzie-
ci poznały Misia Czytusia, oraz 

chętnie opowiadały mu o ulubio-
nych książkach i pokazywały mu 
swoje prace związane z  misiem 
i jego świętem. Miś Czytuś wrę-
czył dzieciom słodkie upominki.

Drugiego dnia dzieci z  klas 
0 i  1 spotkały się w  bibliotece 
na urodzinach Misia Czytusia. 
Wspaniałą pamiątką, na lata, są 
wspólne zdjęcia z Misiem. az

Wolontariuszka Nina Szczeciak (pierwsza z prawej) z darczyńcami, 
grudzień 2021 rok.
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Mistrz Polski w yoyo Kacper Pałatyński i wicemistrz Jakub Pląder. 
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Tak prezentował się ogród państwa Tadeusiaków w ubiegłym roku. 
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Dzień Misia w przedszkolu Nowe Zduny. 
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Łowicz | Folkstar ma 12 lat i dynamicznie się rozwija

Folkstar ożywia: nowy sklep na Starym Rynku
Wczoraj, tj. 1 grudnia, w kamienicy pod numerem 10 
na Starym Rynku w Łowiczu oficjalnie otwarty został 
nowy sklep Folkstaru, choć faktycznie działa już  
od poniedziałku 29 listopada. Sklep sąsiaduje 
z kantorem wymiany walut i ma z nim wspólne 
wejście. Jednocześnie zlikwidowany został sklep  
przy ul. Stanisławskiego, w Galerii Łowickiej – 
pierwszy sklep Folkstaru, który powstał tam 12 lat 
temu, na początku działalności Folkstaru.

W tej lokalizacji Folkstar sąsia-
duje z Cepelią. Czy to dobrze dla 
obu firm? Marta Wróbel, właści-
cielka Folkstaru, uważa, że  sko-
rzystać mogą na tym oba sklepy, 
ponieważ Cepelia ma duży asor-
tyment rękodzieła, którego w  jej 
firmie nie ma, jak np. wyroby 
z mosiądzu czy ręcznie tkane ki-
limy. Skupienie sklepów z  po-
dobnym asortymentem sprawdza 
się, czego dowodzi funkcjonowa-
nie galerii handlowych. Wybiera-
jąc się w takie miejsce klient ma 
świadomość, że w  jednej z  pla-
cówek może znaleźć to, co chce 
nabyć.   

– Nowa lokalizacja pozwo-
li nam być bardziej widocznymi 
w Łowiczu. Sklep w nowej lokali-
zacji będzie też bardziej dostępny 
dla turystów oraz osób odwiedza-
jących Łowicz. Nad konceptem 
i wyglądem sklepu pracowaliśmy 
nieustannie 12 lat. Chcemy, żeby 
ten łowicki nowy sklep na stałe 
wpisał się w panoramę Łowicza 
oraz był jedną z jego wizytówek 
– deklaruje Marta Wróbel.

Dodać warto, że placówka ma 
nietypowe jak na Łowicz, długie 
godzony otwarcia: od poniedział-
ku do soboty czynna będzie od 
godz. 9 do 19, w niedziele – od 
10 do 16.

Otwarcie nowego sklepu zbie-
ga się z  kilkoma innymi wyda-
rzeniami w  działalności łowic-
kiej firmy. Folkstar stworzył wzór, 
który rozpoznawalny jest nie tyl-
ko w Polsce. – Przez 12 lat naszej 
pracy przyczyniliśmy się znaczą-
co do zmiany postrzegania folk-
loru w  Polsce, od zaścianka, po 

wiodący trend. Otworzyliśmy 10 
sklepów w  najbardziej prestiżo-
wych lokalizacjach w Polsce: So-
pot ul. Monte Cassino, Poznań 
ul. Półwiejska, Toruń ul. Szero-
ka, Bydgoszcz ul. Mostowa, Łódź 
ul. Piotrkowska, Warszawa Cen-
trum, Wrocław ul. Dominikańska, 
Kraków ul. Grodzka i Gliwice ul. 
Zwycięstwa.

Nowe logo na urodziny
12. urodziny firma obchodziła 

w listopadzie. W tym też miesią-
cu zaczęła używać nowego logo, 
a w sprzedaży pojawiły się czap-
ki nim sygnowane. – W  historii 
każdej firmy przychodzi moment, 
gdzie logo potrzebuje odświeże-
nia, a  my, jako nieco dojrzalsza 
już firma, spojrzeliśmy na nasz 
znak w bardziej dojrzały sposób. 
Nad pomysłem pracowaliśmy nie-
mal dwa lata i tak spod ręki nasze-
go dyrektora artystycznego Jac-
ka Rutkowskiego wyszedł nowy 
znak – wyjaśnia pani Marta. Logo 
nawiązuje do łowickich wycina-
nek – wszystkie jego litery zosta-
ły stworzone tą samą techniką – tj 
wycięte z czarnego papieru – jak 
zapewnia Folkstar – nożycami do 
strzyżenia owiec.

Razem z  nowym logo Jacek 
Rutkowski wraz z zespołem stwo-
rzył zestaw czcionek, które będą 
używane na wyłączność przez 
Folkstar. Litery powstały dokład-
nie w  ten sam sposób – zostały 
najpierw wycięte z  papieru no-
życami, a  następnie przełożone 
do specjalistycznych programów 
tworzących czcionki, które potem 
można wykorzystywać cyfrowo.

Walka o prawa 
autorskie
Przez minione lata działalności 

Folkstar stworzył jeden z najbar-
dziej rozpoznawalnych wzorów. 
Wszystko zaczęło się od inspiracji 
wycinankami łowickimi. Na prze-
strzeni kolejnych powstały wzo-
ry inspirowane folklorem innych 
regionów Polski, a są to: Kaszu-
by, Kurpie, Podhale, Opole, Kuja-
wy, Kraków – jednocześnie żaden 
z nich nie stał się tak pożądany jak 
łowicki.

Sukces wzoru zaprojektowa-
nego przez Jacka Rutkowskie-
go ma też ciemną stronę meda-
lu. – Jesteśmy prawdopodobnie 
najczęściej kopiowaną firmą 
w  Polsce. Nasze prawa autor-
skie są naruszane przez setki ma-
łych producentów i twórców, ale 
także przez duże i  znaczące fir-
my, np. przez kluczowych pro-
ducentów w  swoich branżach, 
duże sieci marketów czy znanego 
operatora pocztowego – ubolewa 
właścicielka.

– Przez lata nie wiedzieliśmy 
jak o tym problemie rozmawiać 
z  klientami, fanami czy dzien-
nikarzami. Pytano nas o to wie-
lokrotnie, jednak dyskusja na te-
maty prawne nie wpisywała się 

nigdy w nasz wizerunek. Niesie-
my zupełnie inny przekaz: czystej 
radości, wypływającej z  polskie-
go folkloru i tradycji. I tak chce-
my wyglądać w oczach klientów, 
zostawiając trudne tematy na za-
pleczu. Jednak gdy w  połowie 
tego roku bardzo znana marka 
wypuściła serię produktów wy-
korzystujących wzory Folkstaru, 
właścicielka – przypomnijmy: Ło-
wiczanka Roku 2019 – postano-
wiła zareagować.

Bajka o wzorze 
łowickim
Dział marketingu wyszedł 

z pomysłem, by historię wycina-
nek łowickich, a  także powsta-
nia wzoru łowickiego w Folkstar, 
przedstawić w  formie krótkiej, 
zabawnej, animowanej bajki. Po-
ruszono tam również problem 
przywłaszczania praw autorskich. 
Scenariusz i  tekst stworzyli pra-
cownicy Folkstaru: Monika Ro-
róg, Krzysztof Gajda i Krzysztof 
Kret. Muzykę do animacji, in-
spirowaną łowicką muzyką ludo-
wą, skomponował Krzysztof Ba-
ranowski – dyrektor artystyczny 
Teatru Polskiego w  Szczecinie. 
W  rolę lektora wcielił się znany 
aktor Piotr Fronczewski. Afekt 

tej współpracy obejrzeć można na 
YouTube i Facebooku Folkstaru.

– Bajka została bardzo dobrze 
odebrana. W  gronie naszych fa-
nów na Facebooku spotkaliśmy 
się z dużym zrozumieniem, a jed-
nocześnie została ciepło przyjęta, 
a nasz problem został zrozumiany, 
bez żadnych złych emocji – pod-
kreśla Folkstar. Cel został więc 
osiągnięty,  

Piosenka  
na Boże Narodzenie
Twórcze działania nie skończy-

ły się na bajce. Kolejny projekt 
zrealizowany został we współpra-
cy z Regionalnym Zespołem Pie-
śni i Tańca Boczki Chełmońskie. 
Nagrana została bożonarodze-
niowa piosenka, która pojawi się 
w świątecznych spotach reklamo-
wych oraz animacjach. W  Folk-
starze powstał tekst do ludowej 
melodii, a członkowie zespołu za-
śpiewali to tak, że „aż nóżka sama 
chodzi”. Wkrótce nagranie to do-
stępne będzie w social mediach.

Franczyza  
i nabór pracowników
W tym roku firma opracowa-

ła program franczyzowy. Dzię-
ki niemu w  różnych miejscach 

w Polsce będą mogły powstawać 
sklepy firmowe, które będą pro-
wadzone przez innych przedsię-
biorców.

Rozwój firmy sprawia, że po-
trzebuje ona coraz to nowych spe-
cjalistów. Wkrótce ogłoszony zo-
stanie nabór na około 15 nowych 
stanowisk. – Na tak małym ryn-
ku pracy jak Łowicz, spodziewa-
my się, że zatrudnienie specjali-
stów zajmie nam wiele miesięcy. 
Będzie kilka bardzo atrakcyjnych 
stanowisk w  działach powstawa-
nia produktów, marketingu i  e-
-commerce.

Folkstar będzie zachęcać uta-
lentowane osoby z  Łowicza, by 
dołączyły do zespołu. Planowane 
jest również uruchomienie pro-
gramu stażów dla absolwentów 
łowickich szkół średnich.  

Muzeum Guzików 
zaprasza 12 grudnia 
na godz. 12.12
Razem ze sklepem na Stary 

Rynek przenosi się Muzeum Gu-
zików Jacka Rutkowskiego. Do-
tychczas jego stała ekspozycja 
mieściła się w  witrynie sąsiadu-
jącej ze sklepem Folkstaru. Tym 
razem zyska więcej miejsca, lecz 
nadal będzie sąsiadować z  Folk-
starem. Otwarcie Muzeum Guzi-
ków przewidziane jest na Dzień 
Guzika – 12 grudnia o godzinie 
12.12. Będzie to otwarta uroczy-
stość. opr.mwk

Wzór łowicki Folkstaru powstał jako pierwszy i choć nie jest jedyny, to żaden inny nie jest tak popularny. 
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Na kilka dni przed otwarciem 
sklepu było w nim już wszystko 
przygotowana na przyjście 
klientów.
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OSiR | To nie było zwykle odtworzenie muralu

Co nowego Tyber malował w Łowiczu?
Marcin Tybuś „Tyber” 
znany artysta street artu 
wykonał w ubiegłym 
tygodniu kolejny mural 
w Łowiczu. Różni się on 
znacznie od tych, które 
już u nas wykonał.

Murali Tybera jest w  mieście 
kilka – na administracyjnym bu-
dynku Syntexu, na ścianie bu-
dynku „C” ratusza – od strony 
przy parkingu na ul. Starorzecze, 
na przepompowniach ścieków 
w  parku Błonie i  przy Agrosie 
oraz na dziedzińcu ŁOK.

Tym razem artysta dostał zlece-
nie od władz miasta na odtworze-
nie modernistycznego malunku, 
jaki istniał na wolno stojącym pa-
wilonie Ośrodka Sportu i Rekre-
acji przy ul. Jana Pawła II. Budy-
nek przeszedł modernizację, która 
kosztowała 543.944 zł. Przy pro-
wadzeniu tak szeroko zakrojonych 
prac trudne byłoby zachowanie 
modernistycznego malunku sym-

bolicznie przestawiającego spor-
towców.

Powstała więc idea, aby malu-
nek odtworzyć i skierowano py-
tanie do Marcina Tybera, czy by 
się tego nie podjął. Ten zapropo-
nował kilka koncepcji. 

W przyjętej do realizacji ma-
lunek jest rozbudowany i  za-

chowana jest modernistyczna 
stylistyka. Powstał mural przed-
stawiający postaci lekkoatletów, 
którzy uprawiają: skok w  dal, 
skok wzwyż, pchnięcie kulą, rzut 
młotem, rzut oszczepem, itp. 

Tyber przyznaje, że nie wszyst-
kie te dyscypliny są uprawiane na 
stadionie OSiR, ale teoretycznie 

większość mogłaby być uprawia-
na.

– Wydaje mi się, że warto było 
to zachować, zrobić rekonstrukcję 
i redesign, aby zachować ten kli-
mat i pozostawić to w formie, jaka 
tu była wcześniej. Podszedłem do 
tego jako projektant, który projek-
tuje przestrzeń w danym miejscu, 
a  nie jako twórca, który swoim 
stylem wykonuje swoje autorskie 
dzieło. Czasami warto zrezygno-
wać ze swoich autorskich pro-
jektów, jeżeli miejsce do tego nie 
przystaje.    

Pracę rozpoczął w piątek 26 li-
stopada, ale warunki atmosferycz-
ne bardzo mu nie sprzyjały. Było 
tak zimno, że pierwszego dnia 
musiał zrobić przerwę, aby farba 
wyschła i możliwe było położenie 
kolejnej warstwy. Drugiego dnia – 
27 listopada trzeba było sprowa-
dzić nagrzewnicę, aby ścianę su-
szyć, ponieważ po opadach śniegu 
w nocy z piątku na sobotę, wil-
gotność powietrza jeszcze wzro-
sła. Pracę udało się skończyć.  

Mural powstał na ścianie o wy-
miarach  7x3,5 m. Tyber zrobił na 
niej skalę w  sposób tradycyjny, 
a  potem szkic, który wypełniał 
kolorami.  mwk

Aura nie sprzyjała artyście. Niska temperatura i wysoka wilgotność 
sprawiały, że miał problem z nakładaniem kolejnych warstw farby. 
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RZUT OKIEM | ANDRZEJKI W „SŁONKU”

Około 40 młodych osób bawiło się 23 listopada na Balu 
Andrzejkowym w  świetlicy środowiskowej Słonko przy parafii 
Świętego Ducha. Byli to podopieczni placówki jak i zaproszeni 
uczniowie Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w Łowiczu, 
oprócz tego wolontariusze, opiekunowie i nauczyciele. Były wspólne 
tańce przy muzyce, konkursy i wróżby.   tb
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Okruchy życia
Łowicz | Pamięć po latach

Zdzisław Pągowski – Zasłużony  
dla Miasta Łowicza (1909-1976)
Malarz, grafik, rzeźbiarz, 
projektant i społecznik 
Zdzisław Pągowski 
(1909-1976) został 
pośmiertnie odznaczony 
tytułem Zasłużony 
dla Miasta Łowicza. 
Uroczysty akt nadania 
został odczytany przez 
burmistrza Krzysztofa 
Jana Kalińskiego  
25 listopada, na sesji sesji 
Rady Miejskiej, która 
odbywała się w kinie 
Fenix w Łowiczu.

Tytuł został nadany w obecno-
ści córki Zdzisława Pągowskiego 
– Marii oraz jego synów – Toma-
sza i Janusza.

– Dobrze się stało, że właśnie 
teraz Łowicz i  jego mieszkańcy 
zdecydowali o uczczeniu nasze-
go ojca poprzez odsłonięcie in-
stalacji przy baszcie oraz nadanie 
tytułu – mówił w imieniu rodzi-
ny Tomasz Pągowski, jeden z sy-
nów. – Tu się urodził i kształcił, 
stąd wyniósł umiłowanie piękna 
i  sztuki. A  tworzył w  Łowiczu 
już jako student w  przedwojen-
nej Polsce, jako dojrzały arty-
sta w czasie wojny i po wojnie, 
mimo wielu trudności. Opowia-
dał się za Polską, nie zrywał z jej 
narodową tradycją, nie odcinał 
się od chrześcijańskich korzeni. 
Tworzył wiele i sztuką swą dzie-
lił się z innymi.

Przypomnijmy, że Zdzisław 
Pągowski kształcił się w  Szko-
le Sztuk Pięknych im. W. Ger-
sona w  Warszawie. Naukę 
kontynuował w  Szkole Sztuk 
Zdobniczych i Malarstwa u prof. 
Szulca oraz w  ASP w  Łodzi. 
W  Łowiczu działał w  wielu 
stowarzyszeniach kulturalnych 
i społecznych. Był m.in. kierow-
nikiem artystycznym Spółdziel-

ni „Sztuka Łowicka”. Zajmował 
również stanowiska urzędnicze.

Potrafił być bardzo życzliwy 
dla młodych ludzi – szczególnie 
tych, którzy wykazywali zainte-
resowanie dziedzictwem histo-
rycznym i  kulturalnym miasta 
i  okolicy. Ewa Mrzygłód-Wali-
górska, absolwentka łowickiego 
LO im. J. Chełmońskiego z roku 
1972, wspomina sympatyczne 
zdarzenie związane z  jego oso-
bą. Otóż samorząd jej klasy, hu-
manistycznej, przygotowującej 
się do  matury, a  potem cieszą-
cej się jej wynikami, zamierzał 
ofiarować wychowawcy klasy, 
dziś już też nieżyjącemu Janowi 
Sieczkowskiemu, jakąś pamiątkę 
wspólnie przeżytych lat. Okazja 
była też wyjątkowa, profesor koń-
czył budowę swojego rodzinnego 
domu. Pomyślano o zamówieniu 

obrazu właśnie u Zdzisława Pą-
gowskiego.

Uczniowie chcieli, by to był 
obraz przedstawiający Nieborów 
lub Arkadię, jako że klasa często 
pracowała społecznie, przy gra-
bieniu liści w parku w Niebrowie, 
a do Arkadii, dwukrotnie z okazji 
Dnia Dziecka wybrali się z  wy-
chowawcą na  spacer, by pobie-
siadować, porozmawiać, pośmiać 
się i po 2 godzinach pieszo wrócić 
do  Łowicza. Zdzisław Pągowski 
dysponował takim obrazem, kla-
sa rozpoczęła zbiórkę pieniędzy 
na zakup.

Gdy delegacja udała się do ma-
larza, ten podał cenę – było oczy-
wiste, że to, co uzbierali, nie star-
czało na  duży obraz świątyni 
Diany. Zaczęli mówić, że będą 
kontynuować zbiórkę – ale Pą-
gowski przerwał, wręczył obraz, 

a torebkę z uczniowskimi złotów-
kami wziął, nie licząc ile tam jest. 
Po prostu obraz ofiarował. Wy-
chowawca klasy miał go w swo-
im mieszkaniu do  śmierci. Ar-
tysta pokazał też wtedy uczniom 
kolekcję swoich obrazów, pokazał 
pracownię malarską, a jego żona 
poczęstowała ich ciastem droż-
dżowym i kompotem.

Obraz wręczony podczas balu 
maturalnego, który uczniowie 
zorganizowali w  domu Wegne-
rów na  Nowym Rynku, spra-
wił profesorowi Sieczkowskiemu 
dużą radość. 

Zdzisław Pągowski był rów-
nież związany ze środowiskiem 
łowickiego PTTK, projektując 
m.in. znaczki imprez i plakaty. To 
właśnie obecny Zarząd Oddziału 
PTTK składał wniosek o jego po-
śmiertne uhonorowanie.  str. 25

W Łowickim Ośrodku Kultury, tuż po nadaniu tytułu Zdzisławowi Pągowskiemu, trójka jego dzieci – 
Janusz, Maria i Tomasz.
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ODESZLI OD NAS | 19.11. – 26.11.2021

  19 listopada: Natalia Rojek, 
l.81; Zofia Rutkowska, l.88; 
Andrzej Kapusta, l.70

  20 listopada: Wacława 
Gostyńska, l.75; Stanisław 
Górczyński, l.68; Adela Bojko, 
l.84; Krystyna Bazak, l.70.

  21 listopada:  
Józef Zieliński, l.88

  22 listopada: Aleksandra 
Bartos, l.85; Janina Plichta, 

l.75; Jan Ciesielski, l.79.
  23 listopada:  

Mieczysław Kołodziejski, l.81; 
Bolesław Pawłowski, l.67.

  24 listopada: 
Jerzy Dziędziela, l.84:  
Lucyna Napióra, l.82.

  25 listopada: Janina Szram, 
l.82; Konrad Siek, l.48.

  26 listopada:  
Danuta Brewińska, l.74.

REKLAMA
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Łowicz | Spotkanie uczestników akcji „Zjedz obiad z seniorem”

Było pysznie i sympatycznie
17 listopada w restauracji Na Poddaszu w Łowiczu spotkali się 
uczestnicy społecznej akcji „Zjedz obiad z seniorem”, której dwie edycje 
przeprowadzone zostały w Łowiczu jeszcze przed epidemią.  
Choć akcja, firmowana przez Urząd Miejski, z powodu epidemii  
nie jest kontynuowana, to osoby te mają ze sobą wciąż kontakt,  
ponieważ powstały między nimi prawdziwe więzi.

W spotkaniu udział wzięło 
8 wolontariuszy i  10 seniorów. 
Sponsorem był radny miejski 
Lech Aniszewski wraz z żoną – 
którzy ofiarowali gotówkę – oraz 
właściciele restauracji Na Podda-
szu, którzy dołożyli coś od  sie-
bie. Restauracja ta była też jednym 
z  sponsorów akcji „Zjedz obiad 
z seniorem”.

Bardzo zaangażowane w orga-
nizację spotkania były też dwie 
Agnieszki – Agnieszka Kołaczek 
oraz Agnieszka Dymek-Holbój. 
Jacek Rybus, który był koordy-
natorem akcji z ramienia Urzędu 
Miejskiego, podkreśla, że dla tych 

pań nie ma rzeczy niemożliwych. 
Jak w  zaangażują się w  jakąś 
ideę, to na  całego. Dla każdego 
z uczestników spotkania przygo-
towały one małą niespodziankę – 
pięknie zapakowane jabłka, do za-
brania na wynos. 

Dobre słowo ma też o innych 
wolontariuszach – Lechu Ani-
szewskim, Ewie Rześnej-Kukie-
le, Małgorzacie Sikorze, Mirosła-
wie Czubak – dla nich wszystkich 
ta akcja była ważna. Z  ich ini-
cjatywy grono to już wcześniej 
się spotykało, bo złożyli się ze 
swoich pieniędzy, żeby zapłacić 
za obiad.

– Relacje między seniorami są 
genialne – podkreśla Jacek Rybus. 
Na ostatnim spotkaniu były roz-
mowy, recytowanie wierszy, opo-
wiadanie kawałów i  śpiewanie 
łowickich piosenek. – Miło spę-
dziliśmy ten czas i snuliśmy pla-
ny kolejnych spotkań, ponieważ 
nie chcemy tracić ze sobą kontak-
tu. Chcielibyśmy np. zabrać senio-
rów na zwiedzanie pałacu w Nie-
borowie – dodaje.

W rozmowie z  nami mówi, 
że akcja, od  początku planowa-
na jako społeczna, faktycznie taką 
się ona stała, ponieważ zgroma-
dziła fajną grupę ludzi o wielkim 

sercu. Szacuje, że w akcji wzięło 
udział około 25-30 osób, z czego 
połowa to wolontariusze, połowa 
– seniorzy.

Koordynator wspomina też, że 
całej akcji nie byłoby, gdyby nie 
łowiccy restauratorzy, którzy ją 
sponsorowali. Miasto bowiem za-
akceptowało pomysł ówczesnej 
radnej miejskiej Kariny Sędkow-
skiej-Staszewskiej i  zdecydowa-
ło się wdrożyć „Zjedz obiad z se-
niorem” – ale nie przeznaczyło 
na to żadnych pieniędzy. – Uczy-
liśmy się razem tego wszystkiego, 
bo choć pomysł nie był nowy, bo 
podobne akcje były w innych mia-
stach, to nie obyło się bez proble-
mów, bo początkowo niektórzy 
nie rozumieli na czym ma to po-
legać. A przecież nie chodziło tyl-
ko o zjedzenie obiadu, ale o spę-
dzenie czasu z osobami starszymi, 
zwykle samotnymi.

Akcja została przerwana ze 
względu na  epidemię, restaura-

cje przecież zostały zamknięte, 
a seniorzy mieli obawy, czy mogą 
bezpiecznie wychodzić z domów. 
Teraz nie próbowano jej konty-
nuować w  pierwotnej formie, 
ponieważ gastronomia bardzo 
ucierpiała podczas kolejnych lock-
downów, a sytuacja epidemiczna 
wciąż jest niepewna. 

Lech Aniszewski powiedział 
nam, że zgłosił się do akcji przed 
2 laty wraz z  żoną i  mieli pod 
opieką starsze małżeństwo, ale 
kobieta zmarła, mężczyzna zo-
stał sam. Poprzez te spotkania 
uświadomił sobie jak trudno jest 
żyć starszym osobom gdy są sa-
motne – bo często jest tak, że ich 
dzieci i wnuki stąd już wyjecha-
ły. Wcześniej wiedział przecież, 
że takie osoby żyją wśród nas, ale 
jego perspektywa patrzenia na ich 
problemy zmieniła się gdy za-
czął z nimi regularnie się spoty-
kać, a każde z tych spotkań trwało 
około 2-3 godzin.

Chciał więc zrobić dla nich 
więcej. Gdy wygrał grant 10 tys. 
zł z Grupy Ekoenergia na zieleń 
w mieście, to dostał też nagrodę 
indywidualną 450 zł. Od razu po-
stanowił przeznaczyć ją na  cele 
społeczne – kolację dla seniorów 
i wolontariuszy. Do tej kwoty do-
dał jeszcze tyle, ile było trzeba. 

W czasie trwania akcji było tak, 
że tak on, jak i inni wolontariusze, 
chcieli, aby z akcji mogło korzy-
stać więcej seniorów, dlatego wo-
lontariusze często deklarowali, że 
sami za swój obiad zapłacą, aby 
restauracje fundowały obiad tylko 
seniorom, bo to przecież z myślą 
o nich organizowana była akcja.

Patrząc perspektywicznie, 
Lech Aniszewski uważa, że ak-
cja mogłaby być kontynuowa-
na, ale dobrze byłoby, aby miasto 
wsparło ją finansowo i przezna-
czyło pewną kwotę – chociaż 
na obiady dla seniorów. Planuje 
w tej sprawie złożyć interpelację 
na  grudniowej sesji Rady Miej-
skiej. Byłoby bowiem niezręcz-
nie kolejny raz prosić właścicieli 
restauracji, żeby dali coś za  dar-
mo – bo to mogłoby ich zniechę-
cić do tej czy innych akcji społecz-
nych.  mwk

Lech Aniszewski wraz z seniorem, z którym spotykał się w ramach akcji. 
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W spotkaniu wzięło udział 8 wolontariuszy akcji „Zjedz obiad z seniorem” i 10 seniorów. 
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Mocarzewo | Darów przybywa!

Wciąż można wesprzeć świąteczną zbiórkę
To już ostatnie dni, aby wesprzeć drugą edycję świątecznej 
zbiórki darów dla Zespołu Szkół i Placówek Specjalnych 
w Mocarzewie, którą organizuje Łowickie Stowarzyszenie 
„Razem Możemy Więcej”. W tym roku szczególnie 
potrzebny jest drobny sprzęt komputerowy, tj. klawiatury, 
myszki i monitory.

Paweł Kret powiedział nam, że 
ilość darów dostarczonych do sie-
dziby stowarzyszenia jest napraw-
dę imponująca. Można spodzie-
wać się, że będzie ich jeszcze 
więcej, ponieważ w  tegoroczną 
edycję akcji włączyły się również 
szkoły i przedszkola, które dowio-
zą zebrane przedmioty na  miej-

sce zbiórki pod koniec tygodnia. 
Wówczas okaże się, jak dużo ich 
jest.

Termin zakończona zbiórki 
upływa we wtorek, 30 listopada, 
ale stowarzyszenie będzie przyj-
mowało dary do  piątku włącz-
nie (3 grudnia). Należy je dostar-
czyć do  siedziby stowarzyszenia 

na  Starym Rynku w  Łowiczu, 
najlepiej po wcześniejszym umó-
wieniu się za pośrednictwem ma-
ila: rmwlowicz@wp.pl lub telefo-
nicznie: 880 622 422.

Siostry zmartwychwstanki pro-
wadzące ośrodek w Mocarzewie 
zgłosiły, że w  tym roku najbar-
dziej potrzebny jest sprzęt kom-
puterowy, tj. klawiatury, myszki 
i monitory.

W ramach akcji zbierana jest 
także żywność trwała (kasze, 
ryże, makarony, cukier, przypra-
wy, konserwy mięsne i  rybne, 
dania gotowe, przetwory mary-
nowane, dżemy, sosy, słodycze 

dla dzieci itp.) oraz artykuły che-
miczne (proszki i żele do prania, 
płyny myjące, mydła, szampony, 
pasty do zębów, chusteczki nawil-
żane itp.). Niezwykle potrzebne 
są także artykuły do pielęgnacji, 
których wykorzystuje się bardzo 
duże ilości. Stąd apel o dostarcza-
nie na zbiórkę prześcieradeł jed-
norazowego użytku/ochronnych 
oraz pieluch jednorazowego użyt-
ku typu pampers 5+ i  pielucho-
majtek.

Finał zbiórki i dystrybucja da-
rów do  ośrodka w  Mocarzewie 
planowane są na  najbliższą nie-
dzielę, 5 grudnia. aa

Tak wyglądał ubiegłoroczny finał Mikołajkowej Zbiórki dla Mocarzy  
z Mocarzewa. 
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Ogłoszenia

 PUNKTY PRZYJMOWANIA OGŁOSZEŃ DROBNYCH DO „NOWEGO ŁOWICZANINA”: BIURO OGŁOSZEŃ ŁOWICZ, UL. PIJARSKA 3A; BEDNARY, SKLEP P. PAPIERNIK 24A; BOBROWNIKI 27, SKLEP P. PACLER;  
BOLIMÓW, UL. FARNA 1 SKLEP „EWA”, P. PAPIERNIK; DOMANIEWICE, UL. GŁÓWNA 26, SKLEP P. JAKUBIAK; GĄGOLIN POŁUDNIOWY, SKLEP „KOS”; IŁÓW: PL. RYNEK STAROMIEJSKI 21; SKLEP P. PAPIEROWSKIEGO; KOCIERZEW PÓŁNOCNY: 
SKLEP „NA PÓŁNOCNYM” KURABKA 17A, SKLEP P. TOPOLSKIEJ; ŁOWICZ, OS. BRATKOWICE, KIOSK LOTTO; ŁYSZKOWICE, SKLEP „DUET”, UL. GMINNA 6; NIEBORÓW, AL. LEGIONÓW POLSKICH 18, SKLEP P. FIGATA; NOWA SUCHA 22, 
SKLEP P. SIEWIERY; OSMOLIN: UL. RYNEK 2, SKLEP P. SERWACH; UL. RYNEK 19, SKLEP SPOŻYWCZO-PRZEMYSŁOWY; PSZCZONÓW 147, SKLEP P. LIPIŃSKIEGO; SANNIKI, UL. WARSZAWSKA 183, SKLEP P. OLKOWICZ; SOBOTA, PL. ZAWISZY 
CZARNEGO 12, SKLEP P. BIŃCZAK; STACHLEW 113A, SKLEP P. WIERZBICKIEJ; STARY DĘBSK 6A, SKLEP SPOŻYWCZO-PRZEMYSŁOWY; ŚLESZYN, UL. GÓRNA 5, SKLEP SPOŻYWCZO-PRZEMYSŁOWY AGATKA;  ZAWADY 67, SKLEP P. 
SOKALSKIEJ; ZŁAKÓW BOROWY 139A, SKLEP P. PIECKI;
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samochodowe

kupno
��Kupię�każde�auto,�gotówka,�

najlepsze�ceny,�odbiór�natychmiastowy,�
sprawdź,�tel.�501‑032‑036.

��Kupię�każdy�samochód�cały�lub�
uszkodzony�bez�przeglądu,�bez�OC,�
tel.�793‑390‑074.

��Złomowanie�pojazdów‑�
każdy�zarejestrowany.�Odbiór.�
Zaświadczenia.�Rząśno�13.�99‑440�
Zduny,�tel.�602‑123‑360.

��Subiekt�Nieborów�Auto-
kasacja,�sprzedaż�części,�
tel.�(46)�838-55-41.

sprzedaż
��RENAULT�Clio,�1.5�diesel,�2006�rok,�

biały,�3‑drzwiowy,�tel.�692‑601‑689.

��FIAT�Panda,�1.1�benzyna,�2004�rok,�
212.000�km,�tel.�697‑435‑566.

��MAZDA�3,�tel.�601‑052‑050.

��FIAT�Panda,�1.1,�2007rok,�tel.�
606‑348‑077.

��OPEL�Astra�4,�1.7�diesel,�2004�rok,�
tel.�698‑189‑948.

��OPEL�Astra,�1,4�sedan�benzyna/
gaz,�1999�rok,�230000�km,�
1‑właściciel,�salon�Polska,�2�x�
AIRBAG,�3500�zł,�tel.�602‑855‑893.

��SEAT�Ibiza,�1.4,�2005rok,�tel.�
606‑348‑077.

��FIAT�Cinquecento,�2002�rok,�po�18,�
tel.�792‑951‑662.

��FIAT�Grande�Punto,�1.2�z�gazem,�
2009r.,�tel.�513‑375‑786.

��FIAT�seicento,�900,�2002r,�122000�
km,�tel.�602‑680‑766.

��NISSAN�Qashqai,�2013�rok,�stan�
bdb,�tel.�509‑323‑342.

��OPEL�Agila,�1.2�turbo�diesel,�2006�
rok,�tel.�792‑180‑011.

��OPEL�Astra�II,�1,2�benzyna,�1998�
rok,�tel.�516‑126‑025.

��OPEL�Corsa�C,�1.3,�2005�rok,�
160.000km�oraz�Opel�Corsa�1.3�
2006/2007r,�tel.�604‑706‑309.

��OPEL�Zafira,�1,8�benzyna/gaz,�
1999�rok,�stan�dobry,�tel.�667‑277‑321.

��PEUGEOT�307,�2.0�HDI,�2004�rok,�
hak,�tel.�508‑132‑773.

��PEUGEOT�508,�2,0,�2011�rok,�
22000�zł,�tel.�516‑199‑906.

��RENAULT�Clio,�2002�rok,�tel.�
504-074-180.

��RENAULT�Clio,�1.5�Diesel,�2009�
rok,�spalanie�4,7,�stan�bdb.,�tel.�
662‑162‑798.

��SEAT�Ibiza�III,�XII.2007,�96.000�km,�
tel.�508‑645‑425.

��SUZUKI�Alto,�1,0,�2009r,�117000�
km,�tel.�602‑680‑766.

��TOYOTA�Verso,�2.0�Diesel,�2012�
rok,�szary�metalik,�7‑osobowa,�tel.�
601‑509‑043.

��VW�Golf�V�Plus,�1,4�gaz,�2008r,�bogate�
wyposażenie,�w�rozliczeniu�mogę�
przyjąć�mniejszy,�tel.�604‑706‑309.

��VW�Passat,�6�skrzynia�diesel,�2007r,�
czarny�metalik,�bogate�wyposażenie,�
bezwypadkowy,�w�oryginale,�w�
rozliczeniu�mogę�przyjąć�mniejszy,�tel.�
513‑375‑786.

��FIAT�Marea,�tel.�725‑497‑327.

��Golf�IV,�1.6�16V,�2003r,�3.300zł,�tel.�
602‑584‑266.

��TOYOTA�Auris,�1.3,�2017r.,�
37.000km,�I�wł.,�salon�Polska,�tel.�
600‑944‑728.

inne
��Opony,�felgi�z�Niemiec,�hurtownia.�

Największy�skład�w�rejonie,�
klimatyzacja,�mechanika,�diagnostyka�
komputerowa,�dorabianie�kluczyków,�
Bratoszewice,�ul.�Łódzka�28,�www.
opony‑gaweda.pl,�tel.�(42)�719‑63‑08,�
tel.�505‑151‑701.

��Części�Scenic�II,�Astra�G,�Honda�
City,�tel.�693‑439‑431.

��Kupię�przyczepkę�samochodową�
lub�przyczepkę�campingową,�tel.�
793‑390‑074.

��Opony�zimowe�14�Fabia,�tel.�
661‑113‑607.

��Koplet�opon�zimowych�175/80/14,�
nowe,�tel.�509‑323‑342.

��Kupię�przyczepkę�samochodową,�
może�być�do�remontu,�tel.�
506‑355‑899.

motorowe

kupno
��Stare�motocykle,�motorowery,�tel.�

513‑185‑357.

sprzedaż
��Sprzedam�SUZUKI�Burgman�skuter�

400,�2005�rok,�przebieg�30000�km,�
tel.�795‑488‑850.

garaże

kupno
��Garaż�blaszany�3x5,�tel.�534‑258‑534.

nieruchomości

kupno
��Kupię�mieszkanie�w�Łowiczu,�tel.�

607‑343‑338.

��Przyjmę�ziemię�w�dzierżawę,�tel.�
693‑698‑295.

��Odkupię�mieszkanie�spółdzielcze�z�
zadłużeniem,�tel.�693‑032‑244.

��Kupię�grunty�rolne,�sad�w�gminie�
Głowno,�tel.�660‑217‑444.

sprzedaż
��Działka�5.600m2�Łowicz,�Górki‑

Łąkowa�(nr�geod.�5579/13),�media,�
40�zł/m2,�tel.�(46)�837‑54‑98.

��Działki�budowlane�Nieborów,�tel.�
607‑328‑032.

��Działka�budowlana�2150�mkw.,�
Mysłaków,�media,�tel.�665‑981‑200.

��Działka�budowlana�600�mkw.,�
Klickiego�42,�tel.�502‑163‑313.

��Sprzedam�dom�185�m2:�Łowicz,�ul.�
Szafirowa�20,�stan�surowy�zamknięty,�
tel.�607‑783‑907,�po�16:00.

��Sprzedam�lub�wynajmę�dom�oraz�
magazyn�chłodnię,�Strzelcew,�tel.�
603‑653‑001.

��Sprzedam�mieszkanie�48mkw.,�II�
pietro,�Bratkowice,�tel.�664‑991‑025.

��Dwie�działki�po�3.330�mkw.,�
Jasionna,�blisko�PKP,�PKS,�media�w�
drodze,�cena�jednej�działki�63000�zł,�
tel.�692‑349‑159.

��Sprzedam�łąkę�położoną�między�
Urzeczem�a�Chruślinem,�powierzchnia�
1,17ha,�tel.�668‑409‑727.

��Sprzedam�lub�wynajmę�mieszkanie�
39,5�mkw.,�centrum�Łowicza,�
tel.�(46)�838‑11‑42,�wieczorem.

��Sprzedam�mieszkanie�50�mkw.,�
I�piętro,�Łowicz,�Konopnickiej,�tel.�
607‑328‑028.

��Sprzedam�hektar�ziemi,�tel.�
601‑303‑852.

��Sprzedam�działkę�ok.�1ha�Łowicz�
(od�Warszawskiej�do�Poznańskiej),�tel.�
577‑149‑205.

��Działka�budowlano‑rekreacyjna�
Ziewanice‑Sopel,�11.500�mkw.,�
wodociąg,�prąd,�podzielona�na�4�
mniejsze,�cena�za�całość�30�zł/mkw.,�
pojedyńczej�35�zł/mkw.,�tel.�788‑
551‑990,�wieczorem.

��Sprzedam�pół�bliźniaka�w�stanie�
surowym�zamkniętym,�tel.�609‑
009‑558,�po�16.00.

��Mieszkanie�60�mkw.,�os.�
Broniewskiego,�tel.�507‑852‑140.

��Działka�budowlana�w�
Głownie�920�mkw.,�kanalizacja�
i�woda�w�pasie�drogowym,�tel.�
601-825-908.

��Sprzedam�mieszkania,�
pomieszczenia�gospodarcze,�Psary,�
tel.�514‑529‑618.

��Działka�budowlana,�Lisiewice�Duże,�
tel.�609‑541‑312.

��Sprzedam�mieszkanie�na�parterze�
48,17�mkw,�Łowicz,�os.�Starzyńskiego,�
tel.�511‑835‑103.

��Sprzedam�lub�wynajmę:�
wulkanizacja�z�budynkami,�
Napoleońska�6,�Łowicz,�tel.�
502‑163‑313.

wynajem
��Do�wynajęcia�mieszkanie�

Łowicz,�Dabrowskiego,�parter,�tel.�
694‑831‑014.

��Przyjmę�grunty�orne�w�dzierżawę,�
tel.�693‑944‑068.

��Wypuszczę�w�dzierżawę�łąki,�tel.�
791‑391‑697.

��Wynajmę�2‑pokojowe�mieszkanie�
os.�Starzyńskiego�dla�jednej�osoby�
pracującej,�niepalącej.�Umowa�najem�
okazjonalny.�1400�zł�+�media,�tel.�
505‑187‑576.

kupno�różne
��Kupię,�odbiorę�złom,�alternatory,�

rozruszniki,�silnki,�skrzynie,�kable,�
elektronikę,�aluminium,�miedź,�
atrakcyjne�ceny,�tel.�605‑695‑882.

��Kupię�orzechy�włoskie,�tel.�
608‑613‑658.

��Szukam�nowego�eternitu�
drobnofalistego,�tel.�502‑935‑910.

sprzedaż�różne
��Drewno�kominkowe,�opałowe�

(workowane).�Skrzynki�
uniwersalki,różne�wymiary,�klepki.�
Producent,�tel.�501‑658‑261.

��Sprzedam�przepusty�betonowe,�tel.�
696‑008‑528.

��Choinki�Bożonarodzeniwe,�tel.�
733-413-513.

��Oddam�drzewo�jabłonkowe�
w�zamian�za�wykarczowanie�
sadu,�okolice�Patoki,�Kozłów,�tel.�
664‑324‑016.

��Drewno�opałowe�sosna,�tel.�
505‑611‑435.

��Szlifierka�+do�cięcia�metalu�2w1;�
silnik�4�kW�z�przewodem�25m;�mufa�
na�siłę,�tel.�606‑212‑846.

��Betoniarkę�150,�tel.�795‑488‑850.

��Skrzynki�uniwersalki�i�1,�tel.�
662‑142‑726.
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��Sprzedam�pocięte�metrowe�kawałki�
świeżej�brzozy,�tel.�603‑728‑097.

��Parnik�elektryczny�100�litrowy,�
nieużywany,�tel.�609‑325‑990.

��Oddam�stare�drzewa�wraz�z�
korzeniami�z�sadu�za�uporządkowanie,�
tel.�605‑426‑231.

��Piec�c.o.,�dwukółka,�tel.�794‑706‑491.

��Kuchnia�węglowa�biała,�stan�bdb,�tel.�
792‑749‑319.

��Sprzedaż�choinek�świerkowych,�
Kompina�42,�tel.�697‑240‑268.

��Drewno�opałowe�olcha,�sosna,�tel.�
791‑391‑697.

��Piec�CO,�kuchnia�gazowa,�tel.�
693‑054‑784.

��Sprzedam�meblościankę,�tel.�
665‑502‑570.

��Schody�dębowe,�tel.�723‑778‑303.

��Oddam�gałęzie�z�wycinki�2ha�lasu,�
tel.�500‑265‑542.

��Telewizor�40�cali�sdb,�tel.�
733‑199‑530.

��Sprzedaż�choinek,�hurt,�detal,�
świerki�srebrne,�tel.�501‑742‑650.

��Sprzedam�choinki�
bożonarodzeniowe,�Bednary,�tel.�
535‑666‑375.

praca
dam�pracę

��Zatrudnię�do�pizzerii�w�Łowiczu�
kierowcę,�praca�na�stałe�bądź�
weekendowo,�tel.�885‑353‑500,�
504‑859‑387.

��Zatrudnię�tynkarza,wysokie�
zarobki,�tel.�695‑843‑743.

��Zatrudnię�hydraulika,�pomoc�
hydraulika,�tel.�691‑991‑000.

��Przyjmę�do�pizzerii�barmankę�oraz�
pomoc�kuchenną,�praca�w�Łowiczu,�
tel.�504‑859‑387,�885‑353‑500.

��Do�ochrony�z�orzeczeniem�o�
niepełnosprawności,�umowa�o�pracę,�
tel.�533‑325‑452.

��Zatrudnię�kierowcę�kat.�C+E�
na�trasach�międzynarodowych.�
Każdy�weekend�w�domu,�tel.�
601‑720‑805.

��Zatrudnimy�instalatorów�
wentylacji�i�klimatyzacji,�możliwość�
przyuczenia,�tel.�692‑370‑612.

��Zatrudnię�szwaczki,�dzianina,�
praca�cały�rok,�jedna�zmiana,�tel.�
518‑203‑421.

��Zatrudnię�pracowników�
ogólnobudowlanych,�tel.�783‑997‑688.

��Szwaczki�zatrudnię,�jedna�
zmiana,�stała�praca�w�Głownie,�tel.�
602‑457‑089.

��Biuro�rachunkowe�w�Łowiczu�
zatrudni�księgową,�emeryta�lub�
rencistę�na�kilka�dni�w�miesiącu,�mail:�
biurogrosik.1@gmail.com,�tel.�(46)�837‑
42‑46,�tel.�605‑578‑502.

��Zatrudnię�kierowcę�C+E�z�
doświadczeniem�w�ruchu�krajowym�
(naczepa‑chłodnia).�Dobre�zarobki,�
wolne�weekendy,�tel.�668‑946‑210.

��Kierownik�GOPS�w�Kiernozi�
zatrudni�pracownika�socjalnego,�
tel.�(24)�277‑91‑03.

��Zatrudnię�do�dociepleń,�
tygodniowe�rozliczenia,�tel.�
500‑583‑446.

��Pracowników�do�wykończenia�
pomieszczeń,�tel.�600‑575‑945.

��Zatrudnię�stolarza,�pomocnika�
stolarza�do�prostych�konstrukcji�
drewnianych,�tel.�607‑701‑177.

��Zatrudnię�pracowników�do�
prac�budowlanych�z�Głowna,�tel.�
601‑321‑914.

��Zatrudnimy�kelnerkę�na�
popołudnia�lub�weekendy,�tel.�
604‑394‑133.

��Zatrudnię�fryzjera�do�nowo�
otwartego�salonu,�tel.�507‑081‑037.

��Zatrudnię�pomoc�mechanika�
maszyn�rolniczych,�mile�widziana�
umiejętność�malowania,�mycia,�tel.�
608‑420‑169,�692‑601‑689.

��Zatrudnię�kierowcę�kat.�B�w�ruchu�
międzynarodowym,�system�tras�2/1,�
tel.�534‑704‑764.

��Zatrudnię�w�gospodarstwie�rolnym�
(bydło�mleczne),�gmina�Zduny,�tel.�
507‑454‑232.

��Zatrudnię�osobę�na�stanowisko�
kadrowo‑płacowe,�tel.�606‑824‑699.

��Zatrudnię�pracownika�do�prac�
wykończeniowych�z�okolic�Głowna,�
Strykowa�i�Bratoszewic,�8‑godzinny�
tryb�pracy,�pełny�etat,�tel.�695‑441‑172.

��Zatrudnię�panią�do�pracy�w�szklarni�
Bratoszewice,�tel.�660‑100‑727.

��Zatrudnię�ekspedientki�do�pracy�w�
sklepie�spożywczym�na�pełny�etat�lub�
pół�etatu�i�na�staż,�tel.�512‑088‑422.

��Zatrudnię�pracowników�
ogólnobudowlanych,�tel.�721‑136‑023.

��Hurtownia�budowlana�
w�Strykowie�zatrudni�na�
stanowisko�sprzedawcy.�Dobre�
wynagrodzenie,�tel.�601‑153‑348.

��Zatrudnię�pracownika�do�prac�
wykończeniowych�lub�współpracy,�tel.�
509‑299‑676.

��Zatrudnię�do�zbioru�jabłek,�
Bednary,�tel.�692‑882‑448.

��Zlecę�proste�przeszycia�
podkoszulek�i�kaleson�
chałupnikom�i�zespołom�
chałupników,�daję�przędze�i�nici�do�
szycia,�Głowno,�tel.�784‑508‑050.

��Ślusarz�‑�spawacz�migomat,�złota�
rączka�‑�na�stałe,�dorywczo,�tel.�
501‑930‑953.

remontowo‑
budowlane
usługi

��Układanie�kostki�brukowej,�tel.�
667‑837‑817.

��Tynki�maszynowe,�tel.�730‑679‑727.

��Ogrodzenia�‑�montaż,�panele,�siatka,�
itp.,�tel.�606‑303‑471.

��Układanie�kostki�brukowej,�opaski�
wokół�nagrobków,�tel.�667‑189‑380.

��Wykonwyanie�pokryć�dachowych�i�
konstrukcji,�tel.�609‑846‑316.

��Tynki�tradycyjne,�z�piaskiem�
kwarcowym,�wylewki,�solidnie,�tel.�
501‑931‑961.

��Usługi�minikoparką,�przeciski�kretem,�
tel.�668‑591‑725.

��Malowanie,�tel.�514‑347‑542.

��Bramy�garażowe,�wrota,�drzwi,�
ogrodzenia,�bramy,�montaż�ogrodzeń,�
tel.�506‑771‑822.

��Tynki�maszynowe,�wysoka�jakość,�
darmowa�wycena,�tel.�695‑843‑743.

��Okna:�naprawa,�regulacja,�tel.�
609‑135‑411.

��Tynki�tradycyjne,�tel.�795‑015‑274.

��Tynki,�tel.�575‑661‑940.

��Stolarstwo,�drzwi,�schody,�tel.�
663‑777‑006.

��Remonty,�tel.�663‑987‑289.

��Docieplanie�budynków,�elewacje,�
struktury:�agregatem.�Tanio,�szybko,�
solidnie,�tel.�607‑612‑176.

��Docieplanie�budynków,�gładzie,�
malowanie,�płyty�k/g,�panele�
podłogowe�i�ścienne,�glazura,�terakota,�
tel.�607‑343‑338.

��Malowanie,�gipsowanie,�panele�
podłogowe,�zabudowa�karton/gips,�
płytki,�tel.�790‑294‑337.

��Ocieplenia�budynków,�tel.�
739‑021‑981.

��Remonty�wykończenia�od�A‑Z,�tel.�
739‑021‑981.

��Krycie�dachów,�drobne�przebudowy,�
tel.�788‑154‑202.

��Kominy�z�klinkieru,�podbitki�
dachowe,�tel.�788‑154‑202.

��Panele�podłogowe,�montaż,�tel.�
788‑154‑202.

��Malowanie,�gipsowanie,�tapetowanie,�
panele,�płyta�G/K,�wykańczanie�
poddaszy,�tel.�535‑466‑501.

��Wykończenia�wnętrz,�adaptacja�
poddaszy,�płyty�K/G,�malowanie,�
panele�podłogowe,�itp,�tel.�
513‑985‑412.

��Remonty�mieszkań,�tel.�532‑115‑111.

��Płytki,�remonty�mieszkań,�tel.�
666‑152‑315.

��Docieplenia�budynków,�
murowanie,�tel.�513‑985‑412.

��Wylewki�agregatem�mixokret,�tel.�
513‑985‑412.

��Malowanie,�gładź,�glazura,�tel.�
668‑026‑851.

��Wykończenia�wnętrz,�tel.�
607‑168‑196.

��Rozbiórki�i�wyburzenia�budynków�
kompleksowo�od�A�do�Z,�tel.�
665‑412‑890.

��Stawianie�garaży,�przybudówek,�
wykończenia,�dachy,�tel.�500‑265‑542.

��Malowanie�mieszkań,�adaptacja�
poddaszy,�tel.�693‑208‑999.

sprzedaż
��Dachy,�rynny,�akcesoria,�tel.�

513‑019‑010.

��Blachy�Ruukki,�tel.�513‑019‑010.

��Blachy�Bud‑Mat,�tel.�513‑019‑010.

��Blachy�Pruszyński,�tel.�513‑019‑010.

��Płyta�warstwowa�(PIR),�tel.�
513‑019‑010.

usługi�
instalacyjne

��Hydraulika�kompleksowo,�tel.�
601‑818‑310.

��Usługi�hydrauliczne:�kompleksowo.�
Przeciski�podziemne,�przyłącza�
wod.‑kan.,�usługi�koparko‑ładowarką,�
oczyszczalnie�przydomowe,�również�
jako�podwykonawca,�tel.�601‑379‑355.

��Usługi�hydrauliczne,�spawalnicze,�
mechaniczne.�Złota�rączka,�tel.�
506‑891‑289.

��Vertal:�żaluzje�poziome,�pionowe,�
rolety�materiałowe,�rzymskie,�siatki�
przeciw�owadom.�Produkcja,�montaż,�
tel.�602‑736‑692.

��Drobna�hydraulika,�biały�montaż,�tel.�
535‑466‑501.

��Montaż�anten�satelitarnych�
i�naziemnych.�Gmina�Zduny�i�
okolice,�tel.�889‑148‑039.

�� Instalacje�elektryczne:�nowe,�
przeróbki,�remonty,�awarie,�tel.�
605‑239‑340.

��Usługi�elektryczne,�tel.�509‑838‑364.

usługi�inne
��Wycinka�drzew,�usługi�

podnośnikami�koszowymi�
27‑metrowymi,�tel.�668‑591‑725.

��Rozdrabnianie�gałęzi,�wycinka�
drzew,�zakrzaczeń,�koszenie�traw�i�
prace�ogrodnicze,�tel.�667‑732‑751.

��Wycinka�drzew,�tel.�
696‑008‑528.

��Cięcie�drzew�niebezpiecznych,�
pielęgnacja�zieleni�i�ogrodów,�tel.�
782‑718‑483.

��Wynajmę�salę�do�60�osób�na�
imprezy�okolicznościowe�(kuchnia,�
toaleta,�zastawa),�tel.�605‑695‑882.

��Wynajmę�nagłośnienie�i�
oświetlenie�estradowe,�tel.�
605‑695‑882.

��Komputerowe�przepisywanie�tekstów�
/�rękopisów,�skanowanie�zdjęć,�
transkrypcja�nagrań�i�inne.�Kontakt:�
pisanie@op.pl,�tel.�794‑060‑711.

��Okna:�naprawa,�regulacja,�tel.�
609‑135‑411.

��Odnawianie�wanien,�tel.�
600‑979‑826.

��Naprawa�telewizorów,�Łowicz�
Topolowa�19,�tel.�(46)�837‑70‑20,�tel.�
728‑227‑030.

matrymonialne
��Poznam�miłą�kobietę,�sms,�tel.�

606‑735‑889.

��Samotna�niezależna�Pani�lat�50�
pozna�wolnego�Pana�od�50�do�60�
lat,�który�nie�szuka�przygód,�tel.�
889‑129‑902.
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nauka
��Język�angielski,�niemiecki,�tel.�

782‑613‑909.

��Angielski,�matematyka,�tel.�
607‑440‑582.

��Prace�licencjackie,�magisterskie�
‑�pomoc�redakcyjna�i�korekta,�
przepisywanie�tekstów�/�rękopisów,�
skanowanie�zdjęć,�transkrypcja�
nagrań.�Kontakt:�pisanie@op.pl,�tel.�
794‑060‑711.

��Matematyka,�tel.�601‑303‑279.

��Matematyka,�angielski,�tel.�
515‑459‑141.

rolnicze – kupno
płody rolne

��Kupię�każde�zboże,�odbiór�własnym�
transportem,�tel.�783‑112‑512.

��Skup�zboża,�auto�samozaładowcze,�
tel.�607‑202‑732.

��Kupię�zboże,�tel.�508‑471‑814.

��Kupię�zboże,�tel.�604‑634‑249.

��Zboże�kupię,�tel.�693‑157‑117.

��Skup�zbóż�paszowych:�jęczmień�
970�zł,�pszenżyto�970�zł,�pszenica�
1110�zł,�żyto�900�zł,�owies�720�zł�
transport/załadunek,�Leśniczówka�k./
Soboty,�tel.�505‑406‑917.

��Skup�zboża�paszowego,�odbiór,�tel.�
726‑721‑037.

��Kupię�zboże�paszowe,�tel.�
668‑478‑617.

��Kupię�jęczmień�paszowy,�tel.�
693‑253‑063.

hodowlane
��Kupię�byczki,�jałówki�do�dalszego�

chowu,�tel.�515‑121‑410.

maszyny
��Kupię�C‑328,�C‑330,�C‑360,�C‑355,�

C‑380,�MTZ,�MF‑255,�T‑25�Władimirec�
bez�dokumentów,�do�remontu,�tel.�
502‑939‑200.

��Kupię�przyczepę,�tel.�662‑240‑085.

��Kupię�kopaczkę,�owijarkę,�
sadzarkę,�globogryzarkę,�talerzówkę,�
ładowcz�Trol,�siewnik,�rozsiewacz,�tel.�
515‑710‑848.

��Kupię�przyczepę�wywrotkę,�tel.�
605‑084‑979.

��Kupię�Tura�do�C‑360,�tel.�
792‑896‑162.

inne
 �Wezmę w dzierżawę grunty 

rolne, tel. 733‑413‑513.

rolnicze ‑ 
sprzedaż
płody rolne

��Ziemniaki�jadalne,�Sierżniki,�tel.�
605‑128‑019.

��Nasiona�bobu�Bachus,�1�rok�po�
centrali,�tel.�604‑291‑850.

��Sprzedam�wysłotki,�tel.�
665‑103‑042.

��Siano,�tel.�605‑266‑154.

��Sprzedam�otręby�jęczmienne,�tel.�
668‑478‑617.

��Ziemniaki�jadalne�Lili,�Belmonda,�
Tajfun,�worki�15kg,�tel.�733‑413‑513.

��Ziemniaki�na�paszę,�tel.�
502‑498‑184.

��Sprzedam�słomę�ze�stodoły,�
możliwość�transportu,�tel.�
605‑657‑256.

��Nasiona�bobu,�tel.�576‑848‑274.

��Sprzedam�nasiona�bobu,�tel.�
693‑698‑295.

��Sprzedam�słomę,�tel.�793‑015‑744.

��Słoma�ze�stodoły,�sianokiszonka,�
tel.�785‑122‑857.

��Prosięta,�tel.�666‑058‑417.

��Baloty�siana,�tel.�880‑454‑989.

��Sprzedam�baloty�sianokiszonki,�tel.�
608‑691‑072.

��Sprzedam�bób,�tel.�782‑583‑272.

��Pszenica,�mieszanka,�tel.�
788‑278‑657.

��Siano�kostka,�tel.�512‑179‑465.

��Sprzedam�jęczmień�2�tony,�tel.�
607‑748‑468.

��Sadzeniaki�Ignacy,�duże�ilości,�tel.�
795‑629‑994.

��Pszenżyto,�pszenica,�tel.�
669‑419‑342.

��Sprzedam�łubin�słodki,�
szerokolistny,�żółty,�tel.�502‑436‑234.

��Sprzedam�sianokiszonkę,�tel.�
664‑713‑851.

hodowlane
��Sprzedam�jałówkę�cielną�Simental,�

wycielenie�5.12,�tel.�501‑291‑914.

��Sprzedam�prosiaki,�tel.�664‑196‑280.

��Sprzedam�jałówkę�z�cielakiem,�tel.�
732‑416‑266.

��Sprzedam�duże�prosięta�mięsne,�tel.�
607‑150‑316.

��Cielaki�żarłaki,�tel.�518‑647‑407.

��Jałówki�do�zacielenia,�tel.�
518‑647‑407.

��Sprzedam�dwie�jałówki�roczne,�tel.�
517‑669‑648.

��Sprzedam�jałówkę,�tel.�504‑667‑151.

��Sprzedam�jałówka�na�wycieleniu,�
grudzień,�tel.�663‑491‑133.

��Sprzedam�byczki,�tel.�667‑248‑227.

��Jałówki�hodowlane�cielne,�likwidacja�
stada,�tel.�604‑432‑909.

��Prosiaki,�tel.�517‑912‑224.

��Ogierek�10�miesięcy,�żróbka�6�
miesięcy,�tel.�721‑302‑440.

��Sprzedam�jałówkę�MF�14�
miesięczną�do�zacielenia,�tel.�
697‑054‑250.

��Sprzedam�prosiaki,�tel.�782‑718‑904.

��Sprzedam�jałówkę�na�wycieleniu,�
tel.�692‑912‑891.

��Prosięta,�tel.�600‑180‑773.

��Sprzedam�jałówki�wysokocielne�
Simental,�tel.�503‑562‑330.

��Sprzedam�prosięta,�tel.�736‑985‑177.

��Sprzedam�jałówkę�na�wycieleniu,�
Dąbkowice�Dolne,�tel.�783‑066‑397.

��Sprzedam�prosięta,�tel.�782‑583‑272.

��Prosięta�10szt,�waga�ok.�30kg,�
150zł/szt,�tel.�723‑958‑499.

��Gęsi�z�wolnego�wychowu,�
5‑miesięczne,�tel.�605‑695‑882.

��Sprzedaż�kur�rocznych,�tel.�
518‑407‑446.

��Sprzedam�2�byczki,�tel.�792‑858‑895.

��Jałówka�wysokocielna�biało‑
czerwona,�obora�pod�oceną,�tel.�
609‑423‑118.

��Sprzedam�3�jałówki�cielne�i�krowę�
pierwiostkę,�likwidacja�stada,�tel.�
513‑423‑387.

��Jałówka�cielna,�tel.�795‑629‑994.

��Pięć�małych�byczków,�jedna�
jałoszka,�tel.�725‑440‑981.

��Jałoszka,�tel.�604‑245‑140.

��Sprzedam�jałówkę�na�wycieleniu,�tel.�
531‑264‑414.

��Jałówka�cielna,�cielaki�roczne,�
półroczne�jałoszki,�byczki,�tel.�
663‑972‑056.

��Sprzedam�byczki,�tel.�511‑611‑296.

��Sprzedam�krowy�mleczne�+�
jałówki�wysokocielne�20�sztuk,�tel.�
795‑088‑317.

��Cielak,�byczek,�tel.�663‑491‑197.

��Sprzedam�byczka�czarno‑białego,�
tel.�505‑319‑895.

��Sprzedam�cielaka�byczka�mięsnego,�
tel.�603‑753‑990.

maszyny
��Kupię�kombajn�(Bolko,�Anna,�

Karlik),�sadzarkę,�troll,�rozrzutnik,�
kopaczkę,�prasę�kostkującą,�inne,�tel.�
511‑713‑596.

��Łuparka�do�drewna,�tel.�
513‑666‑808.

��Sprzedam�basen�1000l,�300l,�
opryskiwacz�350l,�tel.�695‑130‑433.

��Sprzedam�schładzalnik�do�mleka�
1100�l,�tel.�608‑712‑627.

��Pług�zagonowy�i�obrotowy�na�
resorze�Kverneland,�rozsiewacz�
nawozu�Amazone,�przyczepa�18t�
3‑stronny�wywrot,�tel.�663‑931‑810.

��Talerzówka�duża,�rozrzutnik�
Fortschritt,�tel.�665‑103‑042.

��Siewnik�Hassia�2,5m,�pług�
3‑skibowy�Huard,�rozsiewacz�800kg�
Rotina,�agregat�uprawowo‑siewny�
3,6m,�tel.�886‑135‑119.

��Sprzedam�gałęziarkę�stacjonarną�
5,5KW,�warmianka�2�przerobiona�do�
mięty,�tel.�532‑874‑075.

��Sprzedam�rozrzutnik�2‑osiowy�na�
resorach,�stan�bdb,�tel.�502‑140‑481.

��Pług�obrotowy�4‑skibowy,�tel.�
733‑413‑513.

��Pług�obrotowy�Krone�3+1,�tel.�
669‑084‑727.

��Przyczepa�samozbierająca�Krone�
(noże,�rotor);�przyczepa�Autosan�D‑43,�
tel.�600‑523‑438.

��Siewnik,�talerzówka,�tel.�
509‑853‑384.

��Dłużyca�do�siana,�rozrzutnik�
2‑osiowy,�talerzówka,�tel.�791‑785‑230.

��Siewnik�Poznaniak�2,7�m,�tel.�
693‑088‑990.

��Bizon�Z‑56,�cyklop,�Ursus�
U‑902,�prasa�Z‑224,�beczka�2000l,�
rozrzutnik�obornika,�przyczepa�8t,�tel.�
512‑179‑465.

��Sprzedam�maszyny�rolnicze,�tel.�
889‑910‑334.

��Prasa�Claas�Roland�46,�pług�
4‑skibowy�obrotowy�Kverneland�
na�resorze,�agregat�uprawowy�3,2,�
rozrzutnik�obornika�6‑tonowy,�cyklop,�
owijarka,�tel.�667‑069‑481.

��Pług�2‑skibowy,�dojarka,�tel.�
665‑778‑444.

��Brony�3,�beczka�1.200�litrów�
aluminiowa,�tel.�604‑245‑140.

��Rozsiewacz�Rauch,�tel.�
692‑387‑028.

��Zgrabiarka�karuzelowa�4,20m�
szerokości,�tel.�600‑822‑089.

��Kupię�rozrzutnik,�przyczepę,�może�
być�do�remontu,�C‑360,�C‑328,�C‑330,�
tel.�506‑355‑899.

��Pług�2‑skibowy�grudziądzki,�
kultywator�13,�śrutownik�walcowy,�
Mauzer�1.000�litrów,�tel.�605‑762‑800.

��Sprzedam�tanio�pług�3‑skibowy�
Unia�Tur�na�wysokiej�słupicy,�ciągnik�z�
turem�3‑sekcyjnym,�ciągnik�C‑360,�tel.�
609‑562‑159.

��Sprzedam�2�duże�przekładnie�
kątowe�do�redlera�lub�wyciągu�
obornika,�tel.�510‑236‑954.

inne
��Sprzedam�oponę�10‑28,�tel.�

780‑113‑319.

 �Obornik bydlęcy z dowozem, tel. 
726‑121‑861.

��Obornik�kurzy,�tel.�692‑882‑448.

��Basen�do�mleka�1.400l�AlfaLaval,�
tel.�600‑822‑089.

rolnicze ‑ usługi
��Białkowanie�obór,�tel.��

518‑168‑598.

��Zrobię�bramy�do�stodoły,�
garażu,�obory�oraz�ogrodzenia,�tel.�
505‑928‑735.

��Piaskowanie�maszyn�rolniczych,�
ogrodzeń,�przyczep,�felg,�tel.�
724‑144‑176.

��Okna:�naprawa,�regulacja,�tel.�
609‑135‑411.

zwierzęta

kupno
��Pies�duży�wilczur�potrzebny,�sms,�

tel.�606‑735‑889.

sprzedaż
��Szczeniaki�owczarka�niemieckiego,�

11�tygodni,�zaszczepione,�
odrobaczone,�tel.�663‑428‑181.

��Szczenięta�owczaka�niemieckigo,�
tel.�514‑414‑294.

��Pekińczyki,�tel.�604‑436‑938.

��Owczarek�niemiecki�krótkowłosy,�
Kiernozia,�tel.�517‑567‑535.

��Owczarek�niemiecki�roczny�i�
szczenięta,�tel.�518‑767‑883.

��Sprzedam�szczeniaka�owczarka�
niemieckiego�‑�suczka,�tel.�
608‑431‑759.

��Hodowla�owczarka�niemieckiego,�
szczenięta,�tel.�660‑854‑640.

��Szczeniaki�owczarka�niemieckiego,�
tel.�691‑355‑728.

��Sprzedam�gołębie�pawliki,�tel.�
661‑907‑680.

��Oddam�mieszańce�owczarki�
podhalańskie,�tel.�661‑907‑680.
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apteki
 �Dyżury nocne w Głownie: 
czwartek, 2 grudnia:  
ul. Sikorskiego 45/47, tel. 42 719-10-28
piątek, 3 grudnia:  
ul. Zgierska 27, tel. 736-697-733
sobota, 4 grudnia: 
ul. Swoboda 17, tel. 42 685-78-11
niedziela, 5 grudnia: 
ul. Sikorskiego 59, tel. 42 710-12-99
poniedziałek, 6 grudnia:  
ul. Łowicka 38 A, tel. 42 719-21-31
wtorek, 7 grudnia:  
Kopernika 19, tel. 42 719-20-12
środa, 8 grudnia:  
ul. Młynarska 1, tel. 42 716-45-95
 �Dyżury w Strykowie:  
niedziela, w godz. 9–14.00: pl. Łukasiń-
skiego 15, tel. 42 719-80-85
 �Pozostałe apteki w Strykowie:
ul. Kolejowa 11, tel. 42 719-83-20
ul. Targowa 16, tel. 42 719-86-89
ul. Kolejowa 33, tel. 42 719-81-48
 �Bratoszewice, tel. 42 719-65-25
 �Popów Głowieński 35,  
tel. 42 719-57-57

dyżury przychodni
 �Przychodnia Rejonowa w Głownie,  
ul. Kopernika 19, tel. 42-719-10-92
 �Przychodnie w Strykowie:  
ul. Kościuszki 27: tel. 42-717-45-15 
ul. Targowa 16: tel. 42-719-92-30
 �Punkt Konsultacyjny ds. Uzależnień  
i Przemocy w Rodzinie: 42-719-26-46
 �Punkt Informacyjno-Konsultacyjny ds. 
Przeciwdziałania Przemocy  
i dla Osób w Kryzysie – Stryków,  
ul. Tadeusza Kościuszki 31;  
czynny: pon. i śr. w godz. 16-18

ważne telefony
 �Wojewódzki Telefon Wsparcia  
dla Seniorów 42 20 819 99 w ramach 
pomocy osobom starszym w okresie 
pandemii Covid-19
 �Policja 997 alarmowy,  
w Głownie 47 842 54 11;  
w Strykowie: 42-719-80-07; 
w Zgierzu: 47 842-52-00
 �Straż pożarna: telefon alarmowy: 998,  
w Głownie 42-719-10-08,  

w Strykowie 42-719-82-95
 �Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 �Pogotowie wodno-kanalizacyjne 
w Głownie 42-719-16-39
 �Pogotowie energetyczne  
w Strykowie 42-719-80-10,  
w Zgierzu 42-675-10-00.
 �Sanepid w Zgierzu 42 714 02 53
 � Informacja PKS 42-631-97-06
 �Taxi w Głownie 42-719-10-14
 �Nieodpłatna pomoc prawna  
– 785-050-293;  
punkt w Głownie 665-530-294;  
punkt w Zgierzu 665-530-518.
 �Nieodpłatna pomoc prawna  
w Strykowie: tel. 65-529-866;  
Punkt Informacyjno-Konsultacyjnym  
ds. Przeciwdziałania Przemocy i dla 
Osób w Kryzysie ul. Tadeusza Kościuszki 
31, czynny: pon., śr. w godz. 16.00-18.00.
 �Powiatowy Rzecznik Konsumentów 
887 658 459.

msze św. w niedziele
 �Parafia św. Jakuba w Głownie: 7.00, 
9.00, 10.30, 12.00, 18.00
 �Parafia św. Maksymiliana w Głow-
nie: 8.00, 9.30, 11.30, 16.00

 �Parafia św. Barbary w Głownie: 
7.00, 9.00, 11.00, 17.00
 �Parafia w Dmosinie:  
7:30, 10, 12, 18:00
 �Parafia Św. Marcina w Strykowie: 
8:00, 9:30, 11:00, 18:00

muzea i wystawy
 �Muzeum Żołnierza Polskiego  
– ekspozycja umundurowania  
i ekwipunku żołnierzy z I i II wojny  
światowej; Dmosin 2a, tel. 504-327-183.
 �Galeria Sztuki Współczesnej  
Bank&DM – wystawy indywidualne  
i zbiorowe; Głowno, ul. Młynarska 5/13,  
I piętro budynku Banku Spółdzielczego.
 �„Milczenie” – wystawa foto-grafik  
Marcina Jędrzaka, zorganizowana  
w ramach 8. Festiwalu Grafiki  
Artystycznej GRAFIKALIA 2021  
czynna od 22 listopada do 31 grudnia, 
MOK w Głownie, wstęp wolny.

koncerty
 �Sobota, 4 grudnia:
godz. 10.00 – II Przegląd Kolęd  

i Pastorałek „Hej kolęda, kolęda...”  
– Dom Kultury w Niesułkowie.

inne
 �Niedziela, 5 grudnia: 
godz. 18.00 – cykl prelekcji o literaturze: 
„Nieznane oblicza znanych pisarzy” – 
spotkanie poświęcone życiu i twórczości 
Władysława Stanisława Reymonta; sala 
konferencyjna Ośrodka Upowszechnia-
nia Kultury w Bronisławowie. 
 �Poniedziałek, 6 grudnia:
godz. 16.30 – spotkanie mikołajkowe 
w OUKiB w Bronisławowie, 
zapisy telefoniczne: (42) 719-15-11  
do piątku, 3 grudnia do godz. 12.00.
 �Środa, 8 grudnia:
godz. 9.00-16.00 – bezpłatne badania 
mammograficzne. Panie w wieku od 50 
do 69 lat w ramach programu NFZ. Re-
jestracja tel. 58 325 76 02. Stryków przy 
Urzędzie Miejskim, ul. Kościuszki 27.
 �Czwartek, 9 grudnia:
godz. 13.30 – „Anioły Bożego 
Narodzenia z masy porcelanowej” 
– świąteczne warsztaty plastyczne dla 
dorosłych; Dom Kultury w Niesułkowie; 
obowiązują zapisy: tel. 505-964-846.

NOTOWANIA Z TARGOWISKA
– ceny z dnia 30.11.2021 r.

OFERTY PRACY
z dnia 1.12.2021 r.

POWIATOWY URZĄD PRACY W ŁOWICZU:
 � Pomocniczy robotnik w przemyśle przetwórczym
 � Pozostali robotnicy wykonujący prace proste 

w przemyśle
 � Asystentka stomatologiczna
 � Robotnik gospodarczy
 � Pomoc kuchenna
 � Sprzedawca
 � Śruciarz/monter
 � Pracownik produkcji
 � Handlowiec
 � Technik prac biurowych 
 � Ekspedient pocztowy 
 � Operator maszyn
 � Pomocniczy robotnik
 � Kierownik pociągu roboczego
 � Pomocniczy robotnik budowlany
 � Sprzedawca w stacji paliw
 � Technik prac biurowych
 � Pracownik ochrony
 � Konfekcjonowanie wskazanych produktów  

oraz pomocnicze prace produkcyjne
 � Operator maszyn introligatorskich
 � Szwaczka maszynowa
 � Operator maszyn przędzalniczych
 � Kierowca-ładowacz
 � Ładowacz
 � Kasjer-sprzedawca
 � Technik prac biurowych

POWIATOWY URZĄD PRACY W ZGIERZU:
 � Pomoc kucharza
 � Kucharz
 � Magazynier
 � Sortowanie przesyłek
 � Kierowca samochodu osobowego
 � Robotnik magazynowy/czynności magazynowe
 � Robotnik magazynowy
 � Konserwator obiektu
 � Robotnik magazynowy
 � Koordynator zakładów
 � Pracownik biurowy
 � Pracownik produkcyjny
 � Kierowca autobusu w środowiskowym domu 

samopomocy
 � Magazynier
 � Specjalista ds. Logistyki 
 � Pakowacz ręczny
 � Stażysta ds. Administracji 
 � Stażysta ds. Obsługi klienta 
 � Opiekun w żłobku
 � Sprzątacz pojazdów – obsługa klienta
 � Młodszy operator linii pakujących
 � Kasjer-sprzedawca
 � Rekruter
 � Pracownik pakowania leków
 � Młodszy monter
 � Magazynier
 � Portier
 � Palacz kotłów wodne,paliwa stałe
 � Pracownik pomocniczy

POWIATOWY URZĄD PRACY W KUTNIE:
 � Księgowy/wa
 � Magazynier
 � Pracownik produkcji
 � Nauczyciel przedszkola
 � Asystent nauczyciela przedszkola
 � Magazynier z obsługą wózka widłowego
 � Pracownik biurowy
 � Pracownik działu badawczo- rozwojowego,
 � Operator maszyn do produkcji folii i recyklingu
 � Pracownik prac prostych
 � Robotnik magazynowy
 � Asystent projektanta
 � Przedstawiciel handlowy

ROLNIK SPRZEDAJE 
– ceny z dnia 30.11.2021 r.

Żywiec wieprzowy:
 � Domaniewice: 3,80 zł/kg+VAT
 � Różyce: 3,80 zł/kg+VAT
 � Kiernozia: 3,80 zł/kg + VAT
 � Karnków: 4,20 zł/kg+VAT

Żywiec wołowy:
 � Domaniewice: jałówki 11,00 zł/kg+VAT,  

krowy 6,00 zł/kg+VAT, byki 11,00 zł/kg+VAT
 � Różyce: jałówki 11,00 zł/kg+VAT,  

krowy 6,00 zł/kg+VAT, byki 11,00 zł/kg+VAT
 � Skowroda Płd.: jałówki 11,00 zł/kg+VAT,  

krowy 7,50 zł/kg+VAT, byki 12,00 zł/kg+VAT

ŁOWICZ I OKOLICE

ważne telefony
 � Infolinia ws. szczepień przeciw 
COVID-19 – ogólnopolska 989;  
dla mieszkańców woj. łódzkiego  
42 664-10-53, kom. 539-672294
 � Infolinia NFZ w sprawie koronawirusa  
czynna całą dobę – 800 190 590
 �Teleplatforma Pierwszego Kontaktu 
800 137 200 (nr bezpłatny) czynny  
poza godzinami pracy poradni Podstawo-
wej Opieki Zdrowotnej.
 � Infolinia Państwowej Inspekcji  
Sanitarnej województwa łódzkiego:  
czynne codziennie w godz. 8.00–22.00 
695 422 338, 663 114 439, 782 236 442, 
782 277 228, 663 154 463, 665 386 932
 �Sanepid w Łowiczu 46 837 64 94, 
alarmowy (całodobowy) 604 691 091
 �Powiatowa Stacja Sanitarno-Epide-
miologiczna w Skierniewicach  
46 83346 00, 46 83330 21, 509425343
 �Infolinia PKP: Intercity 703 200 200,  
Koleje Mazowieckie 22 364 44 44,  
Łódzka Kolej Aglomeracyjna  
42 2055515
 �Informacja PKS 609-846-204
 �Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 �Straż pożarna 998 alarmowy; 
Komenda Powiatowej Państwowej 
Straży Pożarnej w Łowiczu  
46 830 25 50, 46 830 25 69
 �Policja 997 alarmowy; 
KPP w Łowiczu 47 843-25-00; 
Policyjny telefon zaufania 837-80-00
 �Pogotowie energetyki cieplnej  
46-837-59-16
 �Pogotowie wod.-kan. 46-837-35-32
 �Pogotowie energ. 991, 46-830-15-00
 �PGE: przerwy w dostawach prądu  
422 222 222, infolinia 422 222 298
 �Awarie oświetlenia ulicznego  
w Łowiczu: 881-551-551, 46 830-91-53 
 �Warsztat konserwatorski ŁSM: 
46-837-42-33, 609-135-423
 �Zgłoszenia awarii ŁSM: 46 837-65-10

dyżury przychodni
 �Nocna i świąteczna pomoc lekarska  
ul. Ułańska 28, tel. 46-837-56-11, 46-837-
56-12, 46-837-56-13 lub 509-056-091– 
czynna: w dni robocze 18.00-8.00, sobo-
ty, niedziele i święta przez 24 godziny.

apteki
 �Łowicz:
ul. Stanisławskiego 27, tel. 46 8302202,  
ul. Zduńska 45/47, 885-707-041,  
ul. Bolimowska 21, 46-837-82-67,  
ul. Tuszewska 45, 46-837-77-23,  
ul. Stanisławskiego 2, 736-697-594,  
ul. Starzyńskiego 10/12, 736-697-595,  
ul. Bratkowice 2b, 46-837-09-20,  
ul. Tkaczew 9, 46-837-69-40,  
ul. Kurkowa 3a, 46830-21-57,  
ul. Warszawska 4, 46-830-30-20, 
pl. Nowy Rynek 11, 46-815-32-25,  
ul. Ułańska 12, 46-837-51-39,  
ul. Gen. Sikorskiego 1a, 46-837-42-64,  
ul. Zduńska 38, 46-837-13-16,  
ul. 3 Maja 6, 46-837-31-11,  
ul. 3 Maja 13, 46-880-80-10,  
ul. Bonifraterska 2, 46-837-45-55.
 �Bielawy, ul. Garbarska 10, tel. 839-22-76

 �Chąśno 64, tel. 838-18-25
 �Domaniewice, ulica Główna 9,  
tel. 838-33-85 ul. Górna 1A, tel. 911-55-44
 �Kiernozia, Rynek Kopernika 12,  
tel. 24-277-91-58 ul. Kościuszki 6, tel. 24-
277-97-64 ul. Łowicka 12A, 24-382-11-66
 �Kocierzew Płd. 101, tel. 839-42-42
 �Łyszkowice, ul. Kościelna 3, tel. 46-838-
87-86 ul. Wolności 6B, tel. 606-221-872
 �Nieborów 209, tel. 46-838-56-25
 �Bełchów, Przemysłowa, tel. 46-837-11-83
 �Zduny 1a, tel. 46-838-74-68
 �Zduny 34, tel. 46-838-75-35

msze św. w niedz. i święta
 �Kościół pw. św. Ducha:  
7.00, 8.30, 10.00, 12.00, 18.00
 �Kościół pw. Dobrego Pasterza: 7.00, 
8.00, 10.00, 11.15, 12.30, 17.00
 �Katedra: 7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00, 
20.00 (wakacje)
 �Kościół ojców pijarów:  8.00, 9.30, 
11.00, 12.30, 16.00. 
 �Kościół sióstr bernardynek: 8.00, 10.00
 �Kościół pw. Matki Bożej Nieustającej 
Pomocy: 8.00, 10:00, 12.30, 18.00
 �Kaplica seminaryjna: 10.00

basen w Łowiczu
 �Pływalnia kryta OSiR, ul. Kaliska 5, tel. 

46 837 32 94, czynna: poniedziałek- piątek: 
8.00-22.00, sobota-niedziela: 10.00-20.00.

muzea i wystawy
 �Muzeum w Łowiczu, Stary Rynek 5/7, 
czynne od wtorku do niedzieli w godz. 
10.00-16.00; w poniedziałki nieczynne.  
Bilety: normalny 15 zł, ulgowy 10 zł, 
rodzinny (2 dorośli + 2 dzieci do 18 r. ż.) 
40 zł, na wystawy czasowe 5 zł; wstęp 
bezpłatny na wystawy stałe - wtorek.  
Wystawy stałe:  
• Sztuka Baroku;  
• Historia miasta i regionu;  
• Etnografia Księstwa Łowickiego;  
• Izba Pamięci Łowickich Żydów.  
Wystawy czasowe:
• „Pierwszy mecz” – historia biało-
-czerwonych 1921-2021 – wystawa 
w 100. rocznicę rozegrania pierwszego 
meczu przez reprezentację Polski w piłce 
nożnej. Wystawa ukazuje dzieje naszej 
kadry, prezentuje liczne przedmioty 
związane z piłką nożną. 
 �Skansen przy Muzeum w Łowiczu  
do 31 marca 2022 roku czynny tylko  
z zewnątrz (obowiązuje bilet spacerowy  
5 zł). Wstęp bezpłatny: piątek.
 �Skansen w Maurzycach – do 31 marca 
2022 roku nieczynny
 �Galeria Browarna w Łowiczu,  
ul. Podrzeczna 17, tel. kom. 691 979 262;
 �Muzeum Guzików w Łowiczu  
– ekspozycja ozdobnych i zwyczajnych 
guzików z całego świata; czynna pon.–pt. 
w godz. 10–19, sob. 9–15; Galeria Łowic-
ka, ul. Stanisławskiego 10, wstęp wolny.
 �Ruiny zamku prymasowskiego 
w Łowiczu – zwiedzanie: rezerwacje te-
lefoniczne: 605 767 555; wstęp 15–25 zł:
 �Muzeum Ludowe Rodziny  
Brzozowskich w Sromowie – czynne 
od 1 marca do 30 listopada, dni 

powszednie w godz. 9.00-17.00: niedz. 
i święta 12.00-17.00; Sromów 11, tel. 46 
838 44 72.
 �Pałac w Nieborowie – czynny codzien-
nie w godzinach od 10.00 do 15.30; 
bilety: 20 zł normalny, 15 zł ulgowy, 1 
zł dzieci i młodzież (ucząca się, 7–26 
lat); poniedziałek dzień bezpłatny (za 
wyjątkiem dni świątecznych i długich 
weekendów).
 �Ogrody w Nieborowie i Arkadii  
– czynne codziennie w godz. 10.00–
16.00. Bilety: 16 zł normalny, 10 zł 
ulgowy, 1 zł dzieci i młodzież ucząca się.
 �Pałac w Sannikach – czynny od ponie-
działku do piątku w godz. 8.00–15.00; 
bilety: normalny 10 zł, ulgowy 6 zł.
 �Park w Sannikach – czynny codziennie 
w godz. 8.00–17.00; wstęp wolny.  
• „Malowanie bez farb” – plenerowa 
wystawa fotografii autorstwa Jerzego 
Wernika, czynna do 31 grudnia.
 �Pałac i stadnina koni w Walewicach 
– w kompleksie warte obejrzenia są 
m.in. Apartament Napoleoński, kaplica 
pałacowa i zabytkowe wnętrza, a także 
poznać historię hodowli koni rasy półkrwi 
angloarabskiej – zwiedzanie wyłącznie 
po wcześniejszej rezerwacji  
tel. 693 422 684.
 �Park w Walewicach – czynny codzien-
nie, wstęp wolny.
 �„Błogosławiony Prymas Polski Kar-
dynał Stefan Wyszyński” – plenerowa 
wystawa Łódzkiego Domu Kultury przy 
budynku Starostwa Powiatowego w Ło-
wiczu, ul. Stanisławskiego 30. Wystawę 
można oglądać do 7 grudnia.

koncerty
 �Sobota, 4 grudnia:
godz. 17.00 – koncert świąteczny  
„Sokolniccy – filmowo, operowo  
i świątecznie”: Agnieszka i Wojciech 
Sokolniccy – śpiew, prof. Andrzej Tatarski 
– akompaniament. Europejskie Centrum 
Artystyczne im. Fryderyka Chopina  
w Sannikach; bilety na koncert:
https://biletyecasanniki.hostingasp.pl/
 �Piątek, 17 grudnia: 
godz. 18.00 – „Epitafium dla Łowicza” 
– koncert będzie wspomnieniem nieży-
jących muzyków, którzy na przestrzeni 
lat tworzyli łowicką scenę rockową i nie 
tylko; sala kina Fenix w Łowiczu.

kino Fenix 
Łowicz, ul. Podrzeczna 20

 �Czwartek, 2 grudnia:
godz. 16.30 – Rodzina Adamsów 2– 
animacja / familijny prod. Kanada / USA 
/ Wielka Brytania, reżyseria: Greg Tiernan 
/ Conrad Vernon, czas: 1 godz. 33 min.
godz. 17.00 / sala II – Wszystko zostaje 
w rodzinie – dramat prod. Włochy,
reż. Daniele Luchetti, czas: 1 godz. 40 
min.
godz. 18.45 – Dziewczyny z Dubaju® 
– dramat / erotyczny / sensacyjny prod. 
Polska, reż. Maria Sadowska,  
czas: 2 godz. 26 min. 
godz. 19.00 / sala II – Bo we mnie jest 
sex– biograficzny / dramat prod. Polska,
reżyseria: Anders Thomas Jensen,  
czas: 1 godz. 45 min.

 �Piątek, 3 grudnia:
godz. 16.45 – Pszczółka Maja.  
Mały wielki skarb – animacja prod. 
Australia / Niemcy, reż. Noel Cleary, czas: 
1 godz. 28 min.
godz. 17.00 / sala II – Aline.Głos miło-
ści – biograficzny / dramat prod. Francja 
/ Kanada, reż. Valérie Lemercier, czas: 2 
godz. 03 min.
godz. 18.45 – Dziewczyny z Dubaju®
godz. 19.15 / sala II  – Kurier francuski 
z Liberty – dramat / komedia / romans 
prod. Niemcy / USA, reż. Wes Anderson, 
czas: 1 godz. 48 min.
 �Sobota, 4 grudnia:
godz. 17.00 / sala II – Aline.Głos 
miłości 
godz. 17.15 – Pszczółka Maja. Mały 
wielki skarb 
godz. 19.00 – Dziewczyny z Dubaju®
godz. 19.15 / sala II – Kurier francuski 
z Liberty 
 �Niedziela, 5 grudnia:
godz. 17.00 / sala II – Aline.Głos 
miłości 
godz. 17.00 – Pszczółka Maja.  
Mały wielki skarb 
godz. 18.45 – Dziewczyny z Dubaju®
godz. 19.15 / sala II – Kurier francuski 
z Liberty 
 �Poniedziałek – czwartek, 6-9 grudnia:
godz. 16.45 – Pszczółka Maja.  
Mały wielki skarb 
godz. 17.00 / sala II – Aline.Głos 
miłości 
godz. 18.45 – Dziewczyny z Dubaju®
godz. 19.15 / sala II  – Kurier francuski 
z Liberty

Mikołajki w kinie Fenix: 
Łowicz, ul. Podrzeczna 20

 �Sobota, 4 grudnia:
godz. 12:30 – Gwiazdka Klary Muu 
– animacja, prod. Norwegia, reż. Will 
Ashurst, czas: 68 min.
godz. 14:00 – Mikołaj w każdym z nas 
2 – familijny, prod. Norwegia, reż. Andrea 
Eckerbom, czas: 71 min.
godz. 15:30 – Jak ocalić smoka – 
familijny / fantasy prod. Norwegia/
Holandia/Czechy reż. Katarina Launing, 
czas: 82 min.
 �Niedziela, 5 grudnia:
godz. 12:30 – Jak ocalić smoka 
godz. 14:00 – Gwiazdka Klary Muu
godz. 15:30 – Mikołaj w każdym z 
nas 2 
Do każdego biletu (cena 12 zł) dołączo-
na zostanie słodka niespodzianka

inne
 �Sobota, 4 grudnia:
godz. 10.00-16.00 – Wokalne Konfronta-
cje – II Regionalny Festiwal Piosenki 
Polskiej Zduny ’2021 – przesłuchania 
konkursowe, sala widowiskowa Domu 
Kultury w Zdunach.
godz. 12.00-18.00 – Świąteczny 
Ryneczek – stoiska ze świątecznymi 
prezentami, rękodziełem i zdrową żywno-
ścią; Restauracja Powroty.
godz. 17.00 –„Niebo złote Ci otwo-
rzę…” – wieczór słowno-muzyczny 
dedykowany Krzysztofowi Kamilowi 

Baczyńskimu; interpretację wierszy  
i piosenek do utworów poety zaprezen-
tują aktorzy Teatru Jaracza z Łodzi przy 
akompaniamencie kwartetu smyczkowe-
go Filharmonii Łódzkiej; Pijarskie Szkoły 
Królowej Pokoju w Łowiczu, ul. Pijarska 2. 
Bezpłatne bilety do odebrania  
w Powiatowej Bibliotece Publicznej  
w Łowiczu.
godz. 18.15 – „Barwy światła – barwy 
ciszy Katedry Notre Dame w Paryżu” 
– wernisaż wystawy fotograficznej Emilii 
Wandy Małkowskiej; Europejskie Cen-
trum Artystyczne im. Fryderyka Chopina 
w Sannikach.
 �Niedziela, 5 grudnia:
godz. 10.00, 11.30 i 13.00 – Rodzinne 
Warsztaty Bożonarodzeniowe – pod-
czas warsztatów uczestnicy przygotują 
ozdoby choinkowe inspirowane łowicką 
sztuką ludową (zajęcia w małych gru-
pach); Muzeum w Łowiczu, Stary Rynek 
5/7; obowiązują zapisy, tel. 46 837 39 28 
wew. 36. Wstęp 15 zł/os.
godz. 10.00-19.00 – Bolimowski 
Jarmark Bożonarodzeniowy –stoiska 
ze świątecznymi prezentami, rękodziełem 
i smakołykami; sala i plac przed budyn-
kiem GOK Bolimów.
godz. 15.00 –  „Pierwszy mecz” – hi-
storia biało-czerwonych 1921-2021 
– wernisaż wystawy w 100. rocznicę 
rozegrania pierwszego meczu przez 
reprezentację Polski w piłce nożnej. 
Wejściówki na wydarzenie do odbioru w 
łowickim Muzeum.
godz. 15.00 – Wokalne Konfrontacje 
– II Regionalny Festiwal Piosenki 
Polskiej Zduny ’2021 – rozstrzygnię-
cie konkursu i koncert galowy, sala 
widowiskowa Domu Kultury w Zdunach, 
wstęp wolny. 
godz. 17.00 – Łowickie Róże – uroczy-
ste wręczenie nagród, które przyznaje 
powiat łowicki; Muzeum w Łowiczu.
 �Poniedziałek, 6 grudnia:
godz. 15.30 – oficjalne zapalenie  
choinki na placu przy Urzędzie Gminy  
w Nieborowie oraz wspólne 
kolędowanie z Zespołem 
Śpiewaczym Bednary; dla 
najmłodszych mieszkańców gminy 
Nieborów słodkie upominki od Mikołaja.
godz. 17.00 – Spotkania autorskie  
z Robertem Małeckim; Piwnica Mu-
zeum w Łowiczu (wejście od ul. 3 Maja). 
Wstęp wolny.
godz. 17.00-19.00 – Spotkanie  
z Mikołajem w GOK Domaniewice – 
animacje, konkursy. Obowiązują zapisy: 
46 838-35-13 lub 505-324-168
 �Czwartek, 9 grudnia:
godz. 11.00 – Projekt edukacyjny  
X Muza. Edycja XIV. Literatura i 
ekran – „Piknik pod wiszącą skałą”– 
spotkanie prowadzi filmoznawca 
Grzegorz Pieńkowski; Kino Fenix  
w Łowiczu, ul. Podrzeczna 20.
 �Niedziela, 12 grudnia:
godz. 10.00-14.00 – Kiermasz 
Świąteczny w Zespole Szkół i Placówek 
Oświatowych Województwa Łódzkiego  
w Łowiczu, ul. Ułańska 2.
godz. 12.12 – otwarcie Muzeum Guzi-
ków pod nowym adresem,  
Stary Rynek nr 10. Wstęp wolny.

GŁOWNO, STRYKÓW I OKOLICE

apteki
 �Kutno, ul. Mickiewicza 5, tel. 24 2547939 
– apteka całodobowa
 �Plecka Dąbrowa 15, tel. 24 277 93 08
 �Oporów 24 383 15 19
 �Żychlin:  ul. Konwaliowa, tel. 24 3512100
ul. Łąkowa 3a, tel. 24 2851994
ul. Narutowicza 71/1, tel. 4 2851046
ul. Narutowicza 72, tel. 24 2854352
ul. Narutowicza 20, tel. 24 7224130

ważne telefony
 �Policja: w Żychlinie 47 842-25-14, 
w Pacynie 47 70-53-271, 
w Sannikach 47 7053-275
 �Straż pożarna: 998 alarmowy,  
OSP w Żychlinie 24 285-12-10,  
OSP w Pacynie 604-349-406,  
OSP w Bedlnie 24 285-51-91
 �Nieodpłatna pomoc prawna  
– umawianie wizyt 537 449 098
 �Punkt Nieodpłatnej Pomocy  
Prawnej i Nieodpłatnego Poradnic-
twa Obywatelskiego w Gostyninie 

– 539 522 155
 �Nieodpłatne konsultacje i porady: 
Urząd Gminy Pacyna, ul. Wyzwolenia 7, 
tel. 537 620 032. Dodatkowe informacje 
pod numerem telefonu: 24 2858045
 �Zakład Energetyki Cieplnej w Kutnie 
24 285-11-52
 �Zgłaszanie awarii wodociągowych  
w Żychlinie: 24 285 13 59
 �Energetyk-Serwis 24 285-46-60
 �Awarie oświetlenia ulicznego Kutno 
całodobowo: 606-605-494, 692-888-144
 � Informacja PKP 22-194-36 
 � Informacja PKS 609-846-204
 �Sanepid w Kutnie 24 355 71 00

dyżury
 �Ośrodek w Oporowie 24 383 15 00
 �Ośrodki zdrowia w Żychlinie:  
NZOZ Almamed 24 285-10-86,  
24 285-10-90; NZOZ Promed  
24 285-48-44, 24 285-29-20;  
LuxMedica 24 231 91 00
 �Ośrodek Zdrowia w Dobrzelinie 
(NZOZ Promed) 24 285-10-08
 �Rodzinny Klub Abstynenta „Przystań 
Życia” w Żychlinie – 695-054-433

 �Grupa AA „Nowa Droga” w Żychlinie 
– 695-054-433

msze św. w niedz. i święta
 �Żychlin: 7.00, 9.00, 10.30, 11.15, 12, 18.
 �Śleszyn 9.00, 11.00
 �Luszyn 9.00, 11.30
 �Plecka Dąbrowa 9.00, 11.30
 �Suserz 8.00, 10.00, 12.00
 �Trębki: 8.00, 9.30, 11.30
 �Bedlno: 9.00, 11.30
 �Pacyna: 8.30, 10.00, 12.00
 �Oporów: 8.30, 10.00, 11.30

urzędy i instytucje
 �Urząd Gminy w Żychlinie 24 351-20-33; 
24 351-20-32; USC 24 351 20 18
 �Żychliński Dom Kultury  
24 351-20-57
 �Zakład Gospodarki Mieszkaniowej 
w Żychlinie: 24 351 20 92
 �Samorządowy Zakład Budżetowy  
w Żychlinie: 24 351 20 90, SUW 24 285 
13 59, Oczyszczalnia 24 285 12 35

 �Urząd Gminy Bedlno 24 282-14-20,  
24 282-17-70, 24 282-17-71;  
Urząd Stanu Cywilnego 24 282 17 86
 �Gminny Ośrodek Kultury w Bedlnie  
24 282 10 36, 24 282-17-87
 �Gminny Ośrodek Pomocy  
Społecznej w Bedlnie:  
kierownik 24 282-17-64, 24 282-17-84,  
świadczenia rodzinne 24 282-17-65, 
pracownicy socjalni 24 282-17-85
 �Spółka Wodna w Bedlnie  
24 282-17-63
 �Urząd Gminy Pacyna 24 285-80-54,  
24 285 80 64; USC 512 174 193.
 �Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej 
w Pacynie 24 285 80 60
 �Urząd Gminy Oporów 24 383-11-50
 �GOPS w Oporowie 24 383-11-53
 �SKR Oporów – 24 383 14 95
 �Starostwo w Kutnie 24-355-47-80
 �PCPR w Kutnie 537 449 098
 �PUP w Kutnie 24 355 70 50

muzea i wystawy
 �Zamek w Oporowie  
czynny od pon. do pt. w godz. 10.00-

16.00; Bilety: 11 zł, ulgowy 7 zł,  
w poniedziałki wstęp bezpłatny
 �Park przy zamku w Oporowie  
czynny codziennie w godzinach 
8.00–17.00; wstęp bezpłatny.

inne
 �Sobota, 11 grudnia:
godz. 11.00 – dzieci, godz. 13.00 – 
młodzież – warsztaty makramy,  
w programie: nauka podstawowego 
splotu, aniołek, laleczka, makatka, 
świecznik. ŻDK, zapisy tel. 24 351-20-57.
godz. 12.00 – gminny konkurs  
kolęd i pastorałek  
pt. „Kolędujemy wszyscy wraz”  
(zgłoszenia przyjmowane są  
do 7 grudnia); GOK w Bedlnie.
 �Wtorek, 14 grudnia:
godz. 17.00 – „Zwyczaje 
bożenarodzeniowe”– prelekcja  
Aldony Plucińskiej, oraz kiermasz 
ozdób bożonarodzeniowych;  
sala Ochotniczej Straży Pożarnej  
w Pacynie; wstęp wolny  
dla mieszkańców gminy Pacyna.

ŻYCHLIN I OKOLICE

w Łowiczu w Głownie
brokuły szt. 5,00 3,50-,400
buraki czerwone kg 2,50 2,00-3,00
cebula kg 3,00 3,00
czosnek szt. 2,50-3,00 1,50-2,50
jabłka kg 1,00-2,50 3,00-3,50
jaja fermowe 15 szt. 10,00 9,00-11,00
jaja wiejskie 15 szt. 12,00 11,00-13,00
kalafior szt. 5,00-9,00 3,50-4,50
kapusta biała szt. 3,00-5,00 3,50-4,50
kapusta kiszona kg 5,00 -
kapusta pekińska kg 6,00 5,00
koperek pęczek 3,00 2,00
miód 0,9 litra 35,00 32
marchew kg 3,00 2,5-3,00
natka pietruszki pęczek 2,50 2,00
ogórki kiszone kg 8,00 -
ogórek zielony kg 10,00 9,50
papryka czerwona kg 8,00 9,50
papryka zielona kg 8,00 9,50
papryka żółta kg 8,00 9,50
pieczarki kg 10,00-12,00 -
pietruszka kg 6,00 4,50-5,00
pomidor malinowy kg 10,00 9,00
pomidor szklarniowy kg 10,00 7,90-8,50
por szt. 3,00 3,00
rzodkiewka pęczek 2,00 3,00
sałata szt. 3,00 3,00-3,50
seler szt. 5,00-6,00 2,50-3,00
szczypiorek pęczek - 2,00
włoszczyzna pęczek 5,00 4
ziemniaki kg 2,00 2,00
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Łowicz | Rocznica wybuchu Powstania Listopadowego

Uroczystości pod pomnikiem Zawiszy
27 listopada w parku  
w Al. Sienkiewicza 
w Łowiczu odbyły się 
uroczystości patriotyczne 
związane z rocznicą 
wybuchu Powstania 
Listopadowego oraz 
rocznicą śmierci Artura 
Zawiszy Czarnego.

Pod pomnikiem Artura Zawi-
szy Czarnego honorową wartę 
pełnili członkowie Stowarzysze-
nia Historycznego im. 10 Puł-
ku Piechoty w  Łowiczu. Przy-
pomniane zostały wydarzenia 
z  okresu powstania, jakie miały 
miejsce w  Łowiczu oraz postać 
urodzonego w  Sobocie Artura 
Zawiszy Czarnego.

Podczas uroczystości za-
brzmiała muzyka Fryderyka 
Chopina, a krótkie prelekcje wy-
głosili Katarzyna Sierska-Pię-
ta oraz Zdzisław Kryściak. Pro-
gram artystyczny przedstawili 
uczniowie Szkoły Podstawowej 
nr 7 im Jana Pawła II w Łowiczu. 

Był on poświęcony Arturowi Za-
wiszy, ale w szczególny sposób 
dedykowany również ś.p. Pio-
trowi Wysockiemu, przedwcze-
śnie zmarłemu, zaledwie kilka 
miesięcy temu, nauczycielowi 
historii z tej placówki. W kręgu 
jego zainteresowań pozostawa-
ło powstanie listopadowe i  nie-
jednokrotnie przyprowadzał on 
uczniów pod ten właśnie pomnik 
w  Al. Sienkiewicza. Uroczysto-
ści zorganizowane przez Urząd 

Miejski w Łowiczu, łowicki od-
dział PTTK oraz Szkołę Podsta-
wową nr 7 zakończyły się złoże-
niem kwiatów pod pomnikiem 
i zapaleniem zniczy.

Na koniec Katarzyna Kośmi-
der i  Krzysztof Gajda, właści-
ciele zamku w Sobocie i parku, 
który niedawno miał nadane imię 
Artura Zawiszy Czarnego, za-
prosili uczestników uroczystości 
na gorącą herbatę i  ciasto droż-
dżowe.  mwk

Pod pomnikiem Artura Zawiszy Czarnego wystąpili uczniowie Szkoły 
Podstawowej nr 7 w Łowiczu.
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Łowicz | Zaproszenie do muzeum

Kto dostanie Łowicką Różę
W najbliższą niedzielę, 5 grudnia o godz. 17 w łowickim 
muzeum odbędzie się uroczyste wręczenie nagród, 
które przyznaje powiat łowicki - będą to Łowickie Róże. 
Otrzymają ja cztery osoby bardzo dobrze znane w Łowiczu. 
Łączy ich jedno - kochają muzykę i folklor i są z tym 
związani na polu zawodowym lub  prywatnym.

W latach ubiegłym wręczenie 
nagród odbywało się na  impre-
zach masowych, które organizo-
wane były w skansenie w Mau-
rzycach - na Biesiadzie Łowickiej 
lub Dożynkach Powiatowych. Ka-
lendarz imprez powiat chce zmie-
nić, ale to nie uniemożliwiłoby 
wręczenia nagród w  skansenie 
w  uroczysty sposób tak bardzo, 
jak zrobiła to epidemia. Imprezy 
masowe nie są u nas organizowa-
ne od blisko 2 lat.

Dlatego powiat nie chciał dłu-
żej czekać z wręczeniem nagród, 
o przyznaniu których zapadła już 

decyzja w 2020 roku - a te są trzy. 
Jeden wniosek o  przyznanie na-
grody został też złożony w  tym 
roku i został on pozytywnie roz-
parzony. Dlatego nagrody będą 
cztery, a otrzymają je w dziedzi-
nie upowszechniania kultury - Ha-
lina Kostecka - związana z  Ze-
społem Pieśni i  Tańca „Kalina” 
z Domaniewic oraz Włodzimierz 
Gala - który należał do  Zespołu 
Śpiewaczego Ksinzoki, a jeszcze 
bardziej znany jest z dokumento-
wania w  postaci zdjęć i  filmów 
chyba wszystkiego, co ma zwią-
zek z  folklorem. W  dziedzinie 

twórczości artystycznej Łowicką 
Różę otrzyma Weronika Mońka-
-Chwała - skrzypaczka występują-
ca nie tylko w kapeli swojego bra-
ta Szymona Mońki. W dziedzinie 
ochrony dóbr kultury (za 2021 
rok) nagrodę otrzyma Zofia Gala, 
żona pana Włodzimierza, która 
dzieli jego pasję miłości do folk-
loru - zatem podczas uroczystości 
w muzeum każde z małżonków 
otrzyma swoją statuetkę.  

Jak się dowiedzieliśmy, dwie 
instytucje wnioskowały o  przy-
znanie Łowickiej Róży w  2020 
i  2012 roku - Centrum Kultury, 
Turystyki i  Promocji Ziemi Ło-
wickiej oraz Towarzystwo Dom 
Ludowy.

Co ciekawe już drugi rok z rzę-
du do starostwa nie wpłynął ani je-
den wniosek o przyznanie Nagro-
dy im. Władysława Grabskiego. 

Na uroczystym wręczeniu na-
gród wystąpi Zespół Pieśni i Tań-
ca Blichowiacy oraz Malwina 
Ciesielska. mwk

Łowicz | To będzie koncert pełen wspomnień

W hołdzie nieżyjącym muzykom 
Niezwykły i pełen 
wspomnień koncert 
odbędzie się w piątek 
17 grudnia o godzinie 
18.00 w sali kina Fenix 
w Łowiczu. „Epitafium dla 
Łowicza” będzie hołdem 
dla nieżyjących muzyków.

Inicjatorem koncertu jest Jacek 
Machnikowski, gitarzysta zespo-
łu Koniunktura. Jego organizację 
planował już w  ubiegłym roku, 
jednak plany te pokrzyżowała 
pandemia.

W związku z ograniczeniami, 
jakie obecnie panują, na widow-
ni będzie mogło zasiąść 100 osób. 
Zainteresowanie koncertem było 
na tyle duże, że nie ma już wol-
nych miejsc.

Wraz z muzykami Koniunktu-
ry wystąpią wokaliści: Angelika 
Kubica, Agata Adamas i Norbert 
Sztuk. Na scenie wystąpią także 
zaprzyjaźnieni z  zespołem The 
King’s Friends i Hi Hat z Głow-

na. Zaprezentowany zostanie tak-
że nowy projekt łowickich muzy-
ków, w ramach którego wykonują 
oni repertuar Pink Floyd.

Koncert będzie wspomnie-
niem nieżyjących muzyków, któ-
rzy na  przestrzeni lat tworzy-
li łowicką scenę rockową i  nie 
tylko. Będą to postaci związa-
ne m.in. z  zespołami Lord Cox 
i  Koniunktura: Zbigniew „Ge-
bels” Kapuściński (wokalista), 
Wiktor Przybyłowicz (klawisze), 
Adam „Egi” Klimkiewicz (bas), 
Wiesław Uczciwek (wokal) 
czy zmarły w  tym roku Marek 
Kwiatkowski, poprzedni basista 
Koniunktury.

Organizatorzy są w  trakcie 
zbierania zdjęć muzyków z  ro-
dzinnych archiwów, które chcie-
liby wyświetlić na  ekranie kina 
podczas koncertu. Pragną także 
przypomnieć ich sylwetki i mu-
zyczne dokonania. Ponieważ kon-
cert jest organizowany własnym 
sumptem muzyków, mają oni go-
rący apel o  wsparcie finansowe 
na pokrycie najważniejszych wy-
datków związanych z  przedsię-
wzięciem. Będzie to można zro-
bić wrzucając pieniądze do puszki 
wystawionej w dniu koncertu. aa

Ostatni koncert jaki Adam 
Klimkiewicz zagrał wspólnie 
z zespołem Koniunktura 
w Art Piwnicy był dedykowany 
wolontariuszom Szlachetnej 
Paczki, dla których „Egi” był pełen 
podziwu. 
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RZUT OKIEM | DYNASONIC NA 18. TT

W piwnicy Łowickiego Ośrodka Kultury 27 listopada, prawie po 
ciemku, zagrał zespół Dynasonic w składzie: Mateusz Rychlicki 
– perkusja, elektronika, Adam Sołtysik – bass, Mateusz Rosiński – 
elektronika. Przed koncertem w pokazany został kilkunastominutowy 
film dokumentalny pt. „Bootek”, o sytuacji muzyków w czasie pandemii, 
właśnie na przykładzie Dynasonic, zaproszonego do Łowicza w ramach 
18. edycji Tipes Topes. mwk
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REKLAMA

Wicie 
Najlepsi dadzą 
koncert

Do 1 grudnia Stowarzysze-
nie „Dla naszej wsi” z  Wicia 
w  gminie Kocierzew Pd. cze-
kało na  zgłoszenia uczestników 
w  konkursie kolęd. Wystarczy-
ło nagrać swoje wykonanie kolę-
dy i przesłać je na adres mailowy: 
stowarzyszeniednw@wp.pl. 

Konkurs został podzielony 
na cztery kategorie: pierwsza (5-
10 lat), druga (11-15 lat), trze-
cia (16-18 lat) i  czwarta (osoby 
dorosłe). Koncert laureatów zo-
stał zaplanowany na niedzielę 19 
grudnia o godzinie 14:00 w OSP 
Wicie. Wtedy też Stowarzyszenie 
zorganizuje Wigilię dla mieszkań-
ców gminy Kocierzew Płd. Jeśli 
sytuacja pandemiczna pokrzyżu-
je te plany, koncert w wykonaniu 
laureatów odbędzie się w formie 
online.  aa
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Łowicz | Koncert w kościele Świętego Ducha

Jedynemu Bogu przez Maryję
W kościele Świętego Ducha w Łowiczu w niedzielę 28 listopada odbył się  
koncert ku czci kardynała Stefana Wyszyńskiego i biskupa Józefa Zawitkowskiego. 
Wydarzenie zatytułowane było „Jednemu Bogu przez Maryję”.

W koncercie wystąpił kwartet 
smyczkowy w  składzie: Wero-
nika Monika-Chwała – skrzypce 
Dorota Błaszczyńska-Mogilska 
– skrzypce, Oliwia Skrzypczyk 
– altówka, Marzena Masłowska 
– wiolonczela. Kwartetowi towa-

rzyszył Jerzy Filipowicz – pianino. 
Jako soliści wystąpili znani w Ło-
wiczu artyści: Małgorzata Kusto-
sik – mezzosopran oraz Marcin 
Drzażdżyński – tenor.

Koncert prowadził Jacek Ry-
bus, który w przerwie między po-

szczególnym utworami przedsta-
wiał wydarzenia z  życia Stefana 
Wyszyńskiego. 

Muzycy rozpoczęli koncert po-
lonezem Michała Kleofasa Ogiń-
skiego „Pożegnanie ojczyzny”, 
w dalszej części koncertu wyko-

nali muzykę klasyczną, a  także 
utwory które powstały w  Łowi-
czu, między innymi do  słów bi-
skupa Józefa Zawitkowskiego, 
Joanny Bolimowskiej oraz kom-
pozycji Jerzego Filipowicza.

Inicjatorem koncertu był Jacek 
Kaźmierski, organizatorami Fun-
dacja Klub Rozwoju Kompetencji 
w Łowiczu oraz samorząd woje-
wództwa łódzkiego. mwk

Zaśpiewali soliści Małgorzata Kustosik – mezzosopran oraz Marcin 
Drzażdżyński – tenor. 
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Kwartet smyczkowy. Pierwsza lewej Weronika Mońka-Chwała – 
kierownik artystyczny koncertu. 
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Sanniki | Koncert

„Sokolniccy Duett” 
zaprasza w sobotę

Europejskie Centrum 
Artystyczne im. Frydery-
ka Chopina w Sannikach 
zaprasza do  sannickiego 
pałacu na magiczny kon-
cert świąteczny już w naj-
bliższą sobotę 4 grudnia 
o  godzinie 17.00. Bilety 
są cały czas w sprzedaży. 

Zostanie zaprezentowa-
ny repertuar świąteczny, 
operowy i filmowy w du-

ecie Agnieszka i Wojciech 
Sokolniccy. Przy fortepia-
nie natomiast zasiądzie 
prof. Andrzej Tatarski.

Po koncercie, o  godzi-
nie 18.15, dostępna bę-
dzie wystawa fotograficzna 
Emilii Wandy Małkow-
skiej pod tytułem „Barwy 
światła – barwy ciszy kate-
dry Notre Dame w w Pary-
żu” az

dokończenie ze str. 18

Przypomnijmy, że dwa tygodnie wcze-
śniej – 11 listopada – przy baszcie gen. 
Klickiego w Łowiczu odsłonięto rzeźbę 
w  postaci sztalugi, poświęconą Zdzi-
sławowi Pągowskiemu. To była inicja-
tywa Zarządu Osiedla Stare Miasto.

A w  redakcji Nowego Łowiczani-
na do  dziś podziwiać można, wyko-
nany ręcznie, na  kartonie, w  trzech 
ujęciach, projekt pomnika wdzięcz-

ności, jaki władze Łowicza wystawi-
ły Armii Czerwonej po wypędzeniu 
Niemców w 1945 r. Takie akty lojal-
ności trzeba było wówczas stawiać, 
książki można pisać na  temat tego, 
ile było w nich autentycznej wdzięcz-
ności za  wybawienie od jeszcze gor-
szego zła, a  ile serwilizmu, by się ja-
koś odnaleźć w nowej, narzuconej, bo 
przecież nie wybranej rzeczywistości 
– ale projekt jest piękny, dowodzi wiel-
kich zdolności Pągowskiego.   tm, wal

REKLAMA

Łowicz | Pamięć po latach

Zdzisław Pągowski – Zasłużony  
dla Miasta Łowicza (1909-1976)

Łowicz | Zmiana w PCPR

Marcin Pluta robi teraz 
karierę w Żyrardowie
1 grudnia stanowisko 
dyrektora Powiatowego 
Centrum Pomocy Rodzinie 
w Łowiczu objęła 
Magdalena Balcerak 
z Brzezin. Wygrała ona 
konkurs, które ogłosił 
w listopadzie powiat 
łowicki, była jedyną 
kandydatką.

– Magdalena Balcerak spełni-
ła wszystkie wymagania formal-
ne określone w  ogłoszeniu oraz 
wykazała się wiedzą merytorycz-
ną na bardzo wysokim poziomie. 
Posiada wymagane wykształce-
nie, kwalifikacje w zakresie po-
mocy społecznej oraz niezbędne 
doświadczenie zawodowe – czy-
tamy w  informacji o  wyniku 
konkursu podpisanej przez wice-
starostę Piotra Malczyka.

Podczas konkursu wykazała się 
znajomością zadań realizowanych 
przez PCPR w Łowiczu i przed-
stawiła koncepcję funkcjonowania 
jednostki. W  rozmowie z  nami 
Piotr Malczyk dodał, że nowo po-
wołana dyrektor ma 20-letnie do-
świadczenie zawodowe.   

Stanowisko objęła po Marcinie 
Plucie – który we wrześniu zo-
stał prezesem Centrum Zdrowia 
Mazowsza Zachodniego – pod 
tą nazwą kryje się szpital w Ży-
rardowie, prowadzony przez po-
wiat. Pluta formalnie był dyrekto-
rem PCPR w Łowiczu jeszcze do 
30 listopada br., ale przebywał na 
urlopie bezpłatnym.

Kariera Marcina Pluty robi 
wrażenie. 46-letni polityk, samo-
rządowiec i menadżer jest chyba 
najbardziej wszechstronną osobą, 
o  jakiej mieliśmy okazję pisać 
na naszych łamach. Z  Brzezin 
do Łowicza trafił krótko po wy-
borach samorządowych w  2018 
roku, gdy starostą łowickim zo-

stał Marcin Kosiorek. Dokładnie 
3 lata temu, w grudniu 2018 roku 
Pluta został (bez konkursu) jed-
nym z najważniejszych urzędni-
ków starostwa – sekretarzem po-
wiatu. 

Jego zawodowy życiorys już 
wtedy był bogaty: w 2006 roku 
był asystentem wojewody łódz-
kiego odpowiedzialnym za kon-
takty z samorządami i organiza-
cjami pozarządowymi, w  latach 
2006-2010 był wicestarostą po-
wiatu brzezińskiego, przez ko-
lejne dwie kadencje – 2010-2018 
– burmistrzem Brzezin (w 2018 
roku ponownie  startował w wy-
borach samorządowych na to sta-
nowisko, ale bez powodzenia). 
Z  tej racji też został wicepre-
zesem Związku Miast Polskich 
(2015-2019).

Wiosną 2019 roku po odejściu 
z pracy dyrektora szpitala, Jacka 
Kaniewskiego (który został dy-
rektorem szpitala wojewódzkie-
go w Skierniewicach), został p.o. 
dyrektora ZOZ w  Łowiczu do 
czasu wyłonienia w drodze kon-
kursu obecnej dyrektor Urszuli 
Kapusty-Tymoshchuk.

Pod koniec sierpnia 2020 wy-
grał konkurs na dyrektora PCPR 
w  Łowiczu, Jesienią ubiegłego 
roku został też członkiem Euro-
pejskiego Komitetu Ekonomicz-
no-Społecznego (EKES) – or-
ganu doradczego dla Komisji 
Europejskiej i Parlamentu Euro-
pejskiego. Kadencja członka tego 
gremium trwa 5 lat.

Okresy pełnienia poszczegól-
nych funkcji zazębiają się, stąd 
trudno je precyzyjnie oddzielić. 
Jako sekretarz powiatu został bo-
wiem pełniącym obowiązki dy-
rektora szpitala w Łowiczu, rów-
nież jako sekretarz został p.o. 
dyrektora PCPR w  Łowiczu, 
a jako dyrektor PCPR – prezesem 
szpitala w Żyrardowie. mwk
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Piłka nożna | Wyniki 20. kolejki III ligi

Kapitalny mecz 
z udziałem lidera
Nie po raz pierwszy w tym sezonie ogromnym 
wręcz wyrachowaniem wykazał się lider 
z Legionowa. Piłkarze trenera Michała Pirosa  
po kapitalnym widowisku pokonali Jagiellonię II. 
Na drugie miejsce w tabeli wspiął się Świt  
po ograniu GKS Wikielec. W ten weekend  
odbyło się też tylko sześć z dziewięciu 
zaplanowanych meczów.

Najciekawsze spotkanie tej se-
rii gier pomiędzy Polonią War-
szawa a  Unią Skierniewice było 
już wcześniej przełożone na nowy 
rok. Jak pisaliśmy w  innym tek-
ście – pogoda uniemożliwiła roze-
granie starcia Sokoła z Pelikanem. 
Przez opady śniegu w innym ter-
minie odbędzie się również rywa-
lizacja Znicza Biała Piska z Pilicą 
Białobrzegi i wszystko wskazuje 
na to, że będzie to dopiero w przy-
szłym roku.

Zimę na najwyższym stopniu 
podium spędzi Legionovia. Roz-
grywane – jak to zwykle bywa 
w  Białymstoku zimową aurą – 
pod balonem spotkanie dostarczy-
ło mnóstwo emocji. Padło w nim 
aż siedem bramek, a rozstrzygnię-
cie zapadło dopiero w  doliczo-
nym czasie gry. Zaczęło się świet-
nie dla gospodarzy, gdy Radosław 
Zyśk skutecznie wykończył spryt-
nie rozegrany rzut rożny. Kilka-
dziesiąt sekund później wyrów-

nał Dawid Papazjan popisując się 
skuteczną główką z  14 metrów. 
Jeszcze przed przerwą gospodarze 
ponownie objęli prowadzenie, gdy 
karnego wykorzystał Hubert Kar-
piński. Dopiero po zmianie stron 
gościom udało się wyrównać, 
a po godzinie rywalizacji po raz 
pierwszy tego dnia wyjść na pro-
wadzenie. Byli na nim tylko przez 
cztery minuty. Samobójcze trafie-
nie zaliczył Adam Waszkiewicz, 
ale gdyby nie jego interwencja to 
napastnik gospodarzy najpraw-
dopodobniej z  bliska wpakował-
by piłkę do siatki. Ostatnie słowo 
należało jednak do Legionovii. 
Faworyzowani goście wywieź-
li z Białegostoku trzy punkty za 
sprawą skutecznej główki Patryka 
Koziary w doliczonym czasie gry.

Na drugie miejsce wskoczył 
Świt, który zgodnie z  oczeki-
waniami ograł GKS Wikielec. 
Niespodzianki nie było również 
w Błoniu, gdzie gospodarze spo-

kojnie odprawili zamykającą tabe-
lę Wissę. Błonianka nie przegrała 
od ośmiu kolejek, a siedem z tych 
meczów wygrała. Imponująco ten 
rok zakończyła Broń Radom, któ-
ra rozbiła przed własną publiczno-
ścią KS Kutno 4:1 (2:0). Oczko na 
koniec roku zdobył również be-
niaminek z Giżycka. Mamry wy-
wiozły punkt z  trudnego terenu 
w Tomaszowie Mazowieckim.

Docenić należy również sobot-
ni występ Mateusza Jastrzemb-
skiego – 17-latka z  rezerw 
Łódzkiego Klubu Sportowego. 
Łodzianie długo toczyli wyrów-
nany bój w  stolicy z  Ursusem. 
Jednak na niecałe dziesięć minut 
przed końcem na murawie zamel-
dował się Jastrzembski. 17-latko-
wi to wystarczyło, aby skończyć 
mecz z  hat-trickiem i  zapewnić 
swojej drużynie komplet punk-
tów. Mateusz Lis

20. kolejka III ligi – grupa I:
 �RKP Broń 1926 Radom – KS 

Sand-Bus Kutno 4:1 (2:0); br.: To-
masz Bartosiak (18), Piotr Goljasz 
(39), Kamil Kumoch (62) i Jan Gło-
wacki (68) – Marcin Kacela (90+2).

 �MKS Świt Nowy Dwór Mazo-
wiecki – GKS LZS Wikielec 3:1 
(1:0); br.: Arkadiusz Gajewski (9), 
Łukasz Sosnowski (64 karny) i Ja-
cek Tkaczyk (90+4) – Sebastian 
Szypulski (62 karny).

 �KS Błonianka Błonie – MLKS 

Wissa Szczuczyn 3:0 (0:0); br.: 
Marcin Szymczak (48), Szymon 
Śmieciński (80) i Yudai Miyamoto 
(87).

 �KS Ursus Warszawa – ŁKS II 
Łódź SA 0:3 (0:0); br.: Mateusz 
Jastrzembski 3 (83, 86 i 90+2 kar-
ny).

 �KS Lechia Tomaszów Mazo-
wiecki SA – GKS Mamry Giżyc-
ko 0:0

 �SSA Jagiellonia II Białystok – 
KS Legionovia Legionowo 3:4 
(2:1); br.: Hubert Karpiński 2 (13 
i 26 karny) i Adam Waszkiewicz 
(66 samobójcza) – Dawid Papa-
zjan (14 głową), Piotr Sonnenberg 
(48) i Patryk Koziara 2 (62 karny 
i 90+2 głową).

 �TS Konsport Sokół Aleksan-
drów Łódzki – KS Pelikan Ło-
wicz przełożony na 5 marca 2022 
roku (s).

 �Polonia Warszawa SA – Unia 
Skierniewice Non-Profit sp. zoo 
przełożony na 5 marca 2022 roku 
(s) na godz. 17.00.

 �MLKS Znicz Biała Piska – MKS 
Pilica Białobrzegi odwołany.

Pauza: Legia II Warszawa SA. 

1. KS Legionovia Legionowo (1) 19 41 39-23

2. MKS Świt Nowy Dwór Maz. (4) 19 37 34-19

3. Polonia Warszawa SA (2) 18 35 34-17

4. Unia Sk-ce Non-Profit sp. zoo (3) 18 35 33-21

5. KS Lechia Tomaszów Maz. SA (5) 19 33 38-22

6. Legia II Warszawa SA (6) 18 30 39-23

7. KS Błonianka Błonie (9) 19 29 34-37

8. KS Sand-Bus Kutno (7) 19 28 25-26

9. RKP Broń 1926 Radom (10) 19 28 24-29

10. KS Ursus Warszawa (8) 19 28 30-37

11. MKS Pilica Białobrzegi (11) 18 24 31-38

12. ŁKS II Łódź SA (13) 19 23 34-34

13. SSA Jagiellonia II Białystok (12) 18 21 34-33

14. GKS LZS Wikielec (14) 19 19 21-30

15. MLKS Znicz Biała Piska (15) 18 18 22-34

16. KS Pelikan Łowicz (16) 18 17 22-27

17. TS Konsport Sokół Aleksandrów Ł. (17) 18 14 19-26

18. GKS Mamry Giżycko (19) 18 14 16-34

19. MLKS Wissa Szczuczyn (18) 19 13 14-33

Piłka nożna | Mecz Sokół – Pelikan

Pogoda zaskoczyła ligowców
Rozegranie awansem 20. kolej-

ki III ligi miało pozwolić na unik-
nięcie pogodowych zawirowań 
w  marcu. Rozgrywki mogłyby 
być wtedy wznowione o  tydzień 
później. W praktyce wyszło jed-
nak na odwrót. W ostatni week-
end w  różnych miejscach kraju 
spadł śnieg i przez to część me-
czów nie mogła odbyć się zgodnie 
z planem. Wśród nich było starcie 
Sokoła z Pelikanem.

Potwierdziły się tym samym 
prognozy pogody. Jak przyznał 
później Sokół w  mediach spo-
łecznościowych – „Zima nikogo 
nie zaskoczyła. Spodziewaliśmy 
się, że takie boisko zastaniemy. 
Nic tylko lepić bałwana”. W ko-
mentarzach pojawiły się zarzuty, 
że skoro władze klubu zakłada-
ły, że boisko tak będzie wyglądać 
w sobotni poranek, to mogły się 
odpowiednio zabezpieczyć.

Warto pamiętać, że odgarnię-
cie śniegu to jedno. Druga spra-
wa to stan murawy. O tej porze 
roku, granie nawet na lekko za-
śnieżonej i  zmrożonej mura-
wie, która nie jest podgrzewana 
(ewentualnie sztuczna) mija się 
z  celem. Z  meczem piłkarskim 
miałoby to niewiele wspólnego, 
a i ryzyko kontuzji piłkarzy zna-
cząco wzrasta.

Sami łowiczanie do Aleksan-
drowa Łódzkiego też nie dotarli. 
W sobotę wyruszyli w podróż, ale 
gdy byli w Głownie to dowiedzieli 
się o tym, że mecz w pierwotnym 
terminie się nie odbędzie. Na razie 
nie ma jeszcze pewności, kiedy 
Sokół podejmie Pelikana. Wstęp-
nie pojawił się pomysł, aby spo-
tkanie rozegrać w minioną środę. 
W  poniedziałek zapadła jednak 

decyzja, że oba zespoły zmierzą 
się dopiero w nowym roku.

Mecz ma być rozegrany 
w pierwszy weekend marca, naj-
prawdopodobniej będzie to so-
bota. Wydaje się, że to decyzja, 
która dla obu klubów jest... ko-
rzystna. Zarówno Sokół, jak i Pe-
likan notują fatalny koniec rundy 
jesiennej. Chociaż z drugiej strony 
ciężko też mówić tu o nieudanej 
końcówce, bo oba kluby w kryzy-
sie są już od dawna.

Pelikan rok kończy serią dzie-
więciu meczów bez zwycięstwa. 
Doliczyć do tego należy rów-
nież przegraną w Pucharze Polski 
z Orłem Nieborów. Po raz ostat-
ni w lidze Pelikan wygrał pod ko-
niec września w  marcu z  ŁKS 
II Łódź. Z  tych dziewięciu spo-
tkań łowiczanie aż sześć przegra-
li. Ostatnia forma aleksandrowian 
wcale nie jest wyższa. Sokół na 
ostatnie zwycięstwo aż tak długo 
nie czeka, bo 13 listopada wygrał 
w Giżycku z Mamrami 2:1. Była 
to jednak dopiero druga wygrana 
klubu w tym sezonie.

Wydaje się, że najlepszą infor-
macją dla obu drużyna jest dłu-
ga zimowa przerwa, która po-
zwoli mocno popracować nad 
grą, a  nawet przebudować ka-
drę. W Aleksandrowie Łódzkim 
muszą też poszukać trenera. Pod 
koniec października obowiązki 
pierwszego szkoleniowca prze-
stał pełnić Damian Gamus. Za-
stąpił go dyrektor sportowy, któ-
ry drużynę miał poprowadzić do 
końca rundy. Wydaje się, że na 
wiosnę powinniśmy, więc zoba-
czyć dwa zupełnie inne zespoły 
niż teraz w listopadzie.

Mateusz Lis

REKLAMA
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Futsal | Da Grasso II ligi ŁoLiF

Mikoba United rzutem na taśmę
Po raz pierwszy w tym 
sezonie na parkiet łowickiej 
hali sportowej OSiR 
nr 1 wybiegli gracze 
występujący w Da Grasso 
II lidze. Bardzo dobrze 
w pierwszym meczu spisali 
się gracze Błękitnych II 
Dmosin, którzy wygrali 
z Witaminerem Głowno 
3:0. Zespół z Dmosina 
został tym samym 
pierwszym liderem. 

W pozostałych meczach rów-
nież było ciekawie. Dwa gole Ra-
dosława Grefkowicza i jeden To-
masza Wudkiewicza zapewniły 
trzy punkty drużynie Vinci Ło-
wicz, która poradziła sobie z Nie-
obliczalnymi Głowno, zwycięża-
jąc 3:2 (2:2).

Dużo emocji, szczególnie 
w  końcówce spotkania towarzy-
szyło podczas starcia KS Stefan 
Łowicz z Cartelem Parma. Lepsi 
okazali się ostatecznie zawodnicy 
Cartelu, którzy wygrali 3:2 (2:2) 
po trafieniach Piotra Lisickiego, 
Huberta Kanii i  Kacpra Ledzio-
na. Zespół z  Łowicza powalczył 
w  tym meczu, lecz na nic zdały 
się gole Jacka Antosa i Dominika 
Walczaka.

Wyrównany pojedynek sto-
czyły zespoły Marbudu Chą-
śno z Eko-Plastem Łowicz. Mar-
bud wygrał ostatecznie 2:1 (1:1), 

a gole zapisali na swoim koncie 
Rafał Kołaczyński i Szymon Ko-
walczyk. Ten drugi strzelił zwy-
cięskiego gola na kilkanaście se-
kund przed końcową syreną. Dla 
zespołu z  Łowicza jedynego 
gola strzelił Adrian Musialik, na 
co dzień występujący w Borucie 
Zgierz.

Trzy gole padły natomiast 
w  meczu Promil Let’s Dance 
Dzierzgów z  TKS Łowicz. Ze-
spół z Dzierzgowa po trafieniach 
Pawła Osóbki i Dawida Matyja-
sa cieszył się z wygranej w tym 
meczu 2:1, a  na uwagę zasłu-
guje autor gola dla przegranych. 
Mowa tutaj bowiem o 16-letnim 
Filipie Deka, który na co dzień gra 
w MUKS Pelikan-2005 Łowicz.

W ostatnim meczu pierw-
szej serii spotkań Subekt Niebo-
rów po bardzo emocjonującym 
meczu uległ ostatecznie Miko-
bie United Klewków 3:4 (3:1). 
Co ciekawe Subiekt prowadził 
do przerwy po golach Dominika 
Czeczki 2 i  Jarosława Rosiewi-
cza 3:1, lecz po przerwie zespół 
z  Klewkowa grał ambitnie zdo-
łał na dwie minuty przed końcem 
strzelić drugiego gola, a w ostat-
nich sekundach trafiając jeszcze 
dwukrotnie. Autorami goli dla 
zespołu z  Klewkowa byli Seba-
stian Gładki 2, Krzysztof Gro-
mek i  Tomasz Rybus. Czwarty 
gol dla Mikroby United, dający 
wygraną padł na trzy sekundy 
przed końcem meczu.  banega

1. kolejka XXIX edycji Da Grasso 
II ligi ŁoLiF:

 �Vinci Łowicz – Nieobliczalni 
Głowno 3:2 (2:2); br.: Radosław 
Grefkowicz 2 (9 i 12) i Tomasz 
Wudkiewicz (15) – Adam Gibała 
(7) i Dominik Wiśniewski (10).

 �LZS Błękitni II Dmosin – Wi-
taminer Głowno 3:0 (2:0); br.: 
Mariusz Supera (4), Radosław  
Filipiński (10) i Piotr Mielczarek 
(16).

 �KS Stefan Łowicz – Cartel Par-
ma 2:3 (0:2); br.: Jacek Antos (13) 
i Dominik Walczak (24) – Piotr Li-
sicki (4), Hubert Kania (6) i Kacper 
Ledzion (20).

 �Marbud Chąśno – Eko-Plast 
Łowicz 2:1 (1:1); br.: Rafał Koła-
czyński (6) i Szymon Kowalczyk 
(24) – Adrian Musialik (10).

 �Promil Let’s Dance Dzierzgów 
– TKS Łowicz 2:1 (2:1); br.: Pa-
weł Osóbka (7) i Dawid Matyjas 
(10) – Filip Deka (10).

 �Subiekt Nieborów – Mikoba 
United Klewków 3:4 (3:1); br.: 
Dominik Czeczko 2 (2 i 2) i Jaro-
sław Kosiewicz (11) – Sebastian 
Gładki 2 (11 i 24), Krzysztof Gro-
mek (23) i Tomasz Rybus (24)

1. LZS Błękitni II Dmosin (1) 1 3  3-0

2. Mikoba United Klewków (6) 1 3  4-3

3. Cartel Parma (a) 1 3 3-2

Vinci Łowicz (5) 1 3 3-2

5. Marbud Chąśno (4) 1 3 2-1

Promil Let’s Dance Dzierzgów (10) 1 3 2-1

7. Subiekt Nieborów (7) 1 0 3-4

8. KS Stefan Łowicz (11) 1 0 2-3

Nieobliczalni Głowno (a) 1  0 2-3

10. Eko-Plast Łowicz (a) 1 0 1-2

TKS Łowicz (-) 1 0  1-2

12. Witaminer Głowno (-) 1 0 0-3

Futsal | Kia Open I ligi ŁoLiF

Ogrodowa SMS pierwszym liderem
W niedzielę 28 listopada zain-

augurowano rozgrywki Kia Open 
I ligi. Na najwyższym szczeblu ło-
wickiej halówki zameldowało się 
dziesięć zespołów, a  pierwszym 
liderem została Ogrodowa SMS 
Dąbkowice, która nie dała szans 
FC Łaguszew, wygrywając 8:2 
(5:1).

Zespół z Dąbkowic po raz ko-
lejny posiadał w swoich szeregach 
znanych z  występów w  Ekstra-
klasie futsalu zawodników i dwa 
gole Mateusza Sekuły nic nie dały 
drużynie z  Łaguszewie. W  po-
zostałych meczach było zdecy-
dowanie więcej emocji. Dobrze 
w  nowy sezon weszła Fantazja 

Głowno, która do przerwy zaapli-
kowała Blokersom Łowicz już 
cztery gole, a dwa z nich strzelił 
Karol Kruk, który trafił do Fanta-
zji z Bo-Dachu Grudze, który nie 
zgłosił się do rozgrywek. Blokersi 
po przerwie zmniejszyli rozmiary 
porażki, strzelając dwa gole. 

Wygrane zanotowały również 
zespoły Pędzących Imadeł, Dru-
żyny KIA Renix i Chińskiej Ło-
wicz. Faworycie mieli swoje pro-
blemy, ale ostatecznie potrafili 
wygrać swoje spotkania. 

Pędzące Imadła rozpoczę-
ły starcie z  Błękitnymi Dmosin 
od straty gola, ale później naj-
pierw Roman Perizhok, a następ-

nie pięknym strzałem z dystansu 
Piotr Gawlik zapewnili zwycię-
stwo Imadłom. Siedem goli padło 
w meczu Drużyny KIA z Szope-
nem Sanniki. 

Beniaminek KIA Open I  ligi 
postawił się łowickiej drużynie 
i  przegrał jedynie 3:4, napędza-
jąc w kilku akacjach dużego stra-
cha faworyzowanemu rywalowi. 
Wygraną łowickiej drużynie za-
pewnili Bartłomiej Tkacz, Daniel 
Wasiak, Michał Redzisz i Michał 
Świdrowski. 

Grająca bez zmian Chińska 
Łowicz poradziła sobie ostatecz-
nie z  Victorią Bielawy. Bohate-
rem meczu został Rafał Niewia-

domski, który ustrzelił hattricka, 
a  oprócz niego dwa gole strze-
lił Arkadiusz Błaszczyk. Victoria 
grała ambitnie, lecz nie wystarczy-
ło to do zdobycia choćby punktu. 
Trafieniami dla zespołu z Bielaw 
popisali się Łukasz Kasiński, Da-
mian Kostrzewa, Michał Bry-
szewski i doświadczony Przemy-
sław Grzegory.  banega

1. kolejka XXIX edycja Kia Open 
I ligi ŁoLiF:

 �Blokersi Intermarche Łowicz – 
Fantazja Głowno 2:4 (0:4); br.: 
Krystian Białas (12) i Jakub Jędra-
chowicz (18) – Patryk Tuliński (1), 
Eryk Ignatowski (6) i Karol Kruk 2 
(8 i 9).

 �Novum Pędzące Imadła Ło-
wicz – LZS Błękitni Dmosin 2:1 
(2:1); br.: Roman Perizhok (9) 
i Piotr Gawlik (10) – Mateusz War-
dziński (6).

 �Drużyna KIA Renix Łowicz – 
KS Szopen Sanniki 4:3 (2:1); 
br.: Bartłomiej Tkacz (4), Daniel 
Wasiak (10), Michał Redzisz (17) 
i Michał Świdrowski (17) – Michał 
Wiśniewski 2 (10 i 20) i Łukasz 
Szczygielski (16).

 �Chińska Łowicz – LKS Victoria 
Bielawy 5:4 (3:2); br.: Rafał Nie-

wiadowski 3 (2, 9 i 14) i Arkadiusz 
Błaszczyk 2 (6 i 20) – Łukasz Ka-
siński (3), Damian Kostrzewa (9), 
Michał Bryszewski (14) i Przemy-
sław Grzegory (20).

 �Ogrodowa Fruktus SMS Dąb-
kowice – FC Łaguszew 8:2 
(5:1); br.: Michał Marciniak 2 (1 
i 8), 2 (5 i 13), Igor Sobalczyk 2 (9 
i 10) i Norbert Dregier (12 i 19) – 
Mateusz Sekuła 2 (4 i 17).

1. Ogrodowa Fruktus SMS Dąbkowice (1) 1  3  8-2

2. Fantazja Głowno (8) 1 3  4-2

3. Chińska Łowicz (3) 1 3  5-4

4. Drużyna Kia Renix Łowicz (4) 1  3  4-3

5. Novum Pędzące Imadła Łowicz (2) 1 3  2-1

6. LKS Victoria Bielawy (7) 1 0  4-5

7. KS Szopen Sanniki (6) 1 0  3-4

8. LZS Błękitni Dmosin (10) 1 0  1-2

9. Blokersi Intermarche Łowicz (5) 1 0  2-4

10. FC Łaguszew (9) 1 0  2-8

Piłka nożna | Mecz towarzyski

Śnieżny mecz Pelikana-2009
Zespół trenera Mateusza Miaz-

ka z MUKS Pelikan Łowicz 2009 
rozegrał ciekawy sparing prze-
ciwko Zjednoczonym Stryków. 
Łowiczanie wygrali ten meczu 8:2 
(2:1), a spotkanie toczyło się w zi-
mowej scenerii. 

Spotkanie łowickiej drużyny ze 
Zjednoczonymi Stryków odby-
wało się w zimowych warunkach. 
Stadion Miejski im. 10 Pułku Pie-
choty w Łowiczu przykryte było 
śniegiem, a w grze obu zespołów 
towarzyszyło sporo przypadkowo-
ści. Zdecydowanie lepiej w  tych 
trudnych warunkach atmosfe-
rycznych poradzili sobie „biało-
-zieloni”, którzy od pierwszej do 
ostatniej minuty dominowali na 
boisku. Co prawda do przerwy ło-

wiczanie prowadzili jedynie 2:1, 
a z goli cieszył się dwukrotnie Ga-
briel Majcher.

Po przerwie Pelikan radził so-
bie na boisku bardzo dobrze, 
a kolejne gole zapisali na swoim 
koncie Franciszek Uczciwek, Mi-
łosz Skonieczny, Michał Kuciński 
i  Adam Dylik, który popisał się 
w tym meczu hat-trickiem, skom-
pletowanym w... 10 minut.

– Ciężkie warunki do gry 
w  piłkę, więc nie będę oceniał 
aspektów piłkarskich. Mecz ro-
zegraliśmy w  dwóch formułach. 
Pierwsza połowa w  dziewięciu, 
potem graliśmy na pełnowymiaro-
we boisko, w jedenastu. Brawa dla 
chłopaków za ambitne podejście 
do spotkania. Pierwszy raz mie-

liśmy okazję rozegrać spotkanie 
na całym boisku. Będziemy w tej 
formie grać częściej w  przerwie 
między rozgrywkami, żeby za 

pół roku w lidze było nam łatwiej 
– mówi Mateusz Miazek, trener 
MUKS Pelikan-2009 Łowicz. 

Sparing:
 �MUKS Pelikan-2009 Łowicz – 

MKS Zjednoczeni Stryków 8:2 
(2:1); br.: Gabriel Majcher 2 (9 
i 19), Franciszek Uczciwek (65), Mi-
łosz Skonieczny (69), Adam Dylik 3 
(69, 72 i 78) i (80) i Michał Kuciński 
(80) – 2 (33 i 66)
Pelikan-2009: Mateusz Rak 
– Jakub Dudziński, Franciszek 
Uczciwek, Kacper Trębski, Ga-
briel Majcher – Michał Kuciński, 
Miłosz Skonieczny, Antoni Bąba 
– Mateusz Staszewski. Na zmiany 
wchodzili: Mateusz Janicki – Dawid 
Gosławski i Adam Dylik. banega

Na boisku przykrytym śniegiem 
nie brakowało walki. 
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Piłka nożna | 5. runda Pucharu Polski

Zryw odpadł po walce
Gracze IV-ligowego Zry-

wu Wygoda nie sprawili niespo-
dzianki i ulegli w meczu 5. run-
dy okręgowego Pucharu Polski 
przedstawicielowi III ligi – Unii 
Skierniewice, przegrywając 1:5 
(1:0).

Spotkanie zostało rozegrane na 
Stadionie Miejskim im. 10 Pułku 
Piechoty w  Łowiczu i  doskona-
le zaczęło się dla zespołu trenera 
koordynatora Piotra Gawlika. Już 
w  9. minucie Michał Fabijański 
zdołał przechwycić piłkę w okoli-
cach 35 metra i dostrzec, że daleko 
od swojej bramki wysunięty jest 
bramkarz Unii – Karol Skrzypek 
i przepięknym lobem dał prowa-
dzeniem gospodarzom tego me-
czu. Unia próbowała za wszelką 
cenę zmienić wynik meczu, lecz 
do przerwy świetnie w  bramce 
Zrywu spisywał się bramkarz Se-
bastian Ostrowski.

Gdy po przerwie w 55. minucie 
rywale mieli rzut karny wydawa-
ło się, że w końcu dopną swego, 

ale Kamil Sabiłło trafił piłką jedy-
nie w słupek. W 63. minucie do 
remisu doprowadził Damian Ma-
kuch, a  kilka minut później ten 
sam zawodnik strzelił kolejnego 
gola. W ostatnich dziesięciu mi-
nutach Unia strzeliła jeszcze trzy 
gole, których autorami byli: Sabił-
ło 2 i Miłosz Nowak. 

Unia wraz z Orłem Nieborów 
będzie przedstawicielem okręgu 
skierniewickiego w  wojewódz-
kim Pucharze Polski.  banega

5. runda Pucharu Polski „Skier-
niewice”:

 �SKF Zryw GrantON Wygoda – 
Unia Skierniewice Sp. zoo 1:5 
(1:0); br.: Michał Fabijański (9) – Da-
mian Makuch 2 (63 i 71), Kamil Sabił-
ło 2 (81 i 85) i Miłosz Nowak (90+2).
Zryw: Sebastian Ostrowski – Tomasz 
Wudkiewicz, Kamil Augustyn, Hubert 
Matyjas – Hubert Kania, Michał Świ-
drowski, Roman Perizhok, Sebastian 
Sobieszek, Kacper Rześny, Marcel 
Wnuk – Michał Fabijański.

Dart | Grand Prix we Włocławku

Łowiczanie w akcji  
na turnieju we Włocławku

W sobotę, 13 listopada, czterech 
zawodników z  Łowicza wzięło 
udział w Grand Prix POD 9 Wło-
cławek – Steel w darcie 501 d.o.

Łowiczanie brali udział 
w dwóch turniejach – Grand Prix 
oraz Grand Prix Cup. Do gry 
w  Grand Prix przystąpili wszy-
scy czterej zawodnicy: Sylwester 
Grzanka, Artur Siekierski, Mar-
cin Wroński i Jacek Kocus. Spo-
śród nich najpewniejszą rękę miał 
Grzanka, który uplasował się na 
miejscu 33-64. Artur Siekier-
ski zajął miejsce 65-128, Marcin 
Wroński 129-192 i  Jacek Kocus 
193-256. Pierwsze miejsce zajął 
mieszkaniec Łodzi Sebastian Bia-
łecki.

W turnieju Grand Prix Cup 
wzięło udział tylko dwóch zawod-
ników z Łowicza: Marcin Wroń-
ski i Jacek Kocus. Zdecydowanie 

lepiej poradził sobie Kocus, któ-
ry uplasował się na pozycji 5-8, 
a  Marcin Wroński zajął miejsce 
17-32.

– Niestety stwierdzam, że jesz-
cze dużo treningów przed nami. 
Ale nic, tylko dalej trenować… 
– podsumował Marcin Wroński.
 Gogo
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Na najwyższym szczeblu 
łowickiej halówki zameldowało się 
dziesięć zespołów
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Na parkiecie we wszystkich meczach Da Grasso II ligi futsalu było 
bardzo ciekawie.

Czwórka z Łowicza wystartowała 
we Włocławku. 
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Zryw Wygoda w pierwszej połowie prowadził 1:0, gorzej było po przerwie.
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Futsal | Zina III liga ŁoLiF

Wyrównana walka 
na starcie
Bardzo wyrównany 
przebieg miały mecze 
1. kolejki Zina III ligi 
ŁoLiF. Mecze kończyły 
się jednobramkowymi 
wygranymi, a w jednym 
ze spotkań padł remis.

Najwięcej bo aż dziewięć goli 
padło w  meczu Taj Małszyce 
z  OSP Soccer Stachlew. Więcej 
powodów do radości w tym me-
czu mieli zawodnicy ze Stachle-
wa, którzy wygrali 5:4 po golach 
duetu Łukasz Przeździęk i  Bar-
tek Leniarski (obaj strzelili po dwa 
gole) i trafieniu samobójczym. Po 
dwa gole dla przegranych strzeli-
li natomiast Przemysław Plichta 
i Adrian Zawadzki.

Krystian Siatkowski zapewnił 
z kolei wygraną drużynie Tiruriru 
FC Domaniewice nad Zu-An Ło-
wicz24.eu.

Victoria-Juniorzy Bielawy 
triumfowała w starciu z San Ma-
rianka, a bohaterem meczu nale-
ży nazwać Mateusza Dałka, któ-
ry strzelił wszystkie trzy gole dla 
zwycięzców. Rzutem na taśmę 
wygrała Bezedura Łowicz, któ-
ra pokonała Zjednoczne Emira-
ty Arabskie Zduny 2:1 (0:0). Na 
kilka minut przed końcową syre-

ną był remis 1:1, ale w ostatniej 
minucie meczu Paweł Karwat za-
pewnił wygraną łowickiej druży-
nie.

Duet Robert Sukiennik i  Bar-
tłomiej Mitek poprowadzili do 
wygranej TelePremium Łowicz 
w  meczu z  Kolejarzem Łowicz. 
Sukiennik strzelił dwa gole, a Mi-
tek jednego. Trafienia Kolejarzy 
po stronie Łukasza Dzięgielew-
skiego i  Kacpra Jarosa nie dały 
nawet jednego punku.

Podziałem punktów natomiast 
zakończył się mecz Imprezowy 
Klimat Zielkowice – Iskra Ło-
wicz. W  pierwszej połowie nie 
padły żadne gole, a w drugiej od-
słonię, a w szczególności w koń-
cówce meczu obie drużyny strze-
liły po dwa gole i mecz zakończył 
się remisem.  banega

1. kolejka XXIX edycji Zina III ligi 
ŁoLiF:

 �Zu-An Łowicz24.eu Łowicz – 
Tiruriru FC Domaniewice 0:1 
(0:0); br.: Krystian Siatkowski (18).

 �San Marianka – LKS Victoria-
-Juniorzy Bielawy 2:3 (1:2); br.: 
Adam Siekiera (11) i Kamil Koła-
czyński (15) – Mateusz Dałek 3 (4, 
6 i 22).

 �Bezedura Łowicz – Zjednoczo-
ne Emiraty Bielawskie Zduny 
2:1 (0:0); br.: Jakub Płóciennik 

(13) i Paweł Karwat (24) – Mateusz 
Szymański (21).

 �Taj Małszyce – OSP Soccer 
Stachlew 4:5 (0:0); br.: Przemy-
sław Plichta 2 (13 i 24) i Adrian 
Zawadzki 2 (16 i 24) – Łukasz Prze-
ździęk 2 (14 i 14), Bartek Leniarski 
2 (15 i 23) i Alan Oniszk (19 samo-
bójcza).

 � Imprezowy Klimat Zielkowice – 
Iskra Łowicz 2:2 (0:0); br.: Patryk 
Pęksa (22) i Radosław Brzeziński 
vel Berens (24) – Przemysław Za-
bost (20) i Daniel Gurowski (24). 
Żółta kartka: Dominik Jędrzejewski 
(1) – Iskra.

 �Kolejarz Łowicz – TelePre-
mium Łowicz 2:3 (1:2); br.: Łu-
kasz Dzięgielewski (8) i Kacper 
Jaros (16) – Robert Sukiennik 2 (6 
i 10) i Bartłomiej Mitek (17). Żółta 
kartka: Kamil Owczarek 1) – Tele-
premium.

1. OSP Soccer Stachlew (a)  1 3  5-4

2. Telepremium Łowicz (-) 1  3 3-2

LKS Victoria-Juniorzy Bielawy (a)  1  3  3-2

4. Bezedura Łowicz (2)  1 3  2-1

5. Tiruriru FC Domaniewice (-)  1  3  1-0

6. Imprezowy Klimat Zielkowice (7) 1  1  2-2

Iskra Łowicz (a) 1 1 2-2

8. Taj Małszyce (-) 1 0  4-5

9. Kolejarz Łowicz (5)  1  0  2-3

10. San Marianka (-)  1  0  2-3

11. Zjednoczone Emiraty Bielawskie Zduny (a) 1  0  1-2

12. Zu-An Łowicz24.eu Łowicz (-) 1  0  0-1

Futsal | Vaveo Sport Robkol IV ligi ŁoLiF

Sześć goli Dyntki Team
Pierwszym liderem 
Vaveo Sport Robkopl 
IV ligi została drużyna 
Dyntki Team, która 
pokonała Kulawych  
FC Domaniewice aż 6:1 
(2:0). Bohaterem meczu 
został Piotr Truszkowski, 
który strzelił cztery gole!

Ciekawie było również cho-
ciażby w  meczu OSP Chąśno 
Drugie z AA Łowicz. W meczu 
padło aż jedenaście goli, z czego 
siedem strzelili zawodnicy z Ło-
wicza i wygrali to spotkanie 7:4 
(2:1). Cztery trafienia zanotował 
na swoim koncie Marcel Frątczak, 
dwa Marek Piekacz, a  jednego 
gola dołożył Szymon Płacheta. 
W zespole przegranych zadowo-
lony ze swojego indywidualnego 

występu mógł być Marcel Sierota, 
który ustrzelił hat-tricka.

Zwycięstwem otworzyli sezon 
gracze Eko-Bio Łączy Nas Ło-

wicz, którzy wygrali z Wojowni-
kami Ojca Alberta Kiernozia 4:1 
(2:0). Łupem strzeleckim podzie-
lili się Piotr Skoneczny, Łukasz 
Papuga, Przemysław Wilk i Jaro-
sław Więcek.

W identycznym stosunku 
swój mecz wygrał Wooden Boys 
Niedźwiada, pokonując ŁTJD Ło-
wicz.

Tylko trzy gole padły natomiast 
w  meczu Trzeci Kwadrat Ło-
wicz z Czarnymi Bednary. Zespół 
z Łowicza cieszył się z wygranej 
po trafieniach Macieja Kaczmar-
ka i  Dominika Borkowskiego, 
a  trafienie Artura Taczalskiego 
odnotowano jedynie jako gola ho-
norowego.

Dobrze w  nowy sezon weszli 
również zawodnicy Bełshotu Beł-
chów, którzy wygrali z Iskrą Góry 
Świętej Małgorzaty 4:1, a  gole 
strzelili Damian Paradowski, Ma-
riusz Bakalarski, Dariusz By-
strowski i Krystian Sokołowski.

Nietypowym wynikiem w roz-
grywkach futsalu zakończył się 
mecze Zjednoczeni Team Zdu-
ny z ZSCKR Zduńska Dąbrowa. 

W  derbowym meczu w  gminie 
Zduny padł bowiem bezbramko-
wy remis.  

banega

1. kolejka XXIX edycji Vaveo 
Sport Robkol IV ligi ŁoLiF:

 �OSP Chąśno Drugie – AA Ło-
wicz 4:7 (1:2); br.: Kamil Furman 
(2) i Marcel Sierota 3 (17, 22 i 24) 
– Marek Piekacz 2 (3 i 12), Marcel 
Frątczak 4 (16, 17, 18 i 24) i Szy-
mon Płacheta (22).

 �Eko-Bio Łączy nas Łowicz – 
Wojownicy Ojca Alberta Kierno-
zia 4:1 (2:0); br.: Piotr Skoneczny 
(4), Łukasz Papuga (5), Przemy-
sław Wilk (19) i Jarosław Więcek 
(21) – Sebastian Wiedyński (15).

 �ŁTJD Łowicz – Wooden Boys 
Niedźwiada 1:4 (1:1); br.: An-
drzej Leszczyński (11 samobójcza) 
– Wiktor Dziedzic (16), Andrzej 
Leszczyński (16), Jakub Cieślak 
(20) i Jacek Bejda (24).

 �Trzeci Kwadrat Łowicz – LKS 
Czarni Bednary 2:1 (1:0); br.: 
Jakub Kaczmarek (7) i Dominik 
Borkowski (15) – Dominik Taczal-
ski (17).

 �Dyntki Team Zduńska Dąbro-
wa – Kulawi FC Domaniewice 
6:1 (2:0); br.: Piotr Truszkowski 4 
(7, 14, 14 i 22), Krzysztof Kuciński 
(8) i Michał Lechowski (21) – Artur 
Pawłowicz (23). Żółta kartka: Ja-
kub Legęć (1) – Dyntki Team.

 �KS Iskra Góra Św. Małgorza-
ty – Bełshot Bełchów 1:4 (0:1); 
br.: Jarosław Jagodziński (24) – 
Damian Paradowski (6), Mariusz 
Bakalarski (17), Dariusz Bystroński 
(19) i Krystian Sokołowski (22).

 �Zjednoczone Team Zduny – 
ZSCKR Zduńska Dąbrowa 0:0

1. Dyntki Team Zduńska Dąbrowa (-) 1 3  6-1

2. AA Łowicz (-)  1 3 7-4

3. Eko-Bio Łączy nas Łowicz (-)  1  3 4-1

Wooden Boys Niedźwiada (12) 1 3  4-1

Bełshot Bełchów (-)  1  3  4-1

6. Trzeci Kwadrat Łowicz (-) 1  3 2-1

7. Zjednoczone Team Zduny (-)  1  1  0-0

ZSCKR Zduńska Dąbrowa (s) 1  1  0-0

9. LKS Czarni Bednary (9) 1  0  1-2

10. OSP Chąśno Drugie (-)  1  0  4-7

11. KS Iskra Góra Św. Małgorzaty (-)  1  0 1-4

ŁTJD Łowicz (-)  1  0  1-4

Wojownicy Ojca Alberta Kiernozia (-) 1  0  1-4

14. Kulawi FC Domaniewice (-)  1  0  1-6

Marcel Frątczak (z lewej) strzelił cztery gole w pierwszym meczu 
przeciwko OSP Chąśno Drugie.
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Piłka nożna | II Halowy Turniej – rocznik 2010

Pelikan-2010 z awansem
Zespół trenera Patryka 
Sekuły z MUKS 
Pelikan Łowicz 
z rocznika 2010 
wywalczył awans na 
finały wojewódzkie 
w turnieju halowym 
dla rocznika 2010, 
który odbył się 
w Skierniewicach. 

Gracze z Łowicza rywalizowa-
li w turnieju z pięcioma rywala-
mi. W pierwszym meczu Pelikan 
mimo dobrej gry, uległ Widokowi 
Skierniewice 1:2, a jedynego gola 
strzelił Filip Makoś. Widok prze-
chylił szalę zwycięstwa na swoją 
korzyść w  końcówce meczu po 
pięknym strzale Szymona Kindla.

W kolejnym meczu łowiczanie 
nie dali najmniejszych szans Ma-
covii Maków, wygrywając 6:0, 
a następnie niespodziewanie prze-
grali z Mazovia Rawa Mazowiec-
ka 0:1. W tym spotkaniu gracze 
„biało-zielonych” nie wykorzysta-

li wielu 100% okazji i ich szanse 
na awans mocno spadły.

W następnym meczu zespół 
trenera Sekuły był podrażniony 
niezasłużoną porażką z Mazovia 
i aż wpakował aż 11 goli zespo-
łowi z Cielądza. Dzięki wysokiej 
wygranej łowiczanie musieli wy-
grać w  ostatnim meczu turnieju 
z Unią i taki wynik gwarantował 
drugie miejsce w  turnieju i  wy-
jazd na turniej finałowy w Łodzi.

W starciu z Unią od pierwsze-
go gwizdka arbitra łowiczanie ata-
kowali, stwarzali sobie mnóstwo 
okazji strzeleckich, a  ostatecznie 
dzięki golom Bartosza Pokory 
i Szymona Majchrzaka wygrali to 
spotkanie 2:0.

– Turniej możemy na pewno 
zaliczyć do udanych, rozegraliśmy 
bardzo dobre mecze, w  każdym 
z  nich byliśmy zespołem, który 
stworzył więcej sytuacji bramko-
wych. Chłopcy od początku do 
końca byli bardzo zaangażowani, 
było widać, że tak jak w roku po-
przednim chcą awansować do tur-
nieju wojewódzkiego – ocenił tre-
ner Patryk Sekuła.  banega

II Halowy Piłki Nożnej Turniej 
o Puchar Prezydenta Miasta 
Skierniewice – rocznik 2010. 
Skierniewice, 28 listopada 
2021 roku:

 �MLKS Widok Skierniewice – 
MUKS Pelikan-2010 Łowicz 1:2; 
br.: Filip Makoś.

 �MUKS Pelikan-2010 Łowicz 
– LZS Macovia Maków 6:0; br.: 
Adam Dylik 2, Filip Pawlata, Paweł 
Lenarczyk, Maciej Szczęsny i Filip 
Makoś.

 �RKS Rawa Mazowiecka – 
MUKS Pelikan-2010 Łowicz 1:0 

 �MUKS Pelikan-2010 Łowicz – 
Orlęta Cieladz 11:0; br.: Bartosz 
Pokora 2, Filip Pawlata 2, Adam 
Dylik 2, Jan Birek 2, Maciej Szczę-
sny, Paweł Lenarczyk i Szymon 
Majchrzak.

 �Unia Skierniewice – MUKS Pe-
likan-2010 Łowicz 0:2; br.: Bar-
tosz Pokora i Szymon Majchrzak.

 �MUKS Pelikan-2010 Łowicz: 
Bartosz Kośmider – Filip Makoś, Fi-
lip Pawlata, Bartosz Pokora, Adam 
Dylik, Szymon Majchrzak, Maciej 
Szczęsny i Paweł Lenarczyk. 

Zespół Pelikana-2010 z nagrodami po turnieju w Skierniewicach. 
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Mecze 1. kolejki Zina III ligi ŁoLiF miały bardzo wyrównany przebieg.
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Sport szkolny | Piłka ręczna chłopców

Najlepsi uczniowie z SP Bielawy
Mistrzostwo powiatu łowickie-

go w mini piłkę ręczną w tym se-
zonie zdobyła reprezentacja SP 
Bielawy, która tym samym wal-
czyła awans do półfinału woje-
wódzkiego. 

Turniej powiatowy organizo-
wany przez Powiatowy Szkol-
ny Związek Sportowy odbył się 
w  Łowiczu, w  piątek, 29 listo-
pada, w  hali sportowej OSiR nr 
2 przy ul. Topolowej 2, a  grali 
w nim uczniowie z klas VI (rocz-
nik 2009 i  młodsi). Do naszego 
miasta przyjechały reprezentację 
pięciu szkół.

Zawody rozegrano system każ-
dy z każdym, zatem drużyny za-
grały po cztery spotkania. Dru-
żyna ze SP w Bielawach wygrała 
trzy mecze i zremisowała z SP 2 
Łowicz. Podopieczni Artura To-
karskiego zgromadzili 7 punk-
tów i wywalczyli pierwsze miej-
sce. Nieco słabiej poradzili sobie 
reprezentanci SP Bednary, którzy 
wygrali trzy mecze i zajęli drugie 

miejsce. Puchar za trzecie lokatę 
wywalczyli łowiczanie z SP 2.

W zespole SP Bielawy grali: 
Szkoła Podstawowa w Bielawach: 
Nikodem Adamiak, Szymon Ba-
rzyński, Mateusz Gołębiowski, 
Maciej Bryk, Hubert Michalski, 
Ignacy Michałek, Damian Sme-
la, Jan Sobieszek, Adam Werwiń-
ski i Oliwier Zapisek – nauczyciel 
w-f Artur Tokarski.  zł

 �Wyniki: SP 2 Łowicz – SP Nowe 
Zduny 3:1, SP 3 Łowicz – SP Bie-
lawy 0:3, SP 3 Łowicz – SP Nowe 
Zduny 3:2, SP Bednary – SP 2 
Łowicz 4:0, SP 3 Łowicz – SP Bed-
nary 0:2, SP Bielawy – SP Nowe 
Zduny 6:1, SP Bednary – SP Biela-
wy 0:2, SP 2 Łowicz – SP 3 Łowicz 
1:0, SP Bielawy – SP 2 Łowicz 3:3, 
SP Nowe Zduny – SP Bednary 0:3.

1. SP Bielawy 4 7 12-4

2. SP Bednary 4 6 9-2

3. SP 2 Łowicz 4 5 7-8

4. SP 3 Łowicz 4 2 3-6

5. SP Nowe Zduny 4 0 4-15

Piłka nożna | Emka Cup 2021

Dziewczęta z Nowych Zdun wywalczyły srebro
Niewiele zabrakło podopiecz-

nym trenera Macieja Perzyny, aby 
stanąć na najwyższym podium 
podczas turnieju piłki nożnej ha-
lowej dziewcząt rocznika 2008 – 
Emka Cup 2021, który odbył się 
w niedzielę, 28 listopada w Skier-
niewicach.

Ostatecznie dziewczęta z  Or-
lika Nowe Zduny, po bardzo wy-
czerpującym meczu z  SS Emka 
Skierniewice, zajęły miejsce dru-
gie w  końcowej klasyfikacji. To 
kolejny sukces, który zawodnicz-
ki z  Nowych Zdun dopisują do 
swojej kolekcji. Na początku li-
stopada wygrały bowiem finał po-
wiatowy turnieju halowego LZS 
i awansowały na finał wojewódz-
ki, a w wakacje na boiskach tra-
wiastych zdobyły mistrzostwo wo-
jewództwa LZS i zajęły 7. miejsce 
w  Mistrzostwach Polski. Sukce-
sy nie byłyby możliwe, bez regu-
larnych treningów i zaangażowa-
nia dziewcząt, a  kolejne świetne 
wyniki motywują do działania 
zarówno same zawodniczki, jak 
również ich trenerów.

O przebiegu turnieju opowie-
dział Mariusz Sibielak: – Organi-
zatorem zawodów było kobiece 
Stowarzyszenie Piłkarskie Emka 
Skierniewice. W  zawodach tych 
wzięła udział również drużyna 
piłki nożnej dziewcząt z  nasze-

go powiatu – Orlik Nowe Zdu-
ny, prowadzona przez Macieja 
Perzynę. Oprócz niej w  turnieju 
wystąpiło 5 zespołów dziewcząt 
z  województwa mazowieckiego 
i łódzkiego: KS Raszyn, Piastovia 
Piastów, RAP Radomsko, Pegaz 
Drobin i gospodarz – Emka Skier-
niewice. Zawodniczki ze Zdun po 
raz kolejny miały okazję uczest-
niczyć w  tak dobrze obsadzo-
nym turnieju halowym. Zawody 
stały na bardzo wysokim pozio-
mie, tym bardziej cieszy II miej-
sce w końcowej klasyfikacji. Przy 
odrobinie szczęścia dziewczyny 
mogły wygrać cały turniej, ale nie-
wykorzystane sytuacje i zmęcze-
nie dały o sobie znać w końcówce 
ostatniego meczu. To właśnie ten 

mecz z gospodyniami decydował 
o  pierwszym miejscu w  tabeli. 
Niestety nasze zawodniczki prze-
grały go 0:1, tracąc bramkę 2 mi-
nuty przed końcem. Drobny błąd 
w obronie i przeciwniczki strze-
lają bramkę po swoim szybkim 
wyprowadzeniu z autu. W całym 
meczu nasze dziewczyny mia-
ły też swoje okazje, ale żadnej 
nie zamieniły na bramkę. Gdyby 
nie zmęczenie, brak koncentra-
cji w  akcji bramkowej i  trochę 
szczęścia to udałoby się osiągnąć 
remis, który dałby ostateczny suk-
ces w turnieju. 

Do bardzo dobrego miejsca 
dziewczyn należy też dołożyć in-
dywidualne osiągnięcie naszej za-
wodniczki Patrycji Drabik, która 

została królem strzelców zdoby-
wając jedenaście goli w  pięciu 
meczach. 

W zawodach Emka Cup 2021 
wystąpiły: Anna Balik – Patrycja 
Drabik (11), Oliwia Kwiatkowska 
(2), Kinga Kwiatkowska (1), He-
lena Pokora (1), Anna Kołaczek, 
Zuzanna Nalewajczyk, Łucja Sur-
ma, Natalia Sibielak, Tatiana Za-
rychta i Nikola Żaczek – opieku-
nem jest trener Maciej Perzyna. 
 Gogo

Wyniki:
 �Orlik Nowe Zduny – PKS Pia-

stovia Piastów 5:1; br.: Patrycja 
Drabik 5.

 �Orlik Nowe Zduny – SKiR Pe-
gaz Drobin 3:0; br.: Patrycja Dra-
bik 2 i Oliwia Kwiatkowska.

 �Orlik Nowe Zduny – UKS RAP 
Radomsko 2:1; br.: Patrycja Dra-
bik i Oliwia Kwiatkowska.

 �Orlik Nowe Zduny – KS Raszyn 
5:0; br.: Patrycja Drabik 3, Helena 
Pokora i Kinga Kwiatkowska.

 �Orlik Nowe Zduny – SS Emka 
Skierniewice 0:1

1. SS Emka Skierniewice  5  16 16-2

2. Orlik Nowe Zduny  5  12 15-3

3. SKiR Pegaz Drobin  5  10  8-6

4. PKS Piastovia Piastów  5 6 7-15

5. UKS RAP Radomsko  5 3  9-16

6. KS Raszyn  5 0  1-14

Sport Szkolny | Unihokej dziewcząt

SP Nowe Zduny dominują
Rewelacyjnie we wszystkich 

zawodach szkolnych w  tym se-
zonie spisują się reprezentantki 
SP Nowe Zduny, które zdobywają 
kolejne mistrzowskie tytułu. Tym 
razem okazały się najlepsze w na-
szym powiecie w unihokeju.

W poniedziałek, 22 listopada, 
uczennice szkół podstawowych 
z  powiatu łowickiego walczy-
ły w turnieju unihokeja o awans 
do zawodów rejonowych w  hali 
sportowej w  Bielawach. W  tur-
nieju organizowanym przez Po-
wiatowy Szkolny Związek Spor-
towy wystartowały cztery zespoły, 
które zagrały systemem „każdy 
z każdym”.

Po rozegraniu 6 bardzo wy-
równanych spotkań okazało się, 
mistrzyniami zostały podopiecz-
ne Stanisława Znyka z SP Nowe 
Zduny, które wygrały dwa me-
cze i zremisowały z SP Bełchów 
0:0. Drugie miejsce zajęła druży-
na z Bąkowa Górnego, która prze-
grała tylko 0:1 z SP Nowe Zduny. 

Jaka jest recepta na takie wyni-
ki sportowe uczniów?

– Najważniejsze, że możemy 
jeździć na zawody, ponieważ pro-
wadzimy naprawdę dużo dodat-
kowych zajęć. Każdy z  nas pro-
wadzi po 2 godziny tygodniowo 
zajęć w  ramach Programu SKS 
i dodatkowo prowadzimy zajęcia 
sportowe w  klasach młodszych 
w ramach WF Z AWF. Ucznio-

wie się garną do sportu i ruchu, co 
chwila zapisują się kolejne chęt-
ne osoby do udziału w SKS i to 
najważniejsze. Rodzice wyrażają 
na to zgodę, no i  Pani Dyrektor 
nas wspiera. A  wszyscy cieszy-
my się z sukcesów. Taki splot po-
zytywnych okoliczności – mówi 
nauczycielka z  SP Nowe Zduny 
Aleksandra Mostowska.

W składzie zwycięskiej druży-
ny SP Nowe Zduny, grały: Julia 
Wojda, Małgorzata Bogusz, Mar-
celina Stępień, Anna Grzegory, 
Hanna Liwarska, Patrycja Gajda, 
Patrycja Nasalska, Marta Moraw-
ska i Zuzanna Nalewajczyk – na-
uczyciel w-f Stanisław Znyk.  zł

 �SP 1 Łowicz – SP Nowe Zduny 
0:3; br.: Małgorzata Bogusz, Mar-
celina Stępień i Julia Wojda.

 �SP Bąków Górny – SP Bełchów 
2:0; br.: Anna Kołaczek i Oliwia 
Kwiatkowska.

 �SP Bełchów – SP 1 Łowicz 0:0
 �SP Bąków Górny – SP Nowe 

Zduny 0:1; br.: Julia Wojda.
 �SP Nowe Zduny – SP Bełchów 

0:0
 �SP 1 Łowicz – SP Bąków Górny 

0:4; br.: Anna Kołaczek 2, Barbara 
Warzywoda i Daria Jędrachowicz.

1. SP Nowe Zduny 3 5 4-0

2. SP Bąków Górny 3 4 6-1

3. SP Bełchów 3 2 0-2

4. SP 1 Łowicz 3 1 0-7

W powiatowej rywalizacji w Bielawach zagrały cztery zespoły 
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Sport szkolny | Rejonowe IMS w unihokeju dziewcząt

SP Nowe Zduny w finale wojewódzkim
Reprezentantki SP Nowe Zdu-

ny, które okazały się najlepsze 
w naszym powiecie w unihokeju, 
poszły „za ciosem” i wygrały pół-
finał wojewódzki w Bedlnie.

Podopieczne Stanisława Zny-
ka, które rewelacyjnie w tym se-
zonie spisują się we wszystkich 
zawodach szkolnych, 25 listopada 
pojechały do Bedlna na Rejono-

wych Igrzysk Młodzieży Szkolnej 
Dziewcząt i pokazały swoje super 
umiejętności. Wygrały zawody 
i  teraz będą reprezentować nasz 
powiat w finale wojewódzkim,

– Kolejny, udany turniej dziew-
cząt. Osiem strzelonych bramek 
i  ani jednej straconej. I  miejsce 
i  awans do finału wojewódzkie-
go stał się faktem. 2 grudnia wal-

czymy w Sieradzu. Brawo! – sko-
mentował Stanisław Znyk.

W składzie zwycięskiej druży-
ny SP Nowe Zduny, grały: Julia 
Wojda, Małgorzata Wojda, Mar-
celina Stępień, Anna Grzegory, 
Hanna Liwarska, Patrycja Gajda, 
Patrycja Nasalska, Marta Moraw-
ska i Zuzanna Nalewajczyk – na-
uczyciel w-f Stanisław Znyk.  zł

Dziewczyny z SP Nowe Zduny 
zagrają w Finale Wojewódzkim  
w Sieradzu. 
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Sport szkolny | Piłka ręczna dziewcząt

Piłkarki z SP Nowe Zduny mistrzyniami w „szczypiorniaka”
Bardzo wyrównana i  zacię-

ta walka toczyła się w zawodach 
o mistrzostwo powiatu łowickiego 
w piłce ręcznej dziewcząt z klas 
VI i młodszych, a najlepsza oka-
zała się reprezentacja SP Nowe 
Zduny.

Turniej o  awans do zawodów 
rejonowych odbył się we wtorek, 
23 listopada, w  hali sportowych 
OSiR nr 2 przy ul. Topolowej 2. 
Do rywalizacji w  Powiatowych 
Igrzyskach Dzieci w  piłce ręcz-
nej dziewcząt prowadzonej przez 
Szkolny Związek Sportowy przy-
stąpiły tylko cztery ekipy z  na-
szego powiatu. Drużyny zagrały 
„każdy z  każdym”. Po rozegra-
niu sześciu spotkań okazało się, 
że najlepiej poradziły sobie pod-

opieczne Aleksandry Mostow-
skiej z  SP Nowe Zduny, który 
wygrały trzy mecz. Najbardziej 
zacięty był bój z  SP 2 Łowicz, 
który decydował o  pierwszym 
miejscu. Zespół Agaty Zapisek 

walczył ambitnie, ale przegrał 5:6 
i  zajął drugie miejsce w  zawo-
dach.

W składzie zwycięskiej druży-
ny – Szkoła Podstawowa w No-
wych Zdunach grały: Anna Balik, 

Amelia Franczak, Martyna Frąt-
czak, Weronika Grzegory, Alek-
sandra Guzek, Małgorzata Jaros, 
Dominika Kaba, Nadia Liwarska, 
Dagmara Materek, Kornelia Peł-
ka, Helena Pokora i Natalia Sibie-
lak – nauczyciel w-f Aleksandra 
Mostowska.  zł

 �Wyniki: SP Bełchów – SP 1 Ło-
wicz 0:5, SP 2 Łowicz – SP Nowe 
Zduny 5:6, SP 1 Łowicz – SP Nowe 
Zduny 2:6, SP Bełchów – SP 2 
Łowicz 0:9, SP 2 Łowicz – SP 1 
Łowicz 3:0, SP Nowe Zduny – SP 
Bełchów 13:0.

1. SP Nowe Zduny 3 6 25-9

2. SP 2 Łowicz 3 4 17-6

3. SP 1 Łowicz 3 2 7-9

4. SP Bełchów 3 0 0-27

Dziewczyny z SP Nowe Zduny okazały się najlepsze w Szczypiorniaka.
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Lekka atletyka | Ostrowska Jesień Biegowa

Konrad Wolski najlepszy w Ostrowie
Sezon biegowy się kończy, 

a  nadal w  super dyspozycji jest 
Konrad Wolski, który zaliczany 
jest do czołówki biegaczy długo-
dystansowych naszego regionu. 
Reprezentant UKS GOK Zduny 
wygrał maraton w Ostrowie Wiel-
kopolskim. Bieg 7. Ostrowska 

Jesień Biegowa odbył się w nie-
dzielę, 21 listopada. Wolski trasę 
liczącą 42 kilometry i 195 metrów 
pokonał w czasie 2:54,17 h i wy-
grał zawody w klasyfikacji gene-
ralnej z  przewagą 16 minut nad 
drugim zawodnikiem. Wynik ten 
jest o 33 sekundy lepszy od jego 

rekordu życiowego sprzed dwóch 
lat z Chorzowa.

– Forma w  końcówce roku 
może cieszyć, cieszy na pewno 
kolejny maraton na koncie (12), 
a trzeci z rzędu, w którym prze-
łamuję na mecie granicę 3 godzin 
– podsumował krótko zawodnik.

Warto przypomnieć, że nie-
dawno Wolski sprawdził swo-
ją dyspozycję w  ultramaratonie, 
który odbył się w weekend 24-25 
września, na trasie Jury Krakow-
sko-Częstochowskiej w  ramach 
Jurajskiego Festiwalu Biegowe-
go. Spisał się wtedy rewelacyjnie 
i trasę liczącą 121 kilometrów po-
konał w czasie 14 godzin i 55 mi-
nut i zajął 4. miejsce w gronie 30 
zawodników. zł

Mistrzami powiatu w piłce ręcznej zostali uczniowie z SP Bielawy.
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Dziewczęta z Orlika Nowe Zduny zajęły miejsce drugie w końcowej 
klasyfikacji.
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BIURO METEOROLOGICZNE CUMULUS

PROGNOZA BIOMETEOROLOGICZNA  
Pogoda niekorzystnie wpływać  
będzie na nasze samopoczucie.
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Kolarstwo | Tor

Dobre przetarcie kolarzy 
Strykowa przed MP
Młodzi zawodnicy 
LUKS Dwójki 
Progroup Danielo 
Stryków pokazali 
się z dobrej strony 
w zawodach torowych 
w ramach przygotowań 
do Mistrzostw Polski 
Szkółek Kolarskich.

W dniach 27-28 listopada na 
torze kolarskim w Pruszkowie od-
były się coroczne zawody „Szuka-
my Następców Olimpijczyków”, 
w  których rywalizowali młodzi 
zawodnicy w  trzech kategoriach 
wiekowych: żak, młodzik i junior 
młodszy wśród dziewcząt i chłop-
ców. Podczas zmagań kolarzy na 
torze pojawił się nowo wybrany 
Prezes Polskiego Związku 
Kolarskiego Grzegorz Botwi-
na, który zapowiedział wspiera-
nie rozwoju kolarstwa młodzie-
żowego w  przyszłości. Jednym 
z elementów tego wsparcia mają 
być częstsze zawody – jak te, któ-
re rozegrano w miniony weekend.

W Pruszkowie pojawili się tak-
że kolarze LUKS Dwójki Progro-
up Danielo Stryków, pod wodzą 
trenerów Wojciecha Pożarli-
ka i Mateusza Pacholca. Stry-
kowski klub reprezentowała dzie-
siątka zawodników, a przez dwa 
dni rywalizowali oni w  czterech 
konkurencjach: scratchu, wyścigu 

eliminacyjnym i dwukrotnie wy-
ścigu punktowym. Ze względu na 
dużą liczbą startujących w  kilku 
grupach konieczne było przepro-
wadzenie kwalifikacji. 

Najjaśniejszą postacią w  bar-
wach Strykowa była 12-letnia 
żaczka Magdalena Ciołek, 
która w każdej z czterech konku-
rencji stawała na podium, zdoby-
wając łącznie cztery srebrne me-
dale. W tej samej kategorii wśród 
chłopców blisko czołówki pla-
sowali się Oskar Prusinowski 
i  Miłosz Grochocki, a  udane 
debiuty w torowych zawodach za-
notowali Jakub Maciak i Mar-
cel Maślanka. Ten pierwszy 
w  finale B był nawet raz drugi 
w wyścigu eliminacyjnym.

W starszej kategorii, młodzi-
ków, do głównego finału A  do-
stał się jedynie Oskar Piasecki, 
który najwyższe 7. miejsce zajął 
pierwszego dnia w  wyścigu eli-
minacyjnym. Pozostała czwórka 
zawodników Strykowa brylowała 
w finale B. Kunszt pokazał Ma-
teusz Ciołek, który dwukrotnie 
zwyciężył, zajmując 1. miejsce 

w wyścigu punktowym oraz wy-
ścigu scratch. Ponadto wyścig eli-
minacyjny wygrał kolejny zawod-
nik Strykowa Jakub Pacholec, 
który był ponadto drugi w scrat-
chu. Ta konkurencja była zresz-
tą popisem w wykonaniu zawod-
ników LUKS Dwójki, bowiem 
oprócz wspomnianych Ciołka 
i  Pacholca na podium stanął też 
Maciej Stefański. W Pruszko-
wie ścigał się także Jakub Ma-
ciejewski, dla którego był to 
debiut w  torowych zawodach. 
Najlepszą jego lokatą było 10. 
miejsce w wyścigu punktowanym 
rozgrywanym w niedzielę.

Kolarze LUKS Dwójki szyku-
ją się teraz do ostatniej imprezy 
w tym roku. W dniach 4-5 grud-
nia znów udadzą się do Prusz-
kowa, gdzie rozegrane zostaną 
Mistrzostwa Polski Szkółek Ko-
larskich na torze. Strykowianie 
pod tym względem należą do czo-
łowych ekip w kraju, w ubiegłym 
roku zostając najlepszą drużyną 
z dorobkiem aż 21 medali. Łącz-
nie po pięciu latach działania mają 
ich na koncie aż 81.  wp

Grupa młodych kolarzy ze Strykowa była jedną z liczniejszych podczas kolejnej edycji torowych zawodów pod 
nazwą „Szukamy Następców Olimpijczyków”.
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Magdalena Ciołek z LUKS Dwójki Stryków podczas rywalizacji  
w Pruszkowie czterokrotnie stawała na drugim stopniu podium.
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Futsal | 1. kolejka IV Ligi ŁoLiF

Dynkti postrzelały  
na rozpoczęcie
Za nami pierwsze 
spotkania w Vaveosport 
Robkol IV Lidze ŁoLiF. 
Pierwszym liderem 
rozgrywek została ekipa 
Dyntki Team Zduńska 
Dąbrowa.

Wystartowała XXIX edycja 
Łowickiej Ligi Futsalu. Na are-
nach Ośrodka Sportu i Rekreacji 
w  Łowiczu do rozgrywek przy-
stąpiło aż 48 zespołów, co jest 
lepszym wynikiem niż poprzedni 
sezon. ŁoLiF stał się największą 
amatorską ligą piłkarską w woje-
wództwie i  jest już marką samą 
w sobie. W najniższej klasie roz-
grywek Vaveosport Robkol IV 
Lidze falstart zanotowała druży-
na Kulawych FC Domaniewice, 
która na inaugurację zmierzyła 
się z ekipą Dyntki Team Zduńska 
Dąbrowa.

Piłkarze halowi z Domaniewic 
już do przerwy przegrywali 0:2. 
Gracze Kulawych mieli problem 
z powstrzymaniem Piotra Trusz-
kowskiego, który niemal w poje-
dynkę rozstrzygnął losy spotkania. 
Rywale byli tego dnia zbyt moc-
ni, a na osłodę pozostało strzele-
nie gola honorowego. To udało się 
w końcówce spotkania za sprawą 
Artura Pawłowicza.

Dyntki zostały pierwszym li-
derem rozgrywek IV Ligi ŁoLiF, 
w której gra najwięcej zespołów 
spośród wszystkich klas rozgryw-
kowych. Więcej informacji na ofi-
cjalnym profilu rozgrywek na Fa-
cebook’u – ŁoLiF, czyli Łowicka 
Liga Futsalu.  wp

 �1. kolejka: Trzeci Kwadrat Ło-
wicz – Czarni Bednary 2:1, Dyntki 
Team Zduńska Dąbrowa – Kulawi 
FC Domaniewice 6:1, Iskra Góra 
Św. Małgorzaty – Bełshot Bełchów 
1:4, Zjednoczeni Team Zduny – 
ZSCKR Zduńska Dąbrowa 0:0, 
OSP Chąśno Drugie – AA Łowicz 
4:7, Eko-Bio Łączy Nas Łowicz – 
Wojownicy Ojca Alberta Kiernozia 
4:1, ŁTJD Łowicz – Wooden Boys 
Niedźwiada 1:4.

1. Dyntki Team Zduńska Dąbrowa  1 3 6-1

2. AA Łowicz 1 3 7-4

3. Bełshot Bełchów 1 3 4-1

4. Eko-Bio Łączy nas Łowicz 1 3 4-1

5. Wooden Boys Niedźwiada 1 3 4-1

6. Trzeci Kwadrat Łowicz 1 3 2-1

7. Zjednoczeni Team Zduny 1 1 0-0

8. ZSCKR Zduńska Dąbrowa 1 1 0-0

9. Czarni Bednary 1 0 1-2

10. OSP Chąśno Drugie 1 0 4-7

11. Iskra Góra Św. Małgorzaty 1 0 1-4

12. ŁTJD Łowicz 1 0 1-4

13. Woj. Ojca Alberta Kiernozia 1 0 1-4

14. Kulawi FC Domaniewice 1 0 1-6

W najniższej klasie rozgrywek IV Ligi ŁoLiF emocje towarzyszące 
spotkaniom są nieraz większe niż w wyższych ligach.
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Futsal | 1. kolejka III Ligi ŁoLiF

Domaniewice górą
W Zina III Łowickiej 
Lidze Futsalu udaną 
inaugurację mieli 
gracze Tiruriru  
FC Domaniewice.

Wystartowała XXIX edycja 
Łowickiej Ligi Futsalu. Na are-
nach Ośrodka Sportu i Rekreacji 
w  Łowiczu do rozgrywek przy-
stąpiło aż 48 zespołów, co jest 
lepszym wynikiem niż poprzedni 
sezon. ŁoLiF stał się największą 
amatorską ligą piłkarską w woje-
wództwie i  jest już marką samą 
w  sobie. W  Zina III Lidze Ło-
LiF dobry start zanotowali gracze 
z Domaniewic.

W 1. kolejce wszystkie spotka-
nia były bardzo zacięte. Pierw-
szym liderem został OSP Soc-
cer Stachlew, który wygrał z TAJ 
Małszyce 5:4 i co ciekawe wszyst-
kie bramki padły w  drugiej po-
łowie spotkania. Skromne 1:0 
wywalczyli gracze Tiruriru FC 

Domaniewice, którzy po golu 
w  18 min. autorstwa Krystiana 
Siatkowskiego wygrali z  Zu-An 
Łowicz24.eu Łowicz.  wp

 �1. kolejka: Zu-An Łowicz24.eu – 
Tiruriru DC Domaniewice 0:1 (0:0), 
San Marianka – Victoria Juniorzy 
Bielawy 2:3 (1:2), Bezedura Łowicz 
– Zjednoczone Emiraty Bielawskie 
Zduny 2:1 (1:0), Imprezowy Klimat 
Zielkowice – Iskra Łowicz 2:2 (0:0), 
Kolejarz Łowicz – Telepremium 
Łowicz 2:3 (1:2), OSP Soccer Sta-
chlew – TAJ Małszyce 5:4 (0:0).

1. OSP Soccer Stachlew 1 3 5-4

2. Telepremium Łowicz 1 3 3-2

3. Victoria Juniorzy Bielawy 1 3 3-2

4. Bezedura Łowicz 1 3 2-1

5. Tiruriru FC Domaniewice 1 3 1-0

6. Imprezowy Klimat Zielkowice 1 1 2-2

7. Iskra Łowicz 1 1 2-2

8. Taj Małszyce 1  0 4-5

9. Kolejarz Łowicz 1 0 2-3

10. SAN Marianka 1 0 2-3

11. Zjed. Emiraty Bielawskie Zduny 1 0 1-2

12. Zu-An Łowicz24.eu Łowicz 1  0 0-1

SYTUACJA SYNOPTYCZNA: Pogodę 
kształtować będą układy niżowe. Napływa 
wilgotna i chłodna masa powietrza  polarno-
morskiego.

CZWARTEK - PIĄTEK: 
W czwartek zachmurzenie duże do 
umiarkowanego, bez opadów.  W piątek 
zachmurzenie duże z przejaśnieniami, bez 
opadów.  Widzialność dobra.
Temp. max w dzień: od + 4 st. C czwartek do   
+ 1 st. C w piątek. Temp. min w nocy: 0 st. C 
do  - 2 st. C. 

SOBOTA - NIEDZIELA: 
W sobotę zachmurzenie duże, przelotne opady  
śniegu.  W niedzielę zachmurzenie duże,  
możliwy słaby opad śniegu. Widzialność dobra, 
w czasie opadów umiarkowana.
Temp. max w dzień: + 1 st. C w sobotę do   
+ 2 st. C  w niedzielę. Temp. min w nocy:  0 st. C 
do  - 2 st. C. 

PONIEDZIAŁEK - WTOREK - ŚRODA: 
Zachmurzenie duże z przejaśnieniami, możliwy  
słaby opad śniegu.  Widzialność dobra,  
w czasie opadów umiarkowana.  
Wiatr zachodni, słaby i umiarkowany, 3-6 m/s.
Temp. max w dzień: - 1 st. C do  0 st. C.
Temp. min w nocy:  - 2 st. C do  - 3 st. C.
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Karate | Karate i Kobudo

Medale strykowian w Tarnowie
Grupa karateków  
ze Strykowa  
świetnie spisała się  
w V Otwartych 
Mistrzostwach 
Małopolski Okinawa 
Karate i Kobudo, które 
odbyły się w sobotę,  
27 listopada w Tarnowie.

Organizatorem imprezy była 
Tarnowska Akademia Karate 
i Kobudo, Miasto Tarnów i Szko-
ła Podstawowa nr 18 w  Tarno-
wie. Zawody rozegrano na dwóch 
planszach, a sędzią głównym był 
Tomasz Pasecki 3 dan. Do rywa-
lizacji przystąpiło ponad 100 za-
wodników z  Tarnowa, Jaworz-
na, Kleszczowa, Nowego Sącza, 
Mielca, Miechowa, Piaseczna 
i  oczywiście Strykowa. Ci ostat-
ni reprezentowali Łódzkie Cen-
trum Okinawa Shorin-Ryu Kara-
te i Kobudo „Bushi”, która łącznie 
w 8-osobowym składzie zdobyła 

2 złote, 5 srebrnych i 1 brązowy 
medal oraz 4 puchary.

W 14 kategoriach kata, 4 kate-
goriach kumiwaza (zespołowe), 

2 kategoriach kobudo i  katego-
rii shuyo waza tylko dla seniorów 
strykowianie spisali się świetnie. 
Medalowe miejsca zdobyli Alek-

sander Malinowski, Franciszek 
Łodkowski i  Jakub Walak – 2. 
miejsce w  kumiwaza juniorów, 
Jakub Walak – 2. miejsce w kata 

juniorów starszych, Jan Dąbrow-
ski – 1. miejsce, Igor Pałka – 2. 
miejsce oraz Franciszek Łodkow-
ski – 3. miejsce w kata juniorów 

oraz Miłosz Frątczak – 1. miejsce 
w kata juniorów starszych. 

Ponadto bliscy sukcesu byli Ja-
kub Wasielewski w kobudo junio-
rów oraz wraz z Janem Dąbrow-
skim i Igorem Pałką w kumiwaza 
juniorów, a  także Adam Waw-
rzyniak w kata młodzików, który 
był najmłodszym reprezentantem 
Strykowa i zaliczył udany debiut, 
kwalifikując się do grupy finało-
wej.

Ponadto Stryków reprezento-
wali: sędziowie Dariusz Jędrzej-
czak 6 dan, Daniel Jędrzejczak 2 
dan, Mariusz Łodkowski i Michał 
Frątczak – sędziowie techniczni, 
jak i kierownik grupy Tomasz Dą-
browski. – Duże podziękowania 
dla wszystkich, którzy pomaga-
li w tej imprezie, a także dla ro-
dziców, którzy wspaniale nas do-
pingowali. Mam nadzieję, że te 
zwycięstwa zachęcą wszystkich 
do jeszcze cięższej pracy – powie-
dział sensei strykowskich karate-
ków Dariusz Jędrzejczak, który 
szkoli dzieci i młodzież podczas 
zajęć karate, które odbywają się 
w sali gimnastycznej Szkoły Pod-
stawowej nr 2 przy ul. Targowej 21 
w Strykowie. Więcej szczegółów 
pod numerem telefonu: 605-220-
240. Podczas treningów odbywa-
ją się także lekcje samoobrony dla 
dorosłych.  wp

Strykowscy karatecy przywieźli do domów kolejne medale. Podopieczni sensei Dariusza Jędrzejczaka (z prawej) regularnie stają na podium 
ogólnopolskich zawodów.
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Koszykówka | 7. kolejka WLK U-13 K

TK Basket pokonał SMOKa
Młode koszykarki 
Strykowa odniosły 
przekonujące 
zwycięstwo 
w sieradzkiej hali.

 �SMOK Trójka Sieradz – TK Ba-
sket Stryków 36:96 (2:17, 15:23, 
14:24, 5:32)
TK Basket: L. Lipińska, M. Nowak 
– 14 pkt., M. Janicka – 28 pkt., A. 
Michalak – 12 pkt., H. Głowacka – 
11 pkt., H. Szczepaniak – 6 pkt., M. 
Biauń – 2 pkt., Z. Jabłońska – 19 
pkt., J. Jankowska – 4 pkt., N. Krze-
mińska.

Drużyna trenera Bartłomie-
ja Szczepaniaka walczy w  tym 
sezonie o  medale w  Lidze Wo-
jewódzkiej do lat 13. Dziewczęta 
ze Strykowa w sobotę, 27 listopa-
da odniosły czwarte zwycięstwo, 
pokonując pewnie na wyjeździe 
SMOK Trójkę Sieradz różnicą aż 
60 pkt.

TK Basket musiał sobie radzić 
bez kilku zawodniczek, a  mimo 
to grał pięknie i zasłużenie wygrał 
tak wysoko. W każdej z czterech 
kwart strykowianki umiały prze-
kuć wyższy potencjał sportowy 
na wynik. Już na samym począt-
ku goście praktycznie pozbawi-
ły SMOKa złudzeń, wygrywając 
w pierwszej kwarcie 17 do 2. Po-
tem było podobnie, TK Basket 
grał skutecznie w ataku i nie da-
wał zbyt wielu szans rywalkom, 

wygrywając ostatnie 96:36. Na 
parkiecie błyszczała zwłaszcza 
Maria Janicka, która zdobyła aż 
28 pkt.

W minionej siódmej kolejce ro-
zegrano tylko jedno spotkanie. Po-
zostałe mecze przełożono na inny 
termin. Koszykarki Strykowa zaj-
mują obecnie pozycję wicelidera, 
mając tyle samo punktów, co pro-
wadzący PTK A&D Pabianice, 
ale też jeden mecz rozegrany wię-
cej. W następnej ligowej potyczce 
podopieczne trenera Bartłomieja 
Szczepaniaka zmierzą się w  roli 
gospodyń z UKS Akademią Gor-
tata z  Łodzi. Początek meczu 

w sobotę, 4 grudnia o godz. 15:00 
w hali MOSiR w Zgierzu.  wp

 �7. kolejka: SMOK Trójka Sieradz 
– TK Basket Stryków 36:96, MKS 
Ósemka Skierniewice – Widzew 
Łódź, UKS Basket Aleksandrów 
Łódzki – UMKS Księżak Łowicz, 
PTK A&D Pabianice – ŁKS Koszy-
kówka Kobiet Łódź, UKS Akade-
mia Gortata Łódź – Basket 4Ever 
Ksawerów.

1. PTK A&D Pabianice 5 10 487:108

2. TK Basket Stryków 6 10 459:261

3. Widzew Łódź 6 9 375:269

4. Basket 4Ever Ksawerów 4 8 350:163

5. SMOK Trójka Sieradz 6 8 241:462

6. UMKS Księżak Łowicz 6 7 196:538

7. ŁKS KK Łódź 3 6 269:383

8. Basket Aleksandrów Ł. 5 6 228:383

9. Akademia Gortata Łódź 3 4 108:198

10. Ósemka Skierniewice 4 4 114:310

 �Następna, 8. kolejka odbędzie 
się w sobotę, 4 grudnia: Widzew 
Łódź – UMKS Księżak Łowicz, 
Basket 4Ever Ksawerów – UKS 
Basket Aleksandrów Łódzki, ŁKS 
Koszykówka Kobiet Łódź – SMOK 
Trójka Sieradz, MKS Ósemka 
Skierniewice – PTK A&D Pabiani-
ce, TK Basket Stryków – UKS Aka-
demia Gortata Łódź.

Koszykarki Strykowa (niebieskie stroje) mają wiele do zaoferowania w tym sezonie.  
Pokazują to w każdym meczu Ligi Wojewódzkiej do lat 13.
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Koszykówka | 7. kolejka WLK U-15 M

Strykowianie przegrali 
w Piotrkowie
Drużyna TK Basket pod 
wodzą trenera Jacka 
Lewandowskiego poniosła 
czwartą porażkę w sezonie.

 �UMKS Piotrcovia Piotrków Tryb. 
– TK Basket Stryków 86:61 (18:18, 
28:13, 23:16, 17:14)
TK Basket: M. Szymański – 21 pkt., 
M. Kowalski, J. Kruk, M. Szubert, A. 
Głowacki – 6 pkt., G. Rdzanek – 17 
pkt., B. Kencler, S. Winkiel – 9 pkt., O. 
Nawrocki, A. Przybyszewski – 4 pkt., 
S. Szczęśniak – 2 pkt., O. Olaszczyk 
– 2 pkt.

W sobotę, 27 listopada ekipa 
TK Basket przystąpiła z  pozy-
cji lidera do spotkania 7. kolejki 
Wojewódzkiej Ligi Koszyków-
ki do lat 15. Strykowianie rywa-
lizowali z drużyną, która w tym 
sezonie prezentowała dobrą grę 
i miała lepszy bilans od TK Ba-
sket, ale plasowała się niżej ze 
względu na mniejszą liczbę spo-
tkań. Od pierwszych minut na 
parkiecie było widać, że łatwo nie 
będzie, ale goście dotrzymywali 
kroku ekipie Piotrkowa. Wszystko 
zaczęło się komplikować w dru-
giej kwarcie, kiedy to rywale od-
jechali koszykarzom Strykowa aż 
n 15 pkt. Podopieczni trenera Jac-
ka Lewandowskiego w kolejnych 
kwartach nie byli w stanie dogo-
nić gospodarzy i niestety ponieśli 
czwartą porażkę w sezonie, koń-
cząc mecz ze stratą 25 pkt.

Porażka oznaczała spadek TK 
Basket w  tabeli na 2. miejsce. 

Strykowianie mogą zjechać jesz-
cze niżej, bowiem inne zespo-
ły mają rozegranych mniej me-
czów. W  kolejnym pojedynku 
WLK U-15 w sobotę, 11 grudnia 
o  godz. 10:00 TK Basket zagra 
w roli gospodarza w hali MOSiR 
w Zgierzu przeciwko AZS PWSZ 
Skierniewice.  wp

 �7. kolejka: UMKS Księżak Łowicz 
– AZS PWSZ Skierniewice 52:68, 
UMKS Piotrcovia Piotrków Trybunal-
ski – TK Basket Stryków 86:61, ŁKS 
Koszykówka Męska Szkoła Gortata II 
Łódź – PKK 99 Pabianice (przełożo-
ny), ŁKS Koszykówka Męska Szkoła 
Gortata I Łódź – MKS Ósemka Skier-
niewice (przełożony), UKS Siódemka 
Trans Michor Kutno – pauza.

1. UMKS Piotrcovia 6 10 481:392

2. TK Basket Stryków 6 10 425:608

3. ŁKS KM SG I Łódź 4 8 439:175

4. Ósemka Skierniewice 4 8 392:206

5. PKK 99 Pabianice 4 7 302:293

6. Siódemka Kutno 6 7 333:427

7. Księżak Łowicz 6 7 367:465

8. AZS PWSZ Skierniewice 3 5 180:200

9. ŁKS KM SG II Łódź 4 4 254:407

 �Następna, 8. kolejka odbędzie się 
w dniach 4-5 grudnia: MKS Ósemka 
Skierniewice – UMKS Księżak Ło-
wicz, PKK 99 Pabianice – ŁKS Koszy-
kówka Męska Szkoła Gortata I Łódź, 
UKS Siódemka Trans Michor Kutno 
– ŁKS Koszykówka Męska Szkoła 
Gortata II Łódź, AZS PWSZ Skiernie-
wice – UMKS Piotrcovia Piotrków Try-
bunalski, TK Basket Stryków – pauza. 
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Młode koszykarki 
Strykowa odniosły 
zwycięstwo – str. 31

Dobre przetarcie 
kolarzy Strykowa 
przed Mistrzostwami Polski – str. 30

KALENDARZ
IMPREZ
SPORTOWYCH

Futsal | 1. kolejka I Ligi ŁoLiF

Fantazja wiceliderem, 
Błękitni przegrali
Rozpoczęły 
się zmagania 
w największych 
w województwie 
łódzkim rozgrywkach 
Łowickiej Ligi Futsalu. 
W najwyższej klasie 
rozgrywek występują 
Fantazja Głowno 
i Błękitni Dmosin.

Wystartowała XXIX edycja 
Łowickiej Ligi Futsalu. Na are-
nach Ośrodka Sportu i Rekreacji 
w  Łowiczu do rozgrywek przy-
stąpiło aż 48 zespołów, co jest 
lepszym wynikiem niż poprzedni 
sezon. ŁoLiF stał się największą 
amatorską ligą piłkarską w woje-
wództwie i  jest już marką samą 
w sobie. W najwyższej klasie roz-
grywek KIA Open I  Lidze Ło-
LiF tytułu broni Ogrodowa SMS 
Fruktus Dąbkowica, która na in-
augurację wysoko pokonała FC 
Łaguszew 8:2.

Świetne spotkanie w minionej 
1. kolejce, która odbyła się w nie-
dzielę, 28 listopada rozegrała gło-
wieńska Fantazja. Już do przerwy 
głownianie praktycznie rozstrzy-
gnęli losy rywalizacji. Bramka 
Patryka Tulińskiego, gol Eryka 
Ignatowskiego oraz dwa tra� e-
nia Karola Kruka dały prowadze-
nie Fantazji aż 4:0. Później rywa-

le nieco się obudzili, ale nie byli 
w stanie dogonić ekipy Głowna, 
której w tegorocznej edycji trzon 
zespoły niemal w całości stanowią 
piłkarze IV-ligowej Stali Głowno.

 Blokersi Intermarche Łowicz – 
Fantazja Głowno 2:4 (0:4)
Bramki dla Fantazji: Karol Kruk 2 
(8 i 9 min.), Patryk Tuliński (1 min.) 
oraz Eryk Ignatowski (w 6 min.).
Fantazja: Michał Kocemba – Ka-
rol Kruk, Krystian Kruk, Damian 
Mospinek, Eryk Ignatowski, Patryk 
Tuliński, Przemysław Szubert, An-
toni Waśkiewicz i Aleksy Waśkie-
wicz.

Dobre spotkanie, aczkolwiek 
zakończone niepowodzeniem, 
rozegrali zawodnicy Błękitnych 
Dmosin. Rywalem podopiecz-
nych grającego trenera Dawida 

Ślązaka byli zawodnicy Novum 
Pędzących Imadeł z  Łowicza. 
Niedzielny pojedynek zaczął się 
bardzo dobrze dla graczy Dmo-
sina, którzy objęli prowadze-
nie w  6 min. za sprawą Mate-
usza Wardzińskiego, ale jeszcze 
przed przerwą Błękitni stracili aż 
dwie bramki, które strzelili Ro-
man Gawlik i zawodnik IV-ligo-
wych Zjednoczonych Stryków 
Roman Periżhok. W drugiej poło-
wie dmosinianie nie byli w stanie 
odpowiedzieć i  ostatecznie nie-
znacznie przegrali.

 Novum Pędzące Imadła Ło-
wicz – Błękitni Dmosin 2:1 (2:1)
Bramkę dla Błękitnych zdobył 
w 6 min. Mateusz Wardziński.
Błękitni: Paweł Mielczarek – Da-
wid Ślązak, Mateusz Wardziński, 

Jarosław Bąba, Nikodem Andrze-
jewski, Mykola Prylepa.

Pierwszym liderem rozgrywek 
jest obrońca tytułu sprzed roku, 
czyli Ogrodowa Fruktus SMS 
Dąbkowice. W następnej kolejce 
dojdzie do spotkania na szczycie, 
bowiem lider zmierzy się z wice-
liderem z  Głowna. Z  kolei Błę-
kitni podejmą Blokersów z Łowi-
cza. Wszystkie mecze KIA Open 
I Ligi ŁoLiF zaplanowano na nie-
dzielę, 5 grudnia w  hali OSiR 
w Łowiczu.  wp

 1. kolejka: Blokersi Intermarche 
Łowicz – Fantazja Głowno 2:4 
(0:4), Novum Pędzące Imadła Ło-
wicz – Błękitni Dmosin 2:1 (2:1), 
Drużyna KIA Renix Łowicz – Szo-
pen Sanniki 4:3 (2:1), Chińska 
Łowicz – Victoria Bielawy 5:4 (3:2), 

Ogrodowa Frukturs SMS Dąbkowi-
ce – FC Łaguszew 8:2 (5:1).

1. Ogrodowa Fruktus SMS Dąbkowice 1 3 8-2

2. Fantazja Głowno 1 3 4-2

3. Chińska Łowicz 1 3 5-4

4. Drużyna KIA Renix Łowicz  1 3 4-3

5. Novum Pędzące Imadła Łowicz 1 3 2-1

6. Victoria Bielawy 1 0 4-5

7. Szopen Sanniki 1 0 3-4

8. Błękitni Dmosin 1 0 1-2

9. Blokersi Intermarche Łowicz 1 0 2-4

10. FC Łaguszew 1 0 2-8

 Następna, 2. kolejka odbędzie 
się 5 grudnia: Błękitni Dmosin – Blo-
kersi Intermarche Łowicz, KS Szopen 
Sanniki – Novum Pędzące Imadła 
Łowicz, Victoria Bielawy – Drużyna 
KIA Renix Łowicz, FC Łaguszew – 
Chińska Łowicz, Ogrodowa Fruktus 
SMS Dąbkowice – Fantazja Głowno.

Błękitni Dmosin przegrali. Pierwszą bramkę w nowym sezonie zdobył 
dla Dmosina Mateusz Wardziński (z prawej).
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Drużyna głowieńskiej Fantazji udanie rozpoczęła tegoroczny XXIX 
sezon w KIA Open I Lidze ŁoLiF.
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Futsal | 1. kolejka II Ligi ŁoLiF

Błękitni II pierwszym liderem
Druga drużyna 
Dmosina świetnie 
rozpoczęła XXIX 
sezon Łowickiej Ligi 
Futsalu. W II Lidze 
ŁoLiF Błękitni II 
zostali pierwszymi 
liderami.

Wystartowała XXIX edycja 
Łowickiej Ligi Futsalu. Na are-
nach Ośrodka Sportu i Rekreacji 
w  Łowiczu do rozgrywek przy-
stąpiło aż 48 zespołów, co jest 
lepszym wynikiem niż poprzedni 
sezon. ŁoLiF stał się największą 
amatorską ligą piłkarską w woje-
wództwie i  jest już marką samą 
w  sobie. W  Da Grasso II Li-
dze ŁoLiF grają m.in. Błękitni II 
Dmosin oraz dwie głowieńskie 
ekipy – Nieobliczalni oraz Wita-
miner.

Drużyna z  Dmosina ma swo-
ją przeszłość w najwyższej klasie 
rozgrywek ŁoLiF i zapewne bę-

dzie chciała tam wrócić. Pytanie, 
czy to już ten sezon, w  którym 
Błękitni II będą bić się o awans. 
W niedzielę, 28 listopada w star-
ciu z  debiutującym w  rozgryw-
kach Witaminerem z  Głowna 
widać było, że dmosinianie pre-
zentują wyższy poziom. Bramki 
Mariusza Supery, Radosława Fi-
lipińskiego oraz Piotra Mielczar-
ka już do przerwy rozstrzygnęły 
losy rywalizacji. W  drugiej po-
łowie Błękitni II nieco odpuścili 
i więcej goli już nie padło. Wy-
soka wygrana pozwoliła graczom 
Dmosina na objęcie prowadze-
nia w tabeli po 1. kolejce, w któ-
rej w innych meczach wyniki były 
mocno zacięte.

Nieznacznej porażki doznali 
m.in. Nieobliczalni Głowno, któ-
rzy rywalizowali z Vinci Łowicz. 
Do przerwy mieliśmy wiele emo-
cji, bowiem na tablicy wyników 
było 2:2, choć do głownianie dwu-
krotnie prowadzili 1:0 po bramce 
Adama Gibały oraz 2:1 po tra� e-
niu Dominika Wiśniewskiego. 

Rywale szybko jednak odpowia-
dali, a po przerwie to oni zdobyli 
decydującego gola za sprawą To-
masza Wudkiewicza.

W następnej kolejce w niedzie-
lę, 5 grudnia w hali OSiR w Ło-
wiczu w  ramach 2. kolejki Da 
Grasso II Ligi ŁoLiF lider z Dmo-

sina podejmie Cartel Parmę, któ-
ry także wygrał na inaugurację. 
Głownianie z  Witaminera zmie-
rzą się z  Subiektem Nieborów, 
a  Nieobliczalni podejmą Eko-
-Plast Łowicz. Wszystkie te dru-
żyny powalczą o pierwsze ligowe 
punkty w tym sezonie.  wp

 1. kolejka: Subiekt Nieborów – 
Mikoba United Klewków 3:4 (3:1), 
Promil Let’s Dance Dzierzgów – 
TKS Łowicz 2:1 (2:1), Marbud Chą-
śno – Eko-Plast Łowicz 2:1 (1:1), 
KS Stefan Łowicz – Cartel Parma 
2:3 (1:2), Błękitni II Dmosin – Wi-
taminer Głowno 3:0 (2:0), Vinci 
Łowicz – Nieobliczalni Głowno 3:2 
(2:2).

1. Błękitni II Dmosin 1 3 3-0

2. Mikoba United Klewków 1 3 4-3

3. Cartel Parma 1 3 3-2

4. Vinci Łowicz 1 3 3-2

5. Marbud Chąśno 1 3 2-1

6. Promil Let’s Dance Dzierzgów 1 3 2-1

7. Subiekt Nieborów 1  0 3-4

8. KS Stefan Łowicz 1 0 2-3

9. Nieobliczalni Głowno 1 0 2-3

10. Eko-Plast Łowicz 1 0 1-2

11. TKS Łowicz 1 0 1-2

12. Witaminer Głowno 1 0 0-3

 Następna, 2. kolejka odbędzie 
się w niedzielę, 5 grudnia: TKS 
Łowicz – KS Stefan Łowicz, Wita-
miner Głowno – Subiekt Nieborów, 
Mikoba United Klewków – Marbud 
Chąśno, Nieobliczalni Głowno – 
Eko-Plast Łowicz, Vinci Łowicz – 
Promil Let’s Dance Dzierzgów, Car-
tel Parma – LZS Błękitni II Dmosin.

Starcie debiutującego w rozgrywkach Witaminera Głowno 
(niebieskie koszulki) z doświadczoną w ŁoLiF ekipą z Dmosina 
zakończyło się wysoką wygraną Błękitnych II.
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PIĄTEK, 3 GRUDNIA:
 godz. 18.00 – Hala sportowa 

OSiR nr 2 w Łowiczu, ul. Topo-
lowa 2; Zaległy mecz 7. kolejki 
wojewódzkiej ligi koszykówki 
juniorów starszych U19: UMKS 
Księżak-2004 Łowicz – ŁKS KM 
Szkoła Gortata II Łódź; 

SOBOTA, 4 GRUDNIA:
 godz. 10:00, Hala MOSiR przy ul. 

Wschodniej 2 w Zgierzu, 9. kolej-
ka rozgrywek o mistrzostwo Wo-
jewódzkiej Ligi Koszykówki do lat 
15 chłopców: TK Basket Stryków 
– AZS PWSZ Skierniewice,

 godz. 11.00 – Stadion Miejski 
im. 10 Pułku Piechoty w Łowiczu, 
ul. Jana Pawła II 3; Sparingowy 
mecz młodzików D1: MUKS Peli-
kan-2009 Łowicz – MKS Zjedno-
czeni Stryków;

 godz. 15:00, Hala MOSiR przy 
ul. Wschodniej 2 w Zgierzu, 9. ko-
lejka rozgrywek o mistrzostwo 
Wojewódzkiej Ligi Koszykówki 
do lat 13 dziewcząt: TK Basket 
Stryków – UKS Akademia Gorta-
ta Łódź,

 godz. 14:00-19:00, hala OSiR nr 
2 przy ul. Topolowej 2 w Łowiczu, 
mecze 2. kolejki Zina III oraz 
Vaveosport Robkol IV Łowickiej 
Ligi Futsalu.

NIEDZIELA, 5 GRUDNIA:
 godz. 14:20, hala OSiR nr 1 przy 

ul. Jana Pawła II 2 w Łowiczu, 2. 
kolejka XXIX edycji Da Grasso II 
Łowickiej Ligi Futsalu: Witami-
ner Głowno – Subiekt Nieborów,

 godz. 15:20, hala OSiR nr 1 przy 
ul. Jana Pawła II 2 w Łowiczu, 2. 
kolejka XXIX edycji Da Grasso II 
Łowickiej Ligi Futsalu: Nieobli-
czalni Głowno – Eko-Plast Łowicz,

 godz. 16:20, hala OSiR nr 1 przy 
ul. Jana Pawła II 2 w Łowiczu, 2. 
kolejka XXIX edycji Da Grasso 
II Łowickiej Ligi Futsalu: Cartel 
Parma – LZS Błękitni II Dmosin,

 godz. 17:00, hala OSiR nr 1 przy 
ul. Jana Pawła II 2 w Łowiczu, 2. 
kolejka XXIX edycji KIA Open 
I Łowickiej Ligi Futsalu: LZS 
Błękitni Dmosin – Blokersi Inter-
marche Łowicz,

 godz. 19:40, hala OSiR nr 1 przy 
ul. Jana Pawła II 2 w Łowiczu, 2. 
kolejka XXIX edycji KIA Open 
I Łowickiej Ligi Futsalu: Ogro-
dowa Fruktus SMS Dąbkowice 
– Fantazja Głowno.

SOBOTA, 11 GRUDNIA:
 godz. 15:00, Hala Sportowa 

SP nr 1 przy ul. Jana Pawła II II 
w Łowiczu, 9. kolejka rozgrywek 
o mistrzostwo Wojewódzkiej 
Ligi Koszykówki do lat 13 dziew-
cząt: UKS Basket Aleksandrów 
Łódzki – TK Basket Stryków.  wp


